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Esnaf ve Sanatkârın Sesi Vitrin Dergisi olarak 2019 

yılı içinde sizlere güzel dergiler hazırlamaya çalıştık. 

Esnaf ve sanatkâr kesimini ilgilendiren pek çok ko-

nuyu sayfalarımızda işledik. TESK Genel Başkanı 

Bendevi Palandöken’in çalışmalarını, görüşmelerini 

size duyurduk.

Vitrin Dergisinin bu sayısında 2019 yılında işledi-

ğimiz kapak konuları ve önemli haberleri sizlere 

hatırlatmak için bir seçme yaptık. Dolu dolu geçen 

bir 2019’un özeti olan dergimizi beğeneceğinizi 

umuyoruz.

Şoför esnafının çok önemli sorunlarından biri olan 

elektronik takografların kullanıma başlanması zo-

runluluğu ile ilgili olarak daha önce belirlenen tarihin 

TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken’in giri-

şimleriyle ertelenmiş olduğu müjdesini de bu sayı-

mızda geniş olarak işledik. Palandöken, Ulaştırma 

ve Altyapı Bakanı Mehmet Cahit Turan ve Sanayi ve 

Teknoloji Bakanı Mustafa Varank’ı ayrı ayrı ziyaret 

ederek şoför esnafı açısından bu ertelemenin ne 

kadar önemli olduğunu izah etti ve sonuç aldı.

Yeni sayıda yeni güzelliklerle buluşmak dileğiyle…

’den
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TESK BAŞYAZI

2019 YILININ ARDINDAN
Değerli okurlarım; esnaf ve sanatkâr kesiminin çok 
kıymetli temsilcileri, yol arkadaşlarım hepinizi en içten 
duygularımla selamlıyorum.

Geride kalan 2019 yılı içinde esnaf ve sanatkârlarımız 
açısından pek çok gelişme ve değişiklik oldu. Bu 
gelişme ve değişikliklerle ilgili olarak kaleme aldığım 
görüşlerimi Vitrin’in bana ayrılan bu sayfalarında size 
ifade etmeye çalıştım. Neler gündemimize gelmiş, gelin 
birlikte hatırlayalım.

Sayın Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan’ın 
da iştirakleriyle gerçekleştirdiğimiz “Türkiye Esnaf 
Buluşması”nda; teşkilatımızın bütün temsilcileri ile 
Ankara’da geniş katılımlı, verimli ve kamuoyunda ses 
getiren bir toplantı yaptık. Sayın Cumhurbaşkanımız 
yaptıkları konuşmada, bizim yıllardan beri her fırsatta 
dile getirdiğimiz pek çok sorunun çözümü yolunda 
önemli mesajlar verdiler. Sayın Cumhurbaşkanımızın 
konuşmalarında ifade ettikleri “Bu millet varsa esnaf 
olarak siz de varsınız. Millet olmazsa esnaf olarak 
olabilir miyiz?” cümlesi, konuşmanın ve toplantının 
en önemli mesajı oldu. Evet, bizler de millete hizmet 
yolunda en çok fedakârlık gösteren bir kesim olarak, 
öteden beri milletimiz var oldukça, var olacağımızın 
idrakindeyiz.

Türkiye Cumhuriyeti; 15 Temmuz 2016 tarihinde çok 
büyük bir rejim tehlikesiyle karşı karşıya kalmıştı. Dev-
letin içine yuvalanmış bir grup hain, silah zoruyla devle-
ti ele geçirmek istemiş, özgür ve demokratik seçimlerle 
milletimizin görevlendirdiği Cumhuriyet hükümetini 
yıkarak, demokrasi dışı bir rejim kurmayı amaçlamıştı. 
Başta Cumhurbaşkanımız ve hükümetimiz olmak üze-
re, Türkiye Büyük Millet Meclisimizin, vatanına ve de-
mokrasiye bağlı Türk Silahlı Kuvvetleri mensuplarımızın 
ve esas itibariyle tüm milletimizin birlikte direnişiyle 
bu büyük tehlike bertaraf edilmiş ve Cumhuriyetimiz 
demokratik, laik, sosyal bir hukuk devleti olma yapısını 
muhafaza etmiştir. 2019 yılı 15 Temmuz Demokrasi 
ve Milli Birlik Gününde, TESK ve TESK’e bağlı Mesleki 
Federasyonlar, Esnaf ve Sanatkârlar Odaları Birlikleri 
ve odalar olarak, üzerimize düşen etkinlikleri başarı ile 
yerine getirdik ve her yerdeki anma törenlerine iştirak 
ederek, milli birlik ve beraberliğimizin her şeyden daha 
önemli olduğunu herkese gösterdik.

Ticaret Bakanımız Sayın Ruhsar PEKCAN, geniş bir 
kadrodan oluşan Bakanlık bürokratlarıyla TESK’i zi-
yaret etti ve esnaf ve sanatkâr camiasının, 81 ilden 
gelen önderleriyle uzun süren bir istişare toplantısı 
gerçekleştirdi. Mesleki Federasyon Başkanlarımızın 
ve tüm yurttan gelen Esnaf ve Sanatkârlar Odaları 

Birlikleri Başkanlarımızın bütün sorunlarını doğrudan 
Sayın Bakan’a ifade etme olanağı buldukları toplantı, 
teşkilatımız adına sevindirici, ümit verici ve son derece 
verimli geçti.

2019 yılı içinde yine Kırşehir ve tüm illerimizde Ahilik 
Haftası Kutlamaları büyük coşkuyla gerçekleştirildi. 
1300 yıl öncesinde mükemmel işleyen bir teşkilata 
layık bir TESK olmak kolay değil. Ahi Evran ve onun 
kurduğu sistemin 21. Yüzyıldaki temsilcileri olarak, 
hem esnaf ve sanatkârlarımızı hem müşterilerimizi 
memnun edecek davranış ve faaliyette bulunmaya 
gayret etmek, toplum içinde ahilik ilkeleri çerçevesin-
de, milletimizin huzur, güven ve refahı için çalışmak, 
camia olarak bizim en başta gelen görevlerimiz arasın-
daki yerini koruyor. Yaptığımız ve gelecekte yapmayı 
planladığımız eğitimlerle, bu tarihsel kültür, gelenek ve 
misyonumuzu sürdürmemizin gerekli ve hatta zorunlu 
olduğunu düşünüyorum.

Türkiye Cumhuriyetinin bekası için gerçekleştirilen “Ba-
rış Pınarı Harekatı”na katılan Mehmetçiğimizle, esnaf 
ve sanatkâr camiası olarak dayanışma içinde olduk ve 
tüm kalbimizle Şanlı Ordumuzun başarısı için dua ettik. 
Her bir mensubumuzun bir bütün olarak; bu harekâta 
gönülden destek verdiğini, ülkemize ve bölgemize 
kalıcı barış getirecek bu harekâtın başarılı olmasını canı 
gönülden istediğini, yaptığım temas ve görüşmelerden 
çok iyi biliyorum. Milletimizin bütün fertlerinin Barış 
Pınarı Harekâtına gönülden destek verdiğini de biliyo-
rum. Bu desteği ifade edebilmek için; tüm sivil toplumu 
temsil eden iş dünyası, sendikalar, barolar ve biz esnaf 
ve sanatkârlar bir araya gelerek Sayın Cumhurbaşka-
nımız Recep Tayyip Erdoğan’ı ziyaret ettik ve başta 
temsil ettiğimiz kesimler olmak üzere, tüm milletimizin 
desteğini kendilerine ifade ile milli birlik ve beraberliği-
miz ve ülkemizin bekası için her türlü fedakarlığı göste-
receğimizi bildirdik.

Belediyelerin ve bazı diğer kamu kurumlarının esnaf-
sanatkâr meslekleri olan fırıncılık, çay bahçesi işletme-
ciliği, lokal, misafirhane çalıştırmak gibi pek çok alanda 
bizimle haksız rekabet etmesi, hatta bizim rekabet 
gücümüzü kırması, tüm esnaf ve sanatkâr camiasına 
zarar vermektedir. Daha daha kermes ve çeşitli isimler 
altında kayıt dışı olarak ticaret yapanların haksız ka-
zanç elde etmelerine göz yumulması, hatta teşvik edil-
mesi; vergisini veren, sigorta primlerini ödeyen, kira ve 
vergi yükünü üstlenen esnaf ve sanatkârlarımızın her 
geçen gün işlerini daha da zorlaştırıyor. Halka hizmet 
etmek için kurulan belediyelerin ve bazı kamu kurum-
larının, ekmeğinin peşinde koşan esnaf ve sanatkârlara 
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zarar verecek uygulamalardan vazgeç-
meleri için gerekli girişimlerde bulun-
duk, bulunmaya devam edeceğiz.

Türkiye Araştırma ve İş Dünyası Ku-
ruluşları Kamu Özel Kesim Ortaklığı 
(TuR&Bo) tarafından TESK öncülüğün-
de Brüksel’de düzenlenen “Göbeklite-
pe: Kültürlerin Buluştuğu Topraklar… 
Tarihten, Gastronomiye…” başlıklı 
2018 yılı Kültürel Miras Etkinliği ile 
dünyaya, cennet vatanımızın güzellik-
lerinden ve lezzetlerinden bir kısmını 
tanıtma olanağı bulduk. Türk ve dünya 
basınında geniş yer alan bu etkinliği-
miz ile Türk esnaf ve sanatkârının se-
sini dünyaya duyurma imkanı bulduk.  
Böylelikle Göbeklitepe’ye bu yıl özel-
likle yurt dışından onbinlerce yabancı 
turist ziyarette bulundu. Bunun ekono-
mik sonuçlarından o bölgede bulunan 
esnaf ve sanatkârlarımız da kazanç 
sağladılar.

Çocuk işçiliğinin önlenmesi ile ilgili 
TESK’in hayata geçirdiği pek çok faali-
yet kapsamında UNICEF ile Ankara’da 
başarılı ve verimli bir Çocuk İşçiliği 
Çalıştayı gerçekleştirdik. Projeye dahil 
illerde çeşitli toplantılar yapıldı. Özel-
likle mesleki eğitime önem ve öncelik 
verilerek, çocuk işçiliğinin önlenmesi 
konusunda farkındalık yaratılması için 
gayret gösterildi. Bu Çalıştayda ve 
toplantılarda, çocuk işçiliğinin önlen-
mesi için yapılması gerekenler ve mev-
zuattaki eksiklikler ve diğer hususlar 
masaya yatırılarak tartışıldı. Mesleki 
eğitimin ülkemizin bugünü ve yarını için 
olduğu kadar, gelecek kuşaklar için ne 
kadar önemli olduğu bir kez daha dile 
getirilerek, teşkilatımız bilgilendirildi.

Bu köşede yayınlanan yazılardan kısa 
bir özetle size 2019 yılını bir ölçüde 
hatırlatmaya çalıştım. İnşallah 2020 yılı 
da camiamız mensupları için daha iyi 
bir yıl olacaktır. Bunun için elimizden 
gelen bütün gayreti göstereceğiz. Bu 
vesile ile hepinizi gönülden ve muhab-
betle selamlıyor, sağlık, huzur ve mut-
luluklar diliyorum.



6

2019’da VİTRİN
Türkiye’nin Vitrin’iSayı 251 ŞUBAT 2019 ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

TÜRKİYE ESNAF BULUŞMASI GERÇEKLEŞTİRİLDİ

Türkiye’nin Vitrin’iSayı 257 AĞUSTOS 2019 ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

PALANDÖKEN, “SAĞLIKLI VE KALİTELİ KIRTASİYE KIRTASİYECİDEN ALINIR”

YENİ EĞİTİM 
ÖĞRETİM YILI AÇILDI..

HB_80_yil_21,5x27.pdf   1   18.05.2018   16:12

S
ayı 249 A

R
A

LIK
 2018

Türkiye’nin Vitrin’iSayı 249 ARALIK 2018ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

GÖBEKLİTEPE:  KÜLTÜRLERİN BULUŞTUĞU TOPRAKLAR... TARİHTEN GASTRONOMİYEANADOLU BRÜKSEL’DE...

Türkiye’nin Vitrin’iSayı 255 HAZİRAN 2019 ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

PALANDÖKEN: MİLLET İRADESİ HER ZAMAN EN BÜYÜK GÜÇ OLACAKTIR!

Türkiye’nin Vitrin’iSayı 250 OCAK 2019 ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

ESNAF ve 
SANATKÂRLARA MÜJDE!..

2018’DE
DÜNYADA

NELER OLDU?

Türkiye’nin Vitrin’iSayı 256 TEMMUZ 2019 ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

TİCARET BAKANI PEKCAN ESNAFIN DERDİNİ DİNLEDİ

TESK 15 TEMMUZ DEMOKRASİ VE MİLLİ BİRLİK GÜNÜNDE ALANLARDAYDI

2019’DA VİTRİN



7

vitrin / 2020

2019’da VİTRİN
Türkiye’nin Vitrin’iSayı 254 MAYIS 2019 ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

PALANDÖKEN: “AVM VE ZİNCİR MARKETLER BAYRAMDA VE BELİRLİ 
GÜNLERDE TATİL OLMALI”

Türkiye’nin Vitrin’iSayı 258 EYLÜL 2019 ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

32. AHİLİK HAFTASI TÜM YURTTA KUTLANDI…

Türkiye’nin Vitrin’iSayı 253 NİSAN 2019 ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

TESK İSTİŞARE DEĞERLENDİRME EĞİTİM VE MESLEKİ DAYANIŞMA TOPLANTISI YAPILDI

Ramazan Bereketi İle Geldi

Türkiye’nin Vitrin’iSayı 260 KASIM 2019 ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

Palandöken 
“KAMU, ESNAFIN YANINDA OLMALI”

Türkiye’nin Vitrin’iSayı 259 EKİM 2019 ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

FIRAT’IN DOĞUSUNDA BAŞLATILAN BARIŞ PINARI HAREKÂTINA STK’LARDAN TAM DESTEK



8

2019’DA VİTRİN

SAYI249

KÜLTÜRLERİN 
BULUŞTUĞU TOPRAKLAR; 
ANADOLU 
BRÜKSEL’DE…
AB KÜLTÜREL MİRAS YILINDA BRÜKSEL’DE GÖBEKLİTEPE TEMASIYLA 
DÜZENLENEN ETKİNLİKLE ANADOLU’NUN KÜLTÜREL DEĞERLERİ TANITILDI.
TESK, TOBB, TÜBİTAK ve KOSGEB ortaklığında kurulan Türkiye Araştırma ve İş Dünyası 
Kuruluşları Kamu Özel Kesim Ortaklığı TuR&Bo tarafından TESK öncülüğünde düzenlenen 
ve 2 gün süren 2018 yılı Kültürel Miras Etkinliği “Göbeklitepe: Kültürlerin Buluştuğu 
Topraklar… Tarihten, Gastronomiye…” Brüksel’de gerçekleştirildi.

Anadolu’nun onbinlerce yıllık geç-
mişine ışık tutan Göbeklitepe’den 
esinlenerek gerçekleştirilen etkinlik 
Brüksel’e 30 km mesafedeki Chate-
au De La Hulpe’da verilen Gala Ye-
meği ile başladı. Sade Beş Denizler 
Mutfağı Şef Aşçısı Deniz Çevik Şahin 
liderliğinde, Can Aras yardımcılığında 
Göbeklitepe Kazı Başkanı Dr. Lee 
Clare’den alınan bilgiler doğrultusun-
da oluşturulan Göbeklitepe Menü-
sünün misafirlere ikram edildiği Gala 
Yemeğinde konuklara aynı zamanda 
Türk Şarapları da Adnan Şahin ve 
Osman Serim tarafından yapılan lez-
zet dolu anlatımlar eşliğinde sunuldu. 
Bereketli Anadolu topraklarının zen-
gin çeşitliliğinin köklerine adeta bir 

yolculuğa çıkaran menü konukların 
ilgisini çekti. 

Fümelenmiş kayısı püresi ve çıtır 
yoğurt eşliğinde ikram edilen kuzu 
etini, poşe bıldırcın yumurtası ve 
mercimek dondurması eşliğinde sote 
ıspanak takip etti. Nar köpüğü ile 
ikram edilen erik dolmasının ardından 
havuç kremalı ve fırında kızarmış 
pancarlı ördek göğüs konukların 
tadımına sunuldu. Bu yoğun tatların 
ağızda bıraktığı rayihaları temizlemek 
ve konukları yeni tatlara hazırlamak 
üzere Bodrum Mandalinasından 
yapılan Fransızca adı Sorbet olan 
ama Anadolu’da özellikle kar ve 
buzun geç eridiği dağlık bölgelerde 

kara pekmez, tatlı katılarak yapılan 
karsambaç denilen ferahlatıcı tatlı 
ikram edildi. Fırınlanmış kereviz ve 
rezeneli karnabahar püresi eşliğinde 
ikram edilen dana kaburganın ardın-
dan Türk Mutfağının hiç kuşkusuz 
en zengin tatlısı ve yurtdışında da 
Nuh’un pudingi olarak adlandırılan 
Aşure ikram edildi. Aşurenin varoluş 
hikayesinin Hz. Nuh Tufanı ile başla-
dığının rivayet edildiği, aylarca suda 
kalan Nuh’un gemisinde elde kalan 
malzemelerle pişirilen çorbaya Aşu-
re adı verildiği de yine katılımcılarla 
paylaşıldı.

Göbeklitepe’nin hikayesinin de anla-
tıldığı gecede, o dönemde yetiştirilen 
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tarım ve hayvancılık ürünlerinden 
esinlenilerek hazırlanan bu menü 
büyük dikkat ve ilgi çekti. Şarap bağ-
larıyla ünlü İtalya, Fransa ve İspanya 
ile yarışacak kalitede Türk şarapları 
olduğu da misafirlerden gelen yo-
rumlarda dikkat çekti.

Gala Yemeğine TC Büyükelçisi Zeki 
Levent Gümrükçü’nün yanısıra, AB 
Parlamentosu Milletvekilleri İsmail 
Ertuğ ve Nedzhmi Ali katılım sağlar-
ken, TuR&Bo paydaşlarının işbirliği 
yaptıkları kurum ve kuruluşlarının ve 
TuR&Bo’nun işbirliği yaptığı çeşitli 
ülkelerin AB Lobi kuruluşları, Üniver-
siteler, Araştırma Kuruluşlarının tem-
silcileri de katılım sağladılar. 

GÖBEKLİTEPE HER 
YÖNÜYLE AVRUPA 
PARLAMENTOSUNDA…
Etkinliğin 2. Gününde Avrupa Birliği 
Parlamentosunda Göbeklitepe her 
yönüyle ele alındı. “Kültürlerin Buluş-
tuğu Topraklar: Anadolu” ana teması 
kapsamında “Tarihin Sıfır Noktası” 
olarak kabul edilen “Göbeklitepe”ye 
dair oturumun açılış konuşmalarını 
Avrupa Parlamentosunun Türk Mil-
letvekilleri İsmail Ertuğ ve Nedzhmi 
Ali ev sahibi olarak gerçekleştirirken 
TuR&BO ve paydaşlarına teşekkür 
ettiler. 

Doğuş Grubu için National Geograp-
hic tarafından hazırlanan Göbeklitepe 
Tanıtım videosunun gösterilmesinin 
ardından, TC Belçika Büyükelçisi 
Zeki Levent Gümrükçü ise AB’de 
Kültürel Miras Yılı olan 2018 yılında 
ve UNESCO’nun da yine aynı yılda 
kalıcı miras listesine aldığı Göbeklite-
pe temasıyla yapılan etkinliğin ülke-
mizin tanıtımı için çok önemli ve isa-
betli bir seçim olduğunu ifade ederek 
Göbeklitepe’nin Avrupa ile ortak 
köklerimize de ışık tuttuğuna dikkat 
çekti. Anadolu’nun Hititlerden, Bizan-
sa, Roma İmparatorluğundan Sel-
çukluya, Osmanlıdan, Modern Tür-

kiye Cumhuriyetine kültürlerin beşiği 
olduğuna değinen Gümrükçü etkinlik 
kapsamında sadece Göbeklitepe’nin 
değil, tüm bu kültürlerin birikiminin 
katılımcılarla Anadolu mutfağı örnek-
leriyle de paylaşılacağını söyleyerek 
TuR&BO’ya teşekkür etti.

TuR&Bo kurucu kuruluşları adına ise 
TESK Genel Başkanı Bendevi Palan-
döken, KOSGEB Başkan Yardımcısı 
Salih Tuna Şahin ve TOBB Yönetim 
Kurulu Üyesi Cihad Lokmanoğlu 
konuşmalarını gerçekleştirdiler.

Salih Tuna Şahin konuşmasında, 
Göbeklitepe’nin bugün peşinde koş-
tuğumuz kavramların hem ne kadar 
eski bir tarihte ortaya çıktığını hem de 
iş bölümü, ihtisaslaşma, takas, bilgi 
değiş tokuşu, teknoloji gibi ortaya 
çıkan bu yeni olguların insanın geliş-
mesine nasıl katkı sağladığını göster-

diğini vurguladı.

Türkiye’nin Avrupa Birliğini her alan-
da önemli bir ortak olarak gördüğü-
nü, pek çok alanda iş birliğini, ticareti 
ve ortak teknolojik çalışmaları geliş-
tirmeyi hedeflediğini belirten Şahin, 
KOSGEB olarak, AB’nin KOBİ’ler 
alanındaki çalışmalarına sağladığı 
katkıya dair örnekler sundu.  Başkan 
Yardımcısı Şahin, KOSGEB’in ulusal 
koordinasyonunu yaptığı COSME 
Programı, Avrupa Küçük İşletmeler 
Yasası, Avrupa KOBİ Haftası ve Av-
rupa Girişimciliği Teşvik Ödülleri kap-
samında gerçekleştirdiği çalışmalar 
ve ikili iş birlikleri hakkında bilgi verdi. 

Cihad Lokmanoğlu ise ortak kültürel 
öğelerin önemine ve ikili ticari ilişkile-
rin gelişmesinde ortak tarihi değerle-
rin anlaşılmasının önemine de vurgu 
yaptı.
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TESK Genel Başkanı Bendevi Pa-
landöken  ; “Bu yıl Avrupa Birliğinde 
Kültürel Miras yılı olarak ilan edildi. 
Bu nedenle TuR&Bo paydaşları ola-
rak Brüksel’de bu yıl yapacağımız 
etkinliğin tüm insanlık için önemli bir 
kültürel miras olduğuna inandığımız 
Göbeklitepe’ye dair olmasına karar 
verdik. Ne mutlu bir tesadüftür ki 
bizim bu kararımızdan sonra Gö-
beklitepe bu yıl UNESCO tarafından 
dünya mirası listesine alındı. Bu bizim 
için büyük bir gurur ve onur kayna-
ğıdır. 

Bizler biliyoruz ki 3 tarafı denizlerle 
çevrili, 4 mevsimin dolu dolu ya-
şandığı bereketli Anadolu bize yurt 
olmadan önce bir çok medeniyete 
ev sahipliği yaptı. Göbeklitepe bu 
anlamda Anadolu’nun tarihinde hiç 
kuşkusuz en nadide yere sahip. 
Tarihin ilk zamanlarından bu yana 
kurulan tüm medeniyetlerin birikimini 
harmanlayarak bugüne getiren, kül-
türlerin buluştuğu topraklar diyoruz 

biz Anadolu’ya.” diyerek başladığı 
açılış konuşmasında, “Esnaf ve sa-
natkar teşkilatımızın tarihine baktığı-
mızda 900 yıllık bir geçmişe seyahat 
ederek Ahilik Teşkilatına uzanıyoruz. 
Türklerin Anadoluya gelmesi ve de 
yaratılışlarında var olan alplik, yardım-
laşma, dayanışma, cesaret, mertlik, 
teşkilatçılık ve misafirperverlik gibi 
kültürel özellikleri Ahiliğin bir mede-
niyet hareketi olarak doğmasında 
ve yaygınlaşmasında etkili olmuştur. 
Bu kültür özelliklerine sahip olan Ahi 
Evran Veli, Ahiliği Selçuklu coğraf-
yasında hızla teşkilatlandırmıştır. Öte 
yandan; Asya’dan Anadolu’ya gelen 
çok sayıda esnaf ve sanatkâra kolay-
ca iş bulmak, yerli Bizans sanatkârı 
ile rekabet edebilmek, yeni yurtların-
da tutunabilmek için yaptıkları malla-
rın kalitesini korumak, üretimi ihtiyaca 
göre ayarlamak, sanatkârlarda sanat 
ahlâkını yerleştirmek; Türk halkını 
ekonomik yönden bağımsız hâle 
getirmek; ihtiyaç sahibi olanlara her 
alanda yardım etmek; ülkeye yapı-
lacak yabancı saldırılarda devletin 

silahlı kuvvetleri yanında savaşmak, 
sanatta, dilde, edebiyatta, müzikte, 
gelenek ve göreneklerde milli heye-
canı filizlendirip ayakta tutmak gere-
kiyordu. İşte Ahilik bu ihtiyaçlardan 
doğarak gelişti ve güçlendi. Bugünün 
mesleki eğitim ve yeterliliklerinin, hiz-
met ve ürün standartlarının temelleri 
işte o zamanlarda atıldı.

Bugün esnaf ve sanatkarlarımızın, 
ülke ekonomisindeönemli rollere 
sahip olmaları gibi, Ahilik de Selçuklu 
ve Osmanlı ekonomik sisteminin özü-
nü oluşturmuştur. Bu ekonomik an-
layışın temelinde çalışmak, üretmek, 
kalite, emeğe saygı, dayanışma, helâl 
kazanç, helâl lokma, yardımlaşma, 
israftan kaçınma… gibi temel ve ev-
rensel kurallar vardır.  Ahilik sistemin-
de işte bu kurallara uyan, iyi, doğru, 
dürüst ve nitelikli insan yetiştirmek 
temel amaçtır. Ve Ahilik sadece er-
kekleri değil Bacıyan-ı Rum denilen 
Anadolu kadınlarını da ahlaki konu-
lardan, mesleki konulara, sanattan, 
kültüre ve hatta yeme-içe kültürüne 

2019’DA VİTRİN
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kadar pek çok konuda yetiştirmiştir.  

Ahiliğin kendine özgü eğitim siste-
minde okul da diyebileceğimiz zavi-
yelerdeki eğitimde, teorik bilgilerden 
ziyade insanî değerlere ve ahlâka 
yönelik uygulamalı eğitim tercih edilir-
di. Düzenli dersler dışında çalışanlar 
arasında dayanışmayı sağlamak ve 
destek vererek verimliliği artırmak 
için ise yemekli toplantılar düzenle-
nirdi. Yemekten sonra dinî, ahlakî 
ve meslekî konularda eğitici kitaplar 
okunur, sohbetler edilir, tartışmalar 
yapılır, şarkılar söylenir ve ilahiler 
okunurdu. Böylece akşama kadar 
kafa ve kol gücü ile çalışan Ahilerin, 
ertesi gün aynı işi aynı istekle sür-
dürebilmeleri için ihtiyaç duydukları 
manevî destek işte bu toplantılarda 
karşılığını bulurdu. Buralarda stres 
atılır, bilgi ve tecrübeler artırılır, ertesi 
gün büyük bir moralle, motive oluna-
rak işe başlanırdı. Bu sofralar bizim 
kültürümüzde çok önemlidir, Ahilerin 
sofralarında olduğu kadar, halkın, 
ailelelerin yer sofraları da, halk sofra-
larından ilham alan saray sofraları da 
biraraya gelmenin, iletişim kurmanın 
temel yerleridir. Anadoluyu harmanla-
yan ve onu tanımamızı sağlayan işte 
bu sofralardır. Sohbetlerin edildiği, 
hayatın, deneyimlerin paylaşıldığı Ahi 
sofraları günümüz esnaf ve sanatkar-
larının temellerinin atıldığı sofralardır. 
Bugün ülkemize geldiğinizde halen 
esnaf sofralarına, esnaf lokantalarına 
uğrayıp bir esnaf çorbasının tadına 
bakmanız mümkündür.” dedi. 

Palandöken; 14. yüzyıl düşünü-
rü, devlet adamı ve tarihçi İbn-i 
Haldun’un “Coğrafya kaderdir” sö-
zünü hatırlatarak, her coğrafyanın 
kendi kültürünü ve her kültürün de 
kendi mutfağını yarattığını ifade etti. 
Palandöken, “Böylece gelişen ve 
zaman içinde değişen mutfak kültü-
rü, nesiller ve medeniyetler arasında 
aktarılarak birbirini etkiler. Anadoluya 
baktığımızda bereketli bir coğrafya 
ile karşılaşıyoruz. Asya ile Avrupa’nın 

buluşma noktası olan bu topraklarda 
yaşayan medeniyetlerin bir harmanı 
ile Anadolu Halk Mutfağı binlerce 
yıllık lezzet ve mutfak kültürü çeşitliliği 
ile büyük bir hazine. Anadolu halkının 
yer sofralarından bir köyü, bir kasa-
bayı, bir şehri, bir ülkeyi tanımanın 
ötesinde, onbinlerce yıllık bir tarihi ta-
nımak mümkün olur. Göbeklitepe’nin 
hemen yakınındaki Karacadağ’da 
evcilleştirilen ilk buğdaydan pirince 
sofralarımızı süsleyen lezzetlere eşlik 
eden sohbetler, halk mutfaklarından, 
Ahi sofralarına ve Saray mutfaklarına 
ve nihayet modern Türk mutfağına 
taşınmıştır. Binlerce yıllık kültür mira-
sı, nesilden nesile aktarılarak bugün 
sofralarımıza, müziğimizde, dansımız-
da kendini göstermektedir.”sözleriyle 
konuşmasını sonlandırırken, ko-
nukları “Sizleri TuR&Bo ofisimizin 
de bulunduğu binamızda En Büyük 
Soframıza, Anadolumuza davet edi-
yoruz. Çünkü biz soframızı açtığımız 
siz değerli misafirlerimizle nasıl ki 
ortak bir mirası ve tarihi paylaşıyoruz, 
ortak bir geleceği de yine beraber 
kuracağımıza inanıyoruz.” diyerek 
“En Büyük Sofra Anadolu” temalı 
etkinliğe davet etti. 

Açılış konuşmalarının ardından etkin-

liğe desteklerini esirgemeneyen AB 
Parlamenterleri Ertuğ ve Ali ile Büyü-
kelçi Gümrükçü’ye Paşabahçe’nin 
Camda Kültürel Miras serisinde sınırlı 
sayıda ürettiği Göbeklitepe T Sütunu 
hediye edildi.

TARİHİN SIFIR NOKTASI: 
GÖBEKLİTEPE
Adnan Şahin’in Danışmanlığında Tif 
Yapım tarafından etkinliğe özel olarak 
hazırlanan “Göbeklitepe; Kültürlerin 
Buluştuğu Topraklar, Tarihten Gast-
ronomiye” tanıtım filmi gösteriminin 
ardından Göbeklitepe Kazı Koordi-
natörü Dr. Lee Clare Göbeklitepe’ye 
dair sunumunu gerçekleştirdi. Gö-
beklitepede halihazırda süren kazı 
çalışmalarında elde edilen buluntuları 
değerlendiren Clare; “Bölgede insan 
eliyle yapılmış devasa anıt yapılar 
var. Tek bir parça taştan yapılmışlar, 
önemli noktalardan biri bu. Göbekli-
tepe bulunana kadar, neolitik çağda-
ki insanların bu kadar büyük yapılar 
inşa edebildiklerini bilmiyorduk. Ça-
nak çömlekçilik öncesi neolitik çağın 
başlangıcı hakkında fazla bir fikrimiz 
yoktu. Çünkü tam bir geçiş dönemi, 
avcı-toplayıcılıktan geçimlik tarıma 
çok yavaş bir geçiş sürecinden 
bahsediyorum. Bu insanların evcil-
leştirilmiş hayvanları ya da tohumları 
yoktu ama bu harika anıtları inşa 
etmişlerdi. Daha önce bu tür anıtların 
tarıma geçişten sonra inşa edildiğini 
düşünüyorduk. Fakat Göbeklitepe’ye 
baktıktan sonra, anıtları inşa etmenin 
hayvanları evcilleştirmeyi ve tarımı te-
tiklemiş olabileceği hipotezi 90’larda 
ortaya atıldı. Çünkü böylesine büyük 
yapıları inşa etmek önemli bir iş gücü 
gerektiriyor, çalışanları beslemek 
için tarıma geçiş tetiklenmiş olabilir 
diye düşünülüyordu. Fakat kazılar 
ilerledikçe tabii ki perspektifiniz deği-
şebiliyor.” dedi. Lee Clare sözlerine 
şöyle devam etti; “Göbeklitepe’de 
Ortada iki büyük sütun var, dış kıs-
ma doğru daha çok sütun... Aslında 
daha çok bir toplanma alanı olduğu-
nu görüyorsunuz. Mesela ortadaki iki 
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büyük sütun insan şeklinde. Başları, 
belleri, elleri yanda. Çok yakından 
baktığınızda bir toplantı gibi, sanki 
orada bir araya gelmişler, oturmuş-
lar ve fikir alışverişi yapıyorlarmış 
gibi. Sadece bu değil, evlenilecek 
eşlerin seçildiği bir yer bile olabilir. 
Sadece bir yoruma, yani tapınak 
konseptine sıkıştırmak doğru değil. 
Göbeklitepe’yi bölgede yaşayan top-
lulukların yerel bir toplanma merkezi 
olarak da görmeliyiz. Sadece hac 
değil başka amaçlar nedeniyle de 
çevredeki insanları çekiyordu. Yani 

sadece dini ritüeller için inşa edilme-
mişti, aynı zamanda sosyalleşme için 
tasarlanmıştı. Yani hem sosyal hem 
dini bir merkezdi. Göbeklitepe orada 
yaşayan insanların kendi anlatılarını, 
hikâyelerini ortaya koyabilmek için 
yaptıkları bir yerdi. Avcı-toplayıcı ya-
şamdan tarıma geçişin çok uzun ve 
sancılı sürecini tasvir etmek istediler. 
Bu nedenle Göbeklitepe inanılmaz bir 
evrensel değer.”

Clare’in sunumunun ardından yine 
etkinliğe özel olarak Tif Yapım tara-

fından Şanlıurfa’da gerçekleştirilen 
çekimlerde hazırlanan “Göbeklitepe 
Tarihin Sıfır Noktası” konulu kısa 
filmin gösterimi yapıldı. Gösterimin 
ardından araştırmacı Nedim Atilla ise 
Göbeklitepe’ye dair sunumunu ger-
çekleştirerek etkinliğin gastronomiye 
dair teması ile Göbeklitepe arasında 
bağ kurulmasını sağladı. Atilla; “Gö-
beklitepe dünya tarihini değiştiren bir 
yapı. Burası ilk tarımın yapıldığı top-
raklar. Göbeklitepenin hemen yanı-
başında yapılan araştırmalar gösterdi 
ki buğdayın ilk ehlileştirildiği bölge de 
burası. Yani bugün ekmek yiyorsak 
bunu Göbeklitepe’ye borçluyuz.” 
dedi. Dini inanışların da karşılığını 
Göbeklitepe’de bulduğuna dikkat 
çeken Atilla; “Adem ile Hava cennet-
ten kovulduklarında Bereketli Hilal’in 
içinde bulunan Göbeklitepe’ye geldi-
ler ve burada insan hayatını başlat-
tılar diye düşünmek mümkün, hatta 
NuhTufanının buralarda koptuğu ve 
Şanlıurfa yakınlarındaki tepeye gelen 
geminin burada tarım ve hayvancılığı 
başlattığını düşünen araştırmacılar da 
var.” dedi.

“EN BÜYÜK SOFRA: 
ANADOLU” MİSAFİRLERLE 
BULUŞTU
Anadolu’nun dört bir yanından 
Brüksel’e getirilen ürünlerle oluşturu-
lan “En Büyük Sofra: Anadolu” Etkinli-
ği kapsamında Adnan Şahin’in danış-
manlığı, TÜBİTAK’tan Emine Sonnur 
Özcan’ın katkılarıyla hazırlanan ve 
GRAFİKİR tarafından etkinliğe özel 
olarak tasarlanan tanıtım görselleri ile 
Göbeklitepe, Çatalhöyük, Aslantepe 
tarihi yerleri ile buralardan esinlene-
rek hazırlanan yemeklerin yanısıra, 
Selçuklu Mutfağı, Osmanlı Mutfağı 
ve Modern Türk Mutfağı katılımcılara 
tanıtıldı. Çok büyük ilgi gören etkin-
lik Günaydın Restoranlarının sahibi 
Cüneyt Asan’ın TESK Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken ve Adnan Şahin 
ile birlikte yaptığı et şov ile sona erdi.

2019’DA VİTRİN
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“Kazancın  
alınterinin

TESK
TÜRKİYE 
ESNAF VE SANATKÂRLARI 
KONFEDERASYONU

Esnaf ve 
sanatkâr alınteri 
ile kazanır helal 
lokmasını...

B E N D E V İ 
P A L A N D Ö K E N

Genel  Başkan

eseridir”
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Basına açık olarak gerçekleştirilen 
Genel Kurul toplantısına bakanlıklar, 
kamu kurumları ve sosyal tarafların 
üst düzey yöneticileri ve temsilcileri-
nin yanı sıra Genel Kurul delegelerinin 
tamamı katılım sağladı. Çalışma top-

lantısı şeklinde yapılan Genel Kurul 
Sayın Enis BAĞDADİOĞLU (TÜRK-
İŞ), Sayın Kerem Dursun TEZCAN 
(Kültür ve Turizm Bakanlığı) ve Sayın 
Feyzullah ERDOĞAN’dan (TSE) olu-
şan Başkanlık Divanınca yönetildi.

Genel Kurula hitap eden Aile, Çalış-
ma ve Sosyal Hizmetler Bakanı Zeh-
ra Zümrüt Selçuk; Mesleki Yeterlilik 
Kurumunun çalışma hayatında çok 
önemli bir boşluğu doldurduğunu, 
iş gücünün bilgi, beceri ve yetkinlik-

Mesleki Yeterlilik Kurumu (MYK) 13’üncü Olağan Genel Kurulu, 31 Ekim 2018 
Çarşamba günü Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanı Zehra Zümrüt Selçuk’un 
katılımlarıyla kurumun binasında gerçekleştirildi.

Mesleki Yeterlilik Kurumu 13 üncü 
Olağan Genel Kurulu 31 Ekim 
2018 Tarihinde Gerçekleştirildi

2019’DA VİTRİN
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lerinin meslek standartlarına dayalı 
olarak uluslararası akredite bir sistem 
dâhilinde ölçülüp belgelendirilmesinin 
üretimde verimlilik ve kaliteyi arttırdı-
ğını ifade etti.

792 meslekte standartların yürürlükte 
olduğunu ifade eden Bakan Züm-
rütoğlu bugün itibariyle 179 sınav 
ve belgelendirme kuruluşu ile yıllık 3 
milyon kişiyi sınava alabilecek kapa-
sitenin oluştuğunu ve yaklaşık 430 
bin kişinin Mesleki Yeterlilik Belgesi 
alarak ülkemizin nitelikli iş gücü ha-
vuzuna dâhil olduğunu belirtti.

Konuşmasının devamında Türkiye 
Yeterlilikler Çerçevesi’nin önemine 
de değinen Bakan Zümrütoğlu, Tür-
kiye Yeterlilikler Çerçevesinin Avrupa 
Yeterlilikler Çerçevesi ile eşleştirilme-
sinin bir sonucu olarak MYK Mesleki 
Yeterlilik Belgesinin ülkemizin ulusla-
rarası geçerliliği olan ulusal sertifikası 
haline geldiğini ifade etti. Zümrütoğlu 
son olarak, tehlikeli işlere ilişkin mes-
leklerde getirilen Mesleki Yeterlilik 
Belgesi zorunluluğunun çalışanlar ve 
işverenler tarafından memnuniyetle 
karşılandığını ifade ederek, yeni se-
çilen Yönetim Kuruluna görevlerinde 
başarılar diledi.

Genel Kurulda, Kurumun 
15.09.2017-30.09.2018 dönemi 
yönetim kurulu faaliyet raporu, 2019 
yılı çalışma programı ve personel 
planlaması, 2017 mali yılı kesin he-
sabı ve 2019 yılı bütçe ve aidat teklifi 
Mesleki Yeterlilik Kurumu Başkanı 
Adem Ceylan tarafından sunuldu. 
Gerçekleştirilen faaliyetler ve çalışma 
programı Genel Kurul üyelerince tak-
dirle karşılandı, sunulan rapor, teklif 
ve programlar Genel Kurulca oybirliği 
ile kabul edildi.

Genel Kurulda ulusal meslek stan-
dartlarının hazırlanması ve Güncellen-
mesi, ulusal yeterliliklerin hazırlanma-
sı ve güncellenmesi, yetkilendirme, 
ölçme, değerlendirme ve

Belgelendirme faaliyetleri, denetim 

faaliyetleri, bilgilendirme faaliyetleri 
anlatıldı.

Kurum tarafından yürütülen Ulusal 
Mesleki Yeterlilik Sisteminin Güçlen-
dirilmesi ve Türkiye Yeterlilikler Çer-
çevesinin Uygulanması Operasyonu, 
Türkiye Yeterlilikler Sisteminin ve 
Çerçevesinin Uygulanması Operas-
yonu, Avrupa Yeterlilikler Çerçevesi-
Ulusal Koordinasyon Noktası (AYÇ-
UKN) Projesi, Türkiye Yeterlilikler 
Veritabanı Projesi anlatıldı.

Ulusal ve uluslararası iş birlikleri 
hakkında bilgi verilmesinin ardından, 
mevzuat çalışmalarına değinildi.

Çalışma hayatına nitelikli eleman 
kazandırmak amacıyla meslek stan-
dardı ve yeterlilik hazırlama çalışma-
ları, sınav, belgelendirme, denetim 
faaliyetleri ile kalite güvencesinin ko-
runmasına yönelik çalışmaların yeni 
dönemde de etkin bir şekilde sürdü-
rüleceği belirtilen Genel Kurulda MYK 
Mesleki Yeterlilik Belgesi ülkemizin 
ulusal markası haline getirileceği 
belirtilerek Kurumun hedeflerinden 
söz edildi.

2018-2021 döneminde görev alacak 
MYK Yönetim Kurulu asıl ve yedek 
üyeleri için yapılan seçim sonucunda;
MYK Yönetim Kurulu asıl üyeliklerine,
Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler 
Bakanlığı temsilcisi olarak Adem 
Ceylan,

Milli Eğitim Bakanlığı temsilcisi olarak 
Dr. Recep Altın,

YÖK temsilcisi olarak Prof. Dr. Meh-
met Sarıbıyık,

Meslek Kuruluşları temsilcisi olarak 
Bendevi Palandöken,

İşçi Konfederasyonları temsilcisi ola-
rak Dr. Osman Yıldız,

İşveren Konfederasyonları temsilcisi 
olarak Celal Koloğlu,

oy birliği ile seçildi.

MYK Yönetim Kurulu yedek üyelik-
lerine,

Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler 
Bakanlığı temsilcisi olarak Şuayip 
Tuncal,

Milli Eğitim Bakanlığı temsilcisi olarak 
Şennur Çetin,

YÖK temsilcisi olarak Prof. Dr. Fatih 
Vehbi Çelebi,

Meslek Kuruluşları temsilcisi olarak 
M. Burhan Aksak,

İşçi Konfederasyonları temsilcisi ola-
rak Mehmet Şahin,

İşveren Konfederasyonları temsilcisi 
olarak Barış Haşemoğlu,

oy birliği ile seçildi.

Genel Kurul, MYK Başkanı 
Adem Ceylan ve Divan Başkanı 
Bağdadioğlu’nun teşekkür konuşma-
ları ile sona erdi.
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2019’DA VİTRİN

ESNAF 
SANATKÂRLARA 
MÜJDE
Hazine ve Maliye Bakanı Berat Albayrak:   
“Başta imalatçı ve ihracatçılarımız olmak üzere yıllık cirosu 25 milyon TL’nin altında olan 
mikro ve küçük ölçekli KOBİ’lere yönelik uygun şartlarda finansman desteği başlatılıyor”

Hazine ve Maliye Bakanı Berat Al-
bayrak, KOBİ Değer Kredi paketinin 
detaylarını açıkladı. Buna göre başta 
imalatçı ve ihracatçı firmalar olmak 
üzere yıllık cirosu 25 milyon TL’nin 
altında olan mikro ve küçük ölçekli 
KOBİ’lere yönelik uygun şartlarda 
finansman desteği sağlanacak. Bu 
paketle imalat ve ihracat sektörün-
deki işletmelere azami 1 milyon TL, 
diğer ticaret ve hizmet sektöründeki 
firmalara da azami 500 bin TL’lik 
kredi verilecek.    
Hazine ve Maliye Bakanı Berat Al-
bayrak, düzenlenen tanıtım toplantısı 
ile KOBİ Değer Kredi paketinin ayrın-
tılarını açıkladı. Bakan Albayrak, baş-
ta imalatçı ve ihracatçı firmalar olmak 
üzere yıllık cirosu 25 milyon TL’nin 
altında olan mikro ve küçük ölçekli 
KOBİ’lere yönelik uygun şartlarda fi-
nansman desteği sağlanacağı belirtti. 
Albayrak, imalat ve ihracat sektörün-
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deki işletmelere azami 1 milyon TL, 
diğer ticaret ve hizmet sektöründeki 
firmalara da azami 500 bin TL’lik kre-
di verileceğini duyurdu. Albayrak, 6 
ay ana para ödemesiz toplam 36 ay 
vadeli ve aylık 1,54 faiz oranıyla bu 
kredinin katılımcı 13 banka tarafından 
kullandırılacağını sözlerine ekledi.   
Bakan Albayrak, son anda 
Şekerbank’ın da katılımcı banka ola-
rak pakete dahil olduğunu söyleyerek 
konuşmasına başladı. Albayrak, 
“Şekerbank’ın da katılımıyla 13 ban-
kamızla KOBİ Değer Kredi tanıtım 
programı için bir aradayız. Eylül 
ayında açıkladığımız Yeni Ekonomi 
Programı ile üç yıllık projeksiyonumu-
zu ortaya koyduk ve bunun ilk fazını 
bu salonda açıkladığımız bu tanıtım 
programını dengelenme adımı olarak 
ifade ettik. Son 3-4 ayda yaşadığımız 
süreç ve bunun çıktıları dengelenme 
sürecinin başarılı bir şekilde adım 
adım devam ettiğini gösteriyor. Özel-
likle enflasyon ve döviz kuru başlıkla-
rında ortaya koyduğumuz hedeflerin 
de başarılı bir performans sergiledik 
ve bu şekilde devam ediyoruz” dedi. 
 

“2 milyar dolarlık tahvil 
ihracı gerçekleştirildi” 
Dün, Nisan 2029 vadeli olarak ger-
çekleştirilen tahvil ihracına ilişkin 
açıklamalarda bulunan Albayrak, “Dün 
yeni bir uluslararası tahvil ihracını daha 
gerçekleştirdik. Hazine Finansman 
Programı’mız çerçevesi içerisinde 
uluslararası sermaye piyasalarından 
dün 2 milyar dolar tutarında Nisan 
2029 vadeli bir tahvil ihracını başarıyla 
tamamladık. İhraca yatırımcılardan 
gelen 5 milyar doların üzerindeki talep 
tekrar bu küresel piyasalarda Türkiye 
ekonomisindeki ortaya koyduğumuz 
güçlü istikrarlı söyleme sağlam yanıtlar 
almaya başladığımızı gösteriyor” ifa-
delerini kullandı. 
 

“İhraç tutarının 2,5 
katından fazla talep 
geldi” 

Bakan Albayrak, bu ihraçla 2019 yılı 
uluslararası piyasalardan sağlamayı 
planladıkları 8 milyar dolar tutarında-
ki dış finansmanın 2 milyar dolarlık 
kısmını tamamlamış olduklarını kay-
dederek, “10 yıl vadeli bu ihracımıza 
ihraç tutarının 2,5 katından fazla 
talep gelmesi uygulamaya koyduğu-
muz politikalara, yatırımcıların duydu-
ğu güveni bir kez daha ortaya koydu. 
Biz bu güvenli adımlarımızı attıkça 
bu güveni ortaya koydukça bu süreç 
çok daha güçlü ve güvenilir bir şekil-
de devam edecek” diye konuştu. 
 

“KOBİ’lere yönelik uygun 
şartlarda finansman 
desteği başlatılıyor” 
Bakan Albayrak KOBİ Değer Kredi 
paketiyle başta imalatçı ve ihracatçı 
firmalara olmak üzere tüm sektör-
lerden KOBİ’lere finansmana erişim 
desteği sağlanacağını vurgulayarak, 
“Bugün tanıtımını yaptığımız kredi pa-
keti ile birlikte başta imalatçı ve ihra-
catçılarımız olmak üzere tüm sektör-
lerden yıllık cirosu 25 milyon TL’nin 
altından olan mikro ve küçük ölçekli 
KOBİ’lere yönelik uygun şartlarda 
finansman desteği başlatılıyor. Söz 
konusu kredi ürünüyle KOBİ’lerimizin 
işletme sermayesi finansmanına erişi-
minin kolaylaştırılması mali yapılarıyla 
beraber üretim, istihdam, ticaret ve 
ihracat imkan ve kabiliyetinin güçlen-
dirilmesi ana amaç olacak” şeklinde 
konuştu.   
KOBİ Değer Kredisi adını verilen bu 
paketle imalat ve ihracat sektörün-
deki işletmelere azami 1 milyon TL, 
diğer ticaret ve hizmet sektöründeki 
firmalara da azami 500 bin TL’lik 
kredi verileceğini duyuran Albayrak, 
kabaca asgari 20 ila 40 bin adet 
işletmeye minimum dokunulacağını 
kaydetti. 

6 ay ana para ödemesiz 
toplam 36 ay vadeli 
Bakan Albayrak, 6 ay ana para 
ödemesiz toplam 36 ay vadeli ve 

aylık 1,54 faiz oranıyla bu kredinin 
katılımcı bankalar tarafından kul-
landırılacağını sözlerine eklerken, 
toplamda 20 milyar TL’lik bu paketin 
tüm KOBİ’lere hayırlı olmasını temen-
nisinde bulundu.  
Bakan Albayrak, konuşmasına bütçe 
disiplininden taviz vermemeyi sür-
düreceklerini söyleyerek devam etti. 
Albayrak, “Özellikle ilk günden beri 
bütçe disiplininden taviz vermeyece-
ğimizi, adımlarımızı bütçe disiplini ve 
sınırları çerçevesinde atacağımızı ifade 
ettik. Bunda da sonuna kadar karalılı-
ğımızı sürdürdük, sürdürüyoruz” dedi. 

“Hazinemize etkisi 
yoktur” 
Bakan Albayrak, “Bugün açıkladığı-
mız KOBİ Değer Kredisi 13 banka-
mızın tamamen kendi inisiyatifleriyle 
böyle bir paketi ortaya koymalarıyla 
devreye alınmaktadır. Hazinemize 
etkisi yoktur. Nitekim KGF’nin hali-
hazırda tahsis edilmiş, kullandırılıp 
ödenmiş olan limitleri içerisinde yapı-
lan bir uygulamadır” diye konuştu.   
BDDK’nin bankalara ilişkin çalışma-
larını anımsatan Albayrak, “Yakın 
zamanda BDDK başkanlığımızda 
bankalarımıza ilişkin detaylı bir çalışma 
yaptı ve bu çalışma sonucunda genel 
bir raporu ortaya koydu. Bankalarımı-
zın sermaye ve likiditeleri konusunda 
mevcut tabloyu ifade etti. Makroeko-
nomik dengelenme süreci boyunca 
BDDK mali bünye analiz çalışmalarına 
sürekli, yakından devam edecek ve 
bu kapsamlı ve kredi bazlı çalışma ile 
de bankalarımızın sermaye ve likidite 
açısından makro ekonomik şoklara 
karşı dayanıklılığını dün olduğu gibi 
bugün ve yarın da yakından izlemeye 
devam edecek. Bu çalışmalar sektö-
rümüzün sağlıklı ve güçlü yapısını or-
taya koymaktadır” ifadelerini kullandı.   
Hazine ve Maliye Bakanı Berat 
Albayrak’ın konuşmasından ardından 
13 banka üst yöneticisi KOBİ Değer 
Kredi paketine katılımlarını ifade eden 
protokolü imzaladılar.
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Cumhurbaşkanı Erdoğan’dan  
müjde üstüne müjde! 

HALKBANK’TAN ESNAF 
VE SANATKARLARA 22 
MİLYAR LİRALIK KREDİ 
DESTEĞİ
Halkbank esnaf ve sanatkarlara yılın 
ilk 3 ayında 10 milyar TL, yılın tama-
mında ise toplam 22 milyar TL Esnaf 
Kredisi desteği verecek. Halkbank 
Genel Müdürü Arslan, Yeni umutlarla 
başladığımız 2019 yılına özel geliş-
tirdiğimiz Esnaf Kredi Programı ile 
bu yıl yaklaşık 350 bin esnafa daha 
ulaşacağız” dedi.

Halkbank esnaf ve sanatkarlara yılın 
ilk 3 ayında 10 milyar TL, yılın tama-
mında ise toplam 22 milyar TL Esnaf 
Kredisi desteği vereceğini açıkladı. 
Banka, esnaf ve sanatkarların finans-
man ihtiyaçlarının karşılanmasına 
yönelik başlattığı programla yaklaşık 
350 bin esnafa daha ulaşacak.

Halkbank, yaptığı yazılı açıklamayla, 
2019 yılında da yeni Esnaf Kredi 
Programı ile desteğini artırarak de-
vam ettireceğini duyurdu.

Açıklamada görüşlerine yer verilen 
Halkbank Genel Müdürü Osman Ars-
lan, esnaf ve sanatkara uygun koşul-
larda temin edecekleri kredilerle ülke 
ekonomisine katkı sağlamayı sürdüre-

ceklerini belirterek, şunları kaydetti:
“Ekonomimize değer katacak uygu-
lamalarla yeni yılda da işletmelerin 
faaliyetlerini finansal anlamda hiçbir 
zorluk yaşamadan sürdürmesini 
sağlayacağız. Ülkemizin kalkınması, 
üretim ve istihdamın artması için ge-
liştirdiğimiz ürün ve hizmetlerle esnaf 
ve sanatkarlara destek olmayı sürdü-
receğiz. Yeni umutlarla başladığımız 
2019 yılına özel geliştirdiğimiz Esnaf 
Kredi Programı ile bu yıl yaklaşık 350 
bin esnafa daha ulaşacağız.

Bugün sayıları bine ulaşmış olan 
Türkiye Esnaf ve Sanatkarlar Kredi 
ve Kefalet Kooperatifleri Birlikleri 
Merkez Birliği’ne (TESKOMB) bağlı 
Esnaf ve Sanatkarlar Kredi ve Kefalet 
Kooperatifleri (ESKKK) kefaletiyle, 
kooperatiflerin bulunmadığı yerler-
de ise Bankamızca doğrudan kredi 
kullandırmak suretiyle tüm esnaf ve 
sanatkarlarımıza ulaşarak, artan kredi 
desteklerimizle bu yıl da esnafın yü-
zünü güldürmeye devam edeceğiz.”

Yeni Esnaf Kredi Programı kapsa-
mında esnaf ve sanatkarların işletme 
ve yatırım kredisi ihtiyaçlarını karşı-
lamak üzere 2019 yılında toplam 22 
milyar TL kredi kullandıracaklarını 
bildiren Arslan, şu değerlendirmeler-

de bulundu:
“Şubelerimize kredi plasman tah-
sisleri yapılmış olup yeni programa 
ilişkin kredi kullandırımları 9 Ocak 
(bugün) itibarı ile başlamıştır. Tahsis 
edilen tutarın 10 milyar TL’lik kısmı-
nın, Bankamızın likidite durumu ve 
kredi geri dönüşlerinin yoğunlaşma 
dönemleri dikkate alınarak 2019 yılı-
nın ilk 3 ayında kullandırılması karar-
laştırılmıştır. Esnaf kredisi kullandırım-
larında, mevcut uygulamada olduğu 
gibi, Hazine ve Maliye Bakanlığı’nın 
faiz desteği devam edecektir.”

1,8 milyon esnafa 93,4 milyar TL 
kredi kullandırıldı
Açıklamada verilen bilgiye göre, 
Halkbank 2002 yılında 154 milyon TL 
olan esnaf kredileri bakiyesini 2018 
yılında 202 kat artış ile 31,1 milyar 
TL’ye yükseltti.

2002-2018 yılları arasında Halkbank 
tarafından 1,8 milyon esnaf ve sa-
natkara 93,4 milyar TL esnaf kredisi 
kullandırıldı.

2002 yılında 5 bin TL olan işletme 
kredisi limiti 5 bin, bugün itibarıyla 40 
kat artış ile 200 bin TL olarak uygula-
nırken, iş yeri ve taşıt edindirme kre-
dilerinde ise limit 500 bin TL’ye kadar 
çıkabiliyor.

Cumhurbaşkanı ve AK Parti Genel Başkanı Erdoğan, partisinin grup toplantısında konuştu. 
Erdoğan, “Düzenli sosyal yardım alan ihtiyaç sahibi vatandaşlarımızın aylık 150 kw/saat 
elektrik tüketimini devlet olarak biz üstleniyoruz. Bu kapsamda 2,5 milyon üzeri hanede 
80 liralık elektrik faturasını devlet karşılayacak. Kredi kartı borcunu ödemekte zorlanan 
vatandaşlarımıza, Ziraat Bankası aracılığıyla, kredi kartı borçları tek bir çatı altında 
toplanacak. Hangi banka olursa olsun, Buradan alınan krediyle borçlar kapanacak. Aylık 
gelirine uygun şekilde bu borcunu ödeyecek. Halkbank, esnaf ve sanatkarların işletme 
giderleri karşılamak üzere 22 milyar liralık kredi kullandıracak” dedi...

2019’DA VİTRİN



19

vitrin / 2020



20

2019’DA VİTRİN

SAYI251

Cumhurbaşkanı  
Erdoğan,  
Türkiye Esnaf 
Buluşması’na katıldı
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan, Başkent Voleybol Sahası’nda 
düzenlenen Türkiye Esnaf Buluşması programına katıldı.

C
umhurbaşkanımız 
Erdoğan, Başkent 
Voleybol Salonu’nda 
gerçekleştirilen Tür-
kiye Esnaf Buluşma-

sı programının açılışında yaptığı ko-
nuşmada, salonda bulunan esnaflar 
ve salona giremeyen vatandaşları 
selamladı.

Ülkedeki tüm esnaf ve sanatkarla-
rı ülkenin “kilit taşı”, birlik ve beraber-
liğin “çimentosu” olarak gördüğünü 
dile getiren Erdoğan, şöyle konuştu:
“Bizim gözümüzde esnaf, hanelerimi-
zin hariçteki üyesidir. Kapıdan dışarı-
ya adımımızı attığımız andan itibaren 
onlarla her gün yüz yüze, ruberu 
ilişki içinde hayatımızı sürdürüyoruz. 
Esnaf, alışveriş ettiğimiz bakkaldır, 
manavdır, pazarcıdır, kasaptır, kırta-
siyecidir, züccaciyedir, hırdavatçıdır, 
tuhafiyecidir, büfecidir, fırıncıdır, sar-

raftır. Esnaf, tıraş olduğumuz berber-
dir, hanımlar için kuafördür, yemek 
yediğimiz lokantacıdır, pastanecidir, 
bindiğimiz taksicidir, dolmuşçudur, 
otobüsçüdür. Esnaf, çay içtiğimiz kı-
raathanecidir, elbisemizi diktirdiğimiz 
terzidir, ayakkabımızı yaptırdığımız 
kunduracımızdır. Kırığımızı döküğü-
müzü toparlayan tamircidir. Velhasıl 
esnaf, hayatımızın her anında birlikte 
olduğumuz kişidir. Derdimizi de 
sevincimizi de onlarla paylaşırız, ge-
rektiğinde yardım isteriz, gerektiğinde 
yardımına koşarız.”

“ESNAFIN DİRLİĞİ, 
HUZURU, REFAHI, 
MUTLULUĞU BİZİM İÇİN 
ÇOK ÖNEMLİDİR”
Erdoğan, bakkalların defteri oldu-
ğunu hatırlatarak, “O da bakkalın 

bize adeta kredisidir. Maaş aldığımız 
zaman gider öderiz. Bu hayat da bu 
şekilde geçer. Evimizin, arabamızın 
anahtarını, çantamızı, evrakımızı on-
lara emanet ederiz. Akranımız veya 
küçüğümüz ise kardeşimiz, büyüğü-
müzse ağabeyimizdir. Bunun için de 
esnafın dirliği, huzuru, refahı, mut-
luluğu bizim için çok önemlidir. Aile 
içindeki sıkıntının bize etkisi neyse 
esnaftaki sıkıntının etkisi de aynıdır.” 
diye konuştu.  

Geçmişte gıda sektöründe esnaflık 
yaptığını hatırlatan Erdoğan, “Bu 
sıfata, bu şerefe nail olmuş bir karde-
şiniz olarak sizleri en iyi ben anlarım.” 
dedi.

Erdoğan, Belediye Başkanlığı, 
Başbakanlık ve Cumhurbaşkanlı-
ğı dönemlerinde her zaman, fırsat 
buldukça esnafla bir araya gelmeye 
özel önem verdiğine işaret ederek, 

Türkiye’nin Vitrin’iSayı 251 ŞUBAT 2019 ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

TÜRKİYE ESNAF BULUŞMASI GERÇEKLEŞTİRİLDİ



21

vitrin / 2020

“Sizlerle içtiğim bir bardak çayın, 
yapmış olduğum sohbetin özellikle 
keyfini inanın bana başka bir yerde 
bulamadım, bulamıyorum. Bu arada 
tabii ikramlarınızı da unutamıyorum. 
Türkiye’de esnaf ve sanatkarıyla bu 
kadar iç içe ve samimi muhabbeti 
olan bir başka devlet adamı var mıdır 
onu da bilmiyorum. Bunun için de 
17 yıldır esnaf ve sanatkarlarımıza 
en güzel hizmetleri getirmeye gayret 
ettik.” ifadelerini kullandı.

Esnaf ve sanatkarlara yönelik yapı-
lanları hatırlatan Erdoğan, Türkiye’de 
3 binin üzerindeki odaya bağlı 1 
milyon 756 bin esnaf ve sanatkarın, 
aileleriyle birlikte 8-10 milyonluk bir 

toplum kesimini oluşturduğuna dik-
kati çekti. 

“Esnaflarımızın en büyük sıkıntısı 
finansman konusunda yaşadıkları 
zorluklardır.” diyen Erdoğan, şöyle 
devam etti:
“Biz, esnaf kredilerinin faiz oranını 
yüzde 47’den, yüzde 4-5 ile yüzde 
sıfır seviyesine kadar indiren iktidarız. 
Esnaflarımızın kullandıkları kredilere 
sağladığımız faiz süspansiyonunu 
yüzde 20’den, yüzde 50 ile yüzde 
100 arasına çıkartarak, sizlerin faiz 
yükü altında ezilmenizin önüne geç-
tik. Kredi limitlerini artırarak elinize 
öyle göstermelik değil, gerçekten işe 
yarayacak bir para geçmesini sağ-

ladık. Şu anda esnaf ve sanatlarımız 
200 bin lira ile 500 bin lira arasında 
kredi kullanabilmektedir. Bugüne 
kadar sadece Türkiye esnaf ve sa-
natkarlar kredi kooperatifleri aracılı-
ğıyla 2 milyona yakın esnafımıza 100 
milyar lira kredi verdik. Bakın lafını 
etmiyorum, biz yaptıklarımızı konuşu-
yoruz. Sadece bu yıl Halkbank ara-
cılığıyla kullandıracağımız kooperatif 
kefaletli kredi tutarı ne biliyor musu-
nuz, 22 milyar lira.”

TESK Başkanı Bendevi Palandöken’e 
“Bendevi Bey, müjde vereyim mi?” 
diye soran Erdoğan, “Kooperatif 
kefaletli kredilerde kanuni takip ala-
cağının sıfıra yakın olması hamdolsun 
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daydınız. Yurt dışından ve yurt içinden 
ülkemize yönelik her hücuma sizlerle 
birlikte göğüs gerdik.” diye konuştu.

Türkiye’yi 17 yılda 3,5 kat büyüt-
tüklerini, bölgesinin ve dünyanın 
en itibarlı ülkelerinden biri haline 
getirdiklerine işaret eden Erdoğan, 
“Sıkıntılarımız yok mu, elbette var. 
Özellikle geçtiğimiz ağustos ayında 
kur, faiz, enflasyon üçgeninde yürü-
tülen ekonomik saldırı sebebiyle hep 
birlikte ciddi sıkıntılar yaşadık. Bu 
saldırılara karşı milletimizle, esnaf ve 
sanatkarlarımızla birlikte mücadele 
etmek yerine fırsatçılık yapmaya kal-
kan birileri çıktı. Biz meydanı bunlara 
da bırakmadık.” değerlendirmesinde 
bulundu.  

“BİZ DE ÖFKELİYİZ”
Fırsatçıların her yerde bulunduğunu 
belirten Erdoğan, siyasette de tica-
rette de fırsatçılara karşı mücadele 
ettiklerini vurguladı.

Recep Tayyip Erdoğan, milletin özel-
likle sebze ve meyve fiyatları başta 
olmak üzere günlük hayatını doğ-
rudan etkileyen fırsatçılar karşısın-
da haklı olarak çok öfkeli olduğunu 
ifade ederek, “Biz de öfkeliyiz. Onun 
için bu tanzim satışların kurulması 
kararını aldık.” dedi.  

Simsarcıların vatandaşlara yüksek 
fiyatlarla mal satmasını önlemek için 
bu kararı aldıklarına işaret eden Er-
doğan, vatandaşın halinden memnun 
olduğunu, fiyatların yarı yarıya indiğini 
kendisine ilettiğini söyledi.

Erdoğan, sözlerini şöyle sürdürdü:
“Bundan sonraki süreçte, seçim son-
rası, belediyelerimizin organizasyonu 
ve TESK, TESKOMB, ilgili bakan-
lıklarımız oturacaksınız, konuşacak-
sınız, belki de bu işleri belediyelerin 
organizesiyle sizlerle birlikte en ücra 
köşelere kadar yapma adımlarını da 
atabiliriz.

Bizim derdimiz, halkımıza vatandaşı-
mıza ucuz ürünü satabilmektir. Dert 
sadece elma, armut, patates, soğan, 

esnaf ve sanatkarımızın ahlakına, 
borcuna, sadakatine işaret ediyor. 
Kredi vaadelerini 5 yıla, 7 yıla, hatta 
kimi durumlarda 10 yıla kadar uza-
tarak, esnaf ve sanatkarımızın tüm 
kazancını bankaya vereceği değil, 
işine kullanabileceği bir imkan ortaya 
çıkardık. Tüm bu işler için geçtiğimiz 
17 yılda 7 milyar liralık hazine deste-
ğini, esnaf ve sanatkarımızın emrine 
verdik. Geçtiğimiz yıl kredi kullanarak 
işini büyüten, ayakta tutan esnaf ve 
sanatkarımızın sayısı 494 bine yakın-
dır.” diye konuştu. 

Erdoğan, sıkıntılı dönemlerde esnaf 
ve sanatkarların borçlarını yeniden 
yapılandırıp önlerini görebilmelerini 
temin ettiklerini de anımsatarak, 
KOSGEB destek programlarının 
esnaf ve sanatkarlara sağlanan bir 
diğer önemli imkan olduğuna işaret 
etti. 

Geçtiğimiz yıl 26 bine yakın esnaf ve 
sanatkarın 431 milyon lira KOSGEB 
desteği aldığını vurgulayan Erdoğan, 
sicil ve oda kayıtlarını bakanlığın veri 
tabanında bir araya getirerek işlemle-
rin hızlı ve sağlıklı bir şekilde yürüme-
sini sağladıklarını bildirdi.

Türkiye’nin dört bir yanında esnaf 
ve sanatkara hizmet veren küçük 
sanayi sitelerinin inşasında TOKİ’yi 
etkin olarak kullanmaya başladıkla-
rını anımsatan Erdoğan, Kayseri’de 
başlayan bu uygulamayı Bursa, Bolu, 
Uşak, İstanbul ve Trabzon illerine de 
yaygınlaştıracaklarını kaydetti.

Şimdiye kadar 5 şura yapıldığını, 
6’ncı şuranın da önümüzdeki yıl ger-
çekleştirileceğini dile getiren Erdo-
ğan, ahilik kültürünü yaşatacak çalış-
maları yaygınlaştırdıklarını bildirdi. 
Erdoğan, perakende sektörünü esnaf 
ve sanatkarların talepleri doğrultu-
sunda düzenleyen kanun çıkardık-
larına işaret ederek, çalışma saatleri 
ve günlerinden belge düzenine kadar 
pek çok meselenin bu şekilde çözül-
düğünü vurguladı.

Esnaf ve sanatkar sektör analizleriyle 
uzun vadeli, gerçekçi ve sürdürülebi-

lir politikalar üretilmesine zemin ha-
zırladıklarına dikkati çeken Erdoğan, 
sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Vergi mevzuatında sürekli esnaf ve 
sanatkarlarımız lehine düzenleme-
ler yaptık. Vergiden istisna kazanç 
bedelini 11 bin liraya çıkartarak, yü-
künüzü hafiflettik. Emeklilik sonrası 
işini yürütmeye devam eden esnaf ve 
sanatkarlarımız için sosyal güvenlik 
destek primini kaldırdık. Şehir içi 
ulaşımda görev yapan taksi, dolmuş, 
minibüs ve otobüsler için geçtiğimiz 
yıl ÖTV istisnası getirdik. Ticari araç-
lardaki ÖTV ve KDV indirimini mart 
ayı sonuna kadar uzattık. Bunu biz 
yapmadık ha, siz istediniz biz yaptık.”

Vergisini düzenli ödeyen esnafı 
unutmadıklarını, onlara da 5 puanlık 
indirim sağladıklarını ifade eden Er-
doğan, meslek kollarının yeniden 
belirlenmesinden sicil affına, taşınır 
rehininden ahilik sandığının kuru-
luşuna, enerji desteğinden yeni iş 
yerlerine prim desteğine kadar pek 
çok düzenlemeyi hayata geçirdiklerini 
bildirdi. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle de-
vam etti:
“Tüm bu çalışmalarda tek bir amacı-
mız var o da esnaf ve sanatkarımızı 
rahatlatmak, işini daha iyi şekilde 
yapabilmesini temin etmek, gelece-
ğini daha iyi görebilmesine katkıda 
bulunmaktır. Çünkü biz sizleri Allah 
için seviyoruz. Sizin iyiliğinizi kendi 
iyiliğimiz, sizin rahatınızı kendi raha-
tımız, sizin gelişmenizi kendi geliş-
memiz olarak görüyoruz. Türkiye’yi 
bugünlere sizlerle birlikte getirdik.”

“HER HÜCUMA SİZLERLE 
GÖĞÜS GERDİK”
Erdoğan, verilen her mücadelede es-
naf ve sanatkarın yanlarında olduğunu 
vurgulayarak, “Vesayetle mücadele-
mizde yanımızdaydınız, Gezi olayların-
da, FETÖ’nün 17-25 Aralık emniyet-
yargı darbe girişimde, PKK’nın çukur 
eylemlerinde, DEAŞ’ın saldırılarında, 
15 Temmuz darbe girişimde yanımız-
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domates, sivri biber değil, sadece 
onlar değil. Bunun yanında temizlik 
ürünlerinden tutunuz diğer birçok 
kaleme kadar bütün bunlarda ucuz 
ürünü halkımıza satabilmektir. Bunu 
sağlamamız lazım.”

“MİLLET VARSA 
ESNAF OLARAK SİZ DE 
VARSINIZ” 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, esnafın bu 
milletin evladı olduğuna dikkati çe-
kerek, “Bu millet varsa esnaf olarak 
siz de varsınız. Millet olmazsa esnaf 
olarak olabilir miyiz?” dedi. 

Esnafın, milletin bir ferdi olduğuna 
değinen Erdoğan, “Biz ne diyoruz? 
Biz bu millete efendi değil hizmetkar 
olmaya geldik diyoruz. Ben karşımda 
Ahileri görüyorum. Ahilerin de aynen 
hizmetkar olma ruhuyla yaşadıklarını 

biliyorum.” diye konuştu. 

Ahilik duasını hatırlatan Erdoğan, “O 
duanın sahipleri bu millete asla efendi 
olmazlar.” ifadesini kullandı. 

“GEREKLİ İKAZLARI 
YAPTIK”
Recep Tayyip Erdoğan, fırsatçılara 
gerekli ikazı yaptıklarını hatırlatarak, 
şunları söyledi:
“Fırsatçılara girdikleri yanlış yoldan 
dönme, fiyatları makul kar seviyeleri-
ne, uygun yerlere çekme çağrısında 
bulunduk. Devlet olarak doğal gaz ve 
elektrik fiyatlarında yüzde 10 indirim 
yaptık mı, yaptık. Az önce Bendevi 
(Palandöken) Bey elektrikte biraz 
indirimden bahsetti de Bendevi Bey 
zaten yüzde 10 indirim yaptık elekt-
rikte, doğal gazda da yüzde 10 yap-
tık. Bak şimdi ‘Biraz daha indirelim’ 

diyor. Bütün bu elektrik nerden geli-
yor, yurt dışından. Bunlar ithal, bun-
lar bu ülkede üretilmiyor. Akaryakıt 
fiyatlarının vergi oranlarını değiştirmek 
suretiyle mümkün olduğunca sabit 
tutarak milletimizin üzerindeki yükü 
almanın gayreti içinde olduk. Mazot 
desteği de verdik.” 

Erdoğan, pek çok destek programını 
hayata geçirerek, reel sektörün de 
rahatlamasını sağlamaya çalıştıklarını 
anlattı.

“AMACIMIZ ESNAF VE 
SANATKARIMIZA RAKİP 
OLMAK DEĞİL”
Buna karşılık birilerinin fırsatçılıkta 
ısrar ettiğini belirten Erdoğan, şunları 
kaydetti:
“Baktık umursamıyorlar. Öyleyse biz 
de kendi tedbirlerimizi alırız dedik. 
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Hemen bakanlıklarımızı, belediyele-
rimizi devreye soktuk. Büyükşehir-
lerimizde kurduğumuz tanzim satış 
noktalarında milletimize uygun fiyat-
larda sebze meyve satışını başlattık. 
Şimdi aynı uygulamayı yine fahiş fiyat 
artışlarının olduğu temizlik ürünleri ve 
bakliyat gibi alanlara da genişletmeyi 
planlıyoruz.

Amacımız asla ve asla esnaf ve 
sanatkarımıza rakip olmak, onların 
ekmeğini elinden almak değildir. Biz 
sadece fırsatçılara dersini vermek 
için bu yolu açtık. İşlerin normale 
döndüğünü, milletimizin sırtına kene 
gibi yapışan fırsatçıların yola geldiğini 
gördüğümüzde artık bu tür yöntem-
lere ihtiyaç kalmayacaktır. Bizim işi-
miz zaten bu değil ki ya. Biz şu anda 
bu işi yoluna sokalım diye bu adımları 

attık. Serbest piyasa ekonomisi için-
de ama ahlakı, izanı, vicdanı elden 
bırakmayan esnaflarımıza, sanatkar-
larımıza sonuna kadar destek olmayı 
sürdüreceğiz.”

“Ahilik kültürü, ahilik ilkeleri, ahi ahlakı 
diyoruz ya işte bunun önemini son 
yaşadığımız hadiselerde bir kez daha 
gördük. Şayet esnaf ve sanatkarları-
mız kendi içlerinde ahilik değerlerine 
uymayan çürük elmaları ayıklar, fır-
satçıların önünü keserlerse devletin 
bu tür müdahalelerine ihtiyaç olmaz.” 
ifadelerini kullanan Erdoğan, şöyle 
konuştu:
“Bir kez daha altını çiziyorum, biz 
esnafımızın, sanatkarımızın ekmeğiyle 
oynamıyoruz, tam tersine milletimizin 
ekmeğiyle oynayanlara derslerini veri-
yoruz, yaptığımız budur. Fırsatçılara 

karşı yürüttüğümüz mücadeleden en 
büyük faydayı esnaf ve sanatkarları-
mız görecektir. Zincir marketler diyo-
ruz ya şimdi bana buradan kızacaklar 
biliyorum. Ne yaptılar fiyatlarda, 
çağrılarımıza rağmen hiç indirmediler. 
Ama şu uygulamayı başlattık, şimdi 
zincir marketler de fiyatları indirme-
ye başladılar. Yapılan iş bu. Şimdi 
yapacağımız çalışmalar neticesinde, 
büyük ihtimalle seçim sonrasına 
kalır. Baktık ki sistem tam oturmadı, 
belediyelerimizin riyasetinde sizlerle 
iş birliği halinde bunları oturup konu-
şarak yeni bir yol haritası ve bu işi en 
ücra köşeye kadar inşallah dağıtım 
mekanizmalarını daha da güçlü kıla-
rak bu adımları atacağız.”
Erdoğan, milletin, kimin samimiyetle 
yanında olduğunu, kimin de fırsat bu-
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lunca elini cebine attığını gördüğünü 
belirterek, “Bunun için yürüttüğümüz 
mücadelede en büyük desteği de 
sizlerden bekliyoruz. Nasıl hep birlik-
te terör örgütlerinin başını ezdiysek, 
ülkemizi kuşatmaya çalışanlara, eko-
nomik terör estirenlere şimdi dersini 
vermeliyiz. İnşallah bu ekonomik 
tetikçilere de sağlamından bir Os-
manlı tokadı hep birlikte vuracağız. 
31 Mart’ta sadece belediye başkan-
larını seçmekle kalmayacağınıza, aynı 
zamanda işte bu fırsatçılara, bu millet 
düşmanlarına da hak ettikleri dersi 
vereceğinize inanıyorum.” dedi.

Türkiye’nin gücünün, 82 milyon va-
tandaşın her birinin teker teker güçlü 
olmasından geçtiğini vurgulayan Er-
doğan, ülkenin büyümesinin, top-
lumun tüm kesimlerin büyümesiyle 
mümkün olduğunu dile getirdi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, ülkenin 
kalkınmasının tüm illerin ilerlemesiyle 
sağlanacağını dile getirerek, şöyle 
devam etti:
“Sadece bir kesimin, sadece bir 
bölgenin, sadece bir vilayetin ka-
zanması ne doğrudur ne de sürdü-
rülebilirdir. Biz 17 yıldır Türkiye’ye 
hangi hizmeti yaptıysak, hangi eseri 
kazandırdıysak, hangi projeyi hayata 
geçirdiysek bundan milletimizin her 
bir ferdinin kazanmasını sağladık. 
Hiç kimse hayat seviyesinin 17 yıl 
öncekiyle aynı veya daha geri oldu-
ğunu söyleyemez. Bunu iddia eden, 
açık konuşuyorum, yalancıdır, art 
niyetlidir, en basitinden idraksizdir. 
Hayat kalitesinin yükselmesi elbette 
ihtiyaçları ve buna bağlı olarak ka-
zanç seviyesinin artması beklentisini 
beraberinde getiriyor. Bir başka ifa-
deyle bugün geçim sıkıntısı çekmek 
demek eskiden olduğu gibi yiyecek 
ekmeğe, giyecek elbiseye, yakacak 
oduna, gidecek yola, yapacak işe 
sahip olmamak demek değildir. 
Hamdolsun tüm vatandaşlarımız bu 
imkanlara, bu hizmetlere sahiptir. 
Bugün 81 vilayetimizde doğalgaz 
var, Türkiye’deki tüm ilçelerin yarı-
sında doğalgaz var.”

“PATATESİ DE 
ÇÜRÜTMÜŞLER, 
SARIMSAKLARI DA 
ÇÜRÜTMÜŞLER”
“Bugünkü mesele kuru ekmek bul-
mak değil, sofrayı donatmak mesele-
sidir.” diyen Erdoğan, şunları söyledi:
“Bugün mesele herhangi bir elbiseye 
değil, en güzel elbiseye sahip olmak 
meselesidir. Bugün mesele çalışacak 
herhangi bir işi değil, en rahat ve en 
yüksek gelirli işi bulmak meselesidir. 
Bu hayat standartlarını talep etmek va-
tandaşlarımızın hakkıdır, bizim de bunu 
onlara sağlamak görevimizdir. Sefalet 
edebiyatı yapanlar, milletimizi de-
ğil ancak kendilerini kandırırlar. Biz 
milletimizi sefaletten kurtarma değil, 
onları dünyanın en ileri ülkelerinin hayat 
standartlarına çıkartma sözü veriyoruz. 
İcraatlarımıza hayalleri dahi yetişeme-
yenler aradaki bu farkı göremezler. 
Türkiye’nin bugün geldiği noktayı doğ-
ru değerlendirmeden gelecekte nereye 
gitmemiz gerektiğini bilemeyiz.”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, konuşma-
sına şöyle devam etti:
“Ben geçenlerde bir konuşmamda, 
“Biz Cudi’de, Gabar’da, Tendürek’te, 
Kandil’de F16’larımızla, Mehmetçik-
lerimizle teröre karşı bir mücadele 
veriyoruz. Buralarda uçaklarımızın 
yaktığı yakıtın, attığı bombaların, Meh-
medimizin kullandığı silahtan çıkan 
mermilerin, tankta, topta kullanılan 
bütün o mühimmatın bedelini, fiyatını 
hiç düşünüyor musunuz?” dedim. 
Kalkıp önümüze patates ve doma-
tesle gelenler, bunları düşünmeden 
bize bahane uyduruyorlar. Bu millet, 
bu devlet, tarihinde 18 Mart 1915’te 
Çanakkale’de bir tas çorbayı kardeşi 
Mehmet ile paylaşan bir kültürün 
mensubudur. Bizim karşımıza pata-
tes, domates, patlıcan, sarımsak ve-
saire, bunlarla çıkanlar, inanın stoklar-
da bunları çürütmüşlerdir. Soğanı da 
çürütmüşlerdir, patatesi de çürütmüş-
lerdir, sarımsakları da çürütmüşlerdir. 
Bunları hep yakaladık. Çıkmış, bir 
tane genel başkan bayan, o da diyor 

ki ‘Mermiyle bunları birbirine karıştırı-
yor’. Sen siyaseti birbirine karıştırıyor-
sun da farkında değilsin. Önce bunları 
bir defa masaya iyi yatıralım.”

“TÜRKİYE 4,5 YILLIK 
KESİNTİSİZ BİR İSTİKRAR 
VE İCRAAT DÖNEMİNE 
SAHİP OLACAK”
Geçmişte satın alma paritesine göre 
dünyanın 17. ülkesi olan Türkiye’nin, 
bugün 13. sıraya yükseldiğine dikkati 
çeken Erdoğan, şu ifadeleri kullandı:
“Yıl sonu itibarıyla 12. sıraya çıkacak-
sak artık bizim ölçülerimizi buna göre 
değiştirmemiz gerekiyor. Cumhurbaş-
kanlığı hükümet sistemi işte bu deği-
şim konusunda ülkemizin en büyük 
şansıdır. Artık ihtiyaçları süratle belir-
lediğimiz, kararları hızla aldığımız ve 
aynı şekilde yıldırım hızıyla uygulama-
ya geçirdiğimiz bir yönetim sistemine 
sahibiz. Maruz kaldığımız saldırıları 
kısa sürede etkisiz hale getirmemizde 
bu imkan, çok büyük faydaları ortaya 
getiriyor. Bugün Suriye krizinin yö-
netiminde söz sahibi, bölgedeki tüm 
aktörlerin en önemli muhatabı haline 
gelmişsek işte bu sayededir. Bugün 
ekonomik dalgalanmaların etkilerini 
yıllar değil, aylar içerisinde ortadan 
kaldırabilecek irade sergileyebiliyorsak 
işte bu sayededir.”

Erdoğan, milletin son yıllarda üst üste 
yapılan seçimler ve halk oylamaları 
sebebiyle yorulduğunu bildiğini dile 
getirerek, “Son dört yılda yedi seçim 
veya halk oylaması geçirdik. İnşallah 
Türkiye 31 Mart seçimlerinin ardın-
dan 4,5 yıllık kesintisiz bir istikrar ve 
icraat dönenine sahip olacaktır. Bu 
dönemi Türkiye’yi 2023 hedeflerine 
ulaştırmak, bölgesinde ve dünyada 
daha güçlü hale getirmek için en 
verimli şekilde değerlendirmek isti-
yoruz. Esnaf ve sanatkarlarımızın 31 
Mart’ta vereceği destek bu bakım-
dan bizim için kıymetlidir. Bugüne 
kadar hep birlikte omuz omuza yü-
rüdük. Geleceğin Türkiyesi’nin inşası 
yolunda yine birlikte yol yürüyeceği-
mize inanıyorum.” şeklinde konuştu.
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TESK öncülüğünde ve TESK ile 
TOBB’un ev sahipliğinde düzenlenen 
Türkiye Girişimci Kadın Buluşmasın-
da yaptığı açılış konuşmasında TESK 
Genel Başkanı Bendevi Palandö-
ken; “Biz 900 yıllık Ahilik Kültürünün 
temsilcileri Ahileriz… Anadolu’nun 
kadınları her daim erkeklerin yanında 
ve onlara destek olmuşlardır. Bizim 
Ahi Babamız Ahi Evran’ın eşi Fatma 
Bacı da Anadolu Kadınlarının öncüsü 
olmuş ve Bacıyan-ı Rum teşkilatı ile 
kadınların ekonomik ve sosyal hayat-
taki örgütlenmelerini sağlamıştır. Az 
önce de ifade ettiğim üzere bugünün 
Bacıyan-ı Rumları olan 290 bin ka-
dın esnaf ve sanatkar üyesi bulunan 
teşkilatımızda 1065 kadın yönetici 

görev yapmaktadır. Bu bizim için de 
büyük bir onur ve gurur kaynağıdır. 
Bu gün sivil toplum kuruluşları içeri-
sinde hiç kuşkusuz en yüksek kadın 
üye sayısına sahip bir meslek kurulu-
şu olmakla kalmayıp, yönetici kadın 
sayısında da kayda değer bir üye 
sayımız bulunmaktadır.” dedi.  

Palandöken Konfederasyonun kadın 
girişimciliği konusunda yürüttüğü 
projelere de dikkat çekti. “TESK 
tarafından hazırlanan 2002 - 2004 
yılları arasında  “Kadın Girişimcilerin 
Desteklenmesi Projesi” ve 2007- 
2009 yılları arasında da “ Kadın Gi-
rişimciliğinin Desteklenmesi Projesi” 
AB destekleriyle başarılı şekilde uy-

gulanmıştır. Birinci proje en iyi uygu-
lama projesi seçilmiş, ikinci proje ise 
bütçesi ve kapsadığı alan itibariyle bu 
konuda Türkiye’de yürütülen en bü-
yük proje olmuştur. Bu projeler ile 25 
ilde Kadın Girişimciliğini Destekleme 
Merkezleri kurulmuş, bu merkezlerde 
6.000’den fazla kadın, iş kurma ve 
iş geliştirme eğitimleri ile danışmanlık 
ve rehberlik hizmetleri almıştır. Ayrı-
ca, Konfederasyonumuz bünyesinde 
bir Kadın Girişimciliği Koordinasyon 
Merkezi ile 25 ilde de Yerel Esnaf ve 
Sanatkar Kadın Kurulları kurulmuştur. 

2015 – 2017 yılları arasında yürüt-
tüğümüz Esnaf ve Sanatkarın Uyum 
Yeteneğinin Artırılması Projesinde 

TÜRKİYE’NİN 
GİRİŞİMCİ KADINLARI 
İSTANBUL’DA BULUŞTU…
8 Mart Dünya Kadınlar Günü nedeniyle “Türkiye Girişimci Kadın 
Buluşması”, Ticaret Bakanlığı ev sahipliğinde, Türkiye Esnaf Ve 
Sanatkarları Konfederasyonu (TESK) ve Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) organizasyonunda, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın 
eşi Emine Erdoğan’ın katılımıyla İstanbul’da gerçekleştirildi.
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kadın esnaf ve sanatkarımıza yönelik 
olarak özel kotalar uyguladık ve böy-
lece 7000 esnaf ve sanatkar kadı-
nımıza ulaşarak onların mesleklerini 
daha iyi yapmaları, gelişen değişen 
ekonomik hayata uyum sağlamaları 
için eğitimler verdik.

TESK – KOSGEB İşbirliğinde KOS-
GEB Uygulamalı Girişimcilik Eğitimin-
de ise 2012-2013-2015-2016-2017-
2018 yılları arasında 55 grup uygula-
malı girişimcilik eğitimi sonunda 735 
kadın girişimci eğitim almıştır.” diyen 
Palandöken; hedeflerinin kadın giri-
şimci sayısını artırmak olduğunu da 
vurguladı.
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu 

ise, “10 sene önce kadın girişimci 
sayısı sadece 75 bindi, şimdi bu sayı 
130 bine geldi. Bu artışta Kadın Gi-
rişimci Kurullarımızın çok büyük payı 
var.” dedi.

Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan konuş-
masında, Bakanlık olarak kadınların 
işgücüne katılımına verdikleri önem-
den bahsederek, bu alanda destek 
vermeyi sürdüreceklerini söyledi.
Tüm kadınların Kadınlar Günü’nü 
kutlayan Pekcan, toplantıya katılı-
mından duyduğu memnuniyeti dile 
getirdi.

Pekcan, bu sene Birleşmiş Milletler’in 
Dünya Kadınlar Günü ana temasını 
“Eşit Düşün, Zekice Geliştir, Değişim 
İçin Yenilik Yap” olarak belirlediğini 

anımsatarak, günümüzde kadın-
erkek eşitliğini sağlamanın yolunun 
bilimden, yeni teknolojilerden ve ino-
vasyondan geçtiğine işaret etti.

Ticaret Bakanlığı olarak, tüm politika 
ve faaliyetleri 21. yüzyılın büyük tek-
nolojik dönüşümlerini yakalamak için 
kadınları ve gençleri ön plana alan 
çalışmalarla hazırladıklarını belirten 
Pekcan, şunları kaydetti: “Kadın 
yöneticilerin karar verici pozisyon-
da olduğu şirketler, karlılıkları daha 
yüksek, daha verimli, daha başarılı 
şirketler. Gelişmiş ve yüksek gelirli ül-
kelerde de, kadınların yönetici, karar 
verici ve siyasi politikalar oluşturucu 
pozisyonlarda olduklarını görüyoruz, 
biz de hedeflerimize bu yönde de-
vam ediyoruz.

Küresel ekonomiye yön veren ye-
nilikçi firmaların kurucuları, hemen 
hemen hep genç girişimciler. Bu 
kesinlikle tesadüf değil. Bu yenilikçi 
firmaların her birinde yüzlerce-
binlerce kadın mühendis, grafiker 
ve tasarımcılarımız, bilişimcilerimiz 
çalışmakta.” Büyük firmalar ve güçlü 
ekonomilerin genç zihinleri ve kadın 
yetenekleri ön planda tuttuğunu be-
lirten Pekcan, 21. yüzyılın şartlarının 
da bunu artık bir zorunluluk haline 
getirdiğini söyledi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın eşi Emine Erdoğan ise 
konuşmasında “Eskiden, çalışma 
hayatında sayıca az olan kadınlar için 
kurduğumuz gelecek hayali, sayıla-
rının artmasıydı. Bugün, bu hayalin 
meyvelerini topladığımız, bereketli bir 
hasat dönemindeyiz.Gün geçmiyor 
ki, yeni bir kadının daha, harika bir 
fikri işe dönüştürdüğünü görme-
yelim. Kadınlarımız artık bu güveni 
kendilerinde bulabiliyor.Devletimiz 
de, kadınlarımıza bu süreçte büyük 
destekler veriyor. İş kurma sürecinde 
önlerine çıkan engelleri aşmaları için 
yardımcı oluyor. Girişimciliği teşvik 
için kadınlara pozitif ayrımcılık içeren 
mikrokrediler veriyor.Bugün Türk 
Eximbank ile imzası atılan kadın giri-
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şimci ihracatçılarımıza yönelik destek 
kredisi de, bu teşviklerin sınırları aştı-
ğını göstermektedir ki, bu memnuni-
yet vericidir.” dedi. 

“Girişimcilik ruhunun bir ülkede ha-
kim olması, o ülkenin milli zekasını 
yansıtan, dışarıdaki algısını da olumlu 
etkileyen bir unsurdur.O halde, genç-
lerimizin, kadınlarımızın zihin sandık-
larında tuttuğu mücevherleri bir bir 
ortaya çıkarmasını bekliyoruz.Genç-
lerimiz, kendilerini bir sisteme dahil 
olma zorunda hissetmesin. Onlar 
kendi sistemlerini kursunlar. Kendi iş 
kültürlerini ortaya çıkarsınlar.Böylelik-
le, tek düzelikten kurtulur, farklı bakış 
açılarının zenginliğinden istifade ede-
riz.” diyen Erdoğan “Yaşadıklarımdan 
öğrendiğim bir şey var; Yaşadın mı 
büyük yaşayacaksın!Irmaklara, göğe, 
bütün evrene karışırcasına…” diyor 
ya bir şairimiz.İşte şimdi her işimize 
böyle tutkuyla sarılacağımız, her işin 
içine bir fikir ve bir parça ruh koya-
cağımız bir dönemin içindeyiz.Bugün 
dün olduğumuz yerin çok ilerisindeyiz. 

İnanıyorum ki, gelecekte çok daha iyi 
noktalarda olacağız.Ruhundaki ışığı 
ortaya çıkarmak için engel tanımayan 
bütün kadınlarımızı tebrik ediyorum.” 
diyerek sözlerini tamamladı.

Toplantıda örnek başarı hikayelerini 
anlatan Hacer Özyürek, “Eşime ve 
aileme katkıda bulunmak adına yurt 
dışından bir makine getirttim. Tüm 
çevre köylere şehir merkezinden 
gelen çeyizlik ürünleri yaparak, hem 
aile ekonomimi kalkındırıyor hem 
de çocuklarımın okumaları için bu 
manada destek sağlıyordum” dedi. 
Diğer örnek girişimci Aslı Elif Tanuğur 
ise; Kadın girişimciliğinin çok önemli 
olduğuna vurgulayarak ve hayatın 
başlangıcının bir kadın yani anne 
olduğuna dikkat çekerek şunları 
söyledi: “Ben de aslında annelikten 
yola çıkarak girişimci olmuş birisiyim. 
Kendi deneyimlerimden ve kendi 
yaşamışlıklarımdan ilham alıyorum. 
Şunu da çok iyi biliyorum ki mutlak 
çok çalışmak gerekiyor, emek har-
camak gerekiyor ve asla pes etme-

mek gerekiyor. Kadın girişimciliğinin 
ülkemizde artmasını destekliyorum. 
Çalışan kadınlarımızın, girişimci ka-
dınlarımızın sayısı arttıkça ülkemizin 
de geleceğinin çok farklı olacağını 
şimdiden görüyorum.”
Toplantıda yapılan imza töreni ile 
Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan, 
Türk Eximbank tarafından QNB 
Finansbank’a sağlanacak kaynak 
kapsamında kadın ihracatçılara 
destek sağlanacağını belirterek, “Bu 
kredi, yüzde 51’i kadın olan şirketle-
rimize, firmalarımıza, ihracat kaydıyla 
verilecek ve toplamda 200 milyon 
dolar, ilaveten 100 milyon TL” dedi. 
Pekcan, TÜİK verilerine göre, 133 
bin kadın işverenin olduğunu, 820 
bin kadının kendi hesabına çalıştığını, 
953 bin kadının da yönetici konumda 
olduğunu vurguladı. 

Konuşmaların ardından yapılan tö-
ren ile çalışmalar ile örnek hikayeler 
yaratan girişimci kadınlar ve girişimci 
kadınlara dair proje geliştirenlere 
ödülleri verildi.
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TESK İSTİŞARE 
DEĞERLENDİRME EĞİTİM 
VE MESLEKİ DAYANIŞMA 
TOPLANTISI YAPILDI
TESK’e bağlı Mesleki Federasyonlar 
ve Esnaf ve Sanatkâr Odaları Birlikleri 
başkan ve yönetim kurulu üyeleri ile 
TESK İstişare Değerlendirme Eğitim 
Ve Mesleki Dayanışma Toplantısı 
Antalya’da gerçekleştirildi.

4 grup halinde bir araya gelen baş-

kan ve yönetim kurulu üyeleri, esnaf 

ve sanatkâr camiasının sorunlarını 

enine boyuna konuştular ve yapılma-

sı gerekenleri görüştüler.

TESK Genel Başkanı Bendevi 

Palandöken’in de iştirak ettiği toplan-

tı, son derece iyi geçti ve gelecekte 

esnaf ve sanatkârların daha refah 

içinde olacakları değerlendirildi.
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“Kazancın  
bol olsun...”

TESK
TÜRKİYE 
ESNAF VE SANATKÂRLARI 
KONFEDERASYONU

Esnaf ve sanatkâr 
alın teri ile 
helal lokmasını 
kazanır...

B E N D E V İ 
P A L A N D Ö K E N

Genel  Başkan
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RECEP TAYYİP ERDOĞAN 
AB - KİK ÜYELERİNİ 
KABUL ETTİ
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Cumhurbaşkanı Tayyip Erdoğan, yaklaşık iki saat süren ekonomi zirvesinde, 
fiyat istikrarının sağlanmasının önemini vurgulayarak, ‘Vatandaşın 
şikâyetlerini alıyoruz. Talimatı verdim, pahalı satışı önleyeceğiz’ dedi. Erdoğan, 
kıdem tazminatı konusunda da ‘Kimsenin mağdur edilmesini istemiyoruz. Bu 
konunun üç ayağı var, mutabakat esastır, tüm boyutlarıyla istişare ederek 
karar vereceğiz’ açıklaması yaptı.

C
UMHURBAŞKANI Tayyip 
Erdoğan, dün Türkiye–
AB Karma İstişare Ko-
mitesi Türkiye Kanadı ile 

Beştepe’de bir araya geldi. Yaklaşık 
2 saat süren toplantıya Aile, Çalışma 
ve Sosyal Hizmetler Bakanı Zehra 
Zümrüt Selçuk, TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu, Türk-İş Başkanı Ergun 
Atalay, Hak-İş Başkanı Mahmut Ars-
lan, Memur-Sen Başkanı Ali Yalçın, 
Türkiye Kamu-Sen Başkanı Önder 
Kahveci, TİSK Başkanı Kudret Önen, 
TESK Başkanı Bendevi Palandöken, 
Ekonomi Politikaları Kurulu üyeleri 
Cemil Ertem, Meltem Taylan Aydın ile 
Başdanışman Yiğit Bulut katıldı.

KIDEM KONUSUNU 
ÇÖZECEĞİZ
Toplantıya katılanların kendi alanlarıy-
la ilgili tek tek söz aldığı görüşmede 
başta ekonomide yaşanan gelişmeler 
olmak üzere kıdem tazminatı, Pe-
rakende Yasası, 3600 ek gösterge, 
işsizlik rakamları, fiyat istikrarı ve 
Avrupa Birliği (AB) meselesi gibi kritik 
başlıklar ele alındı. Taraflar, Cum-
hurbaşkanı Erdoğan’dan Perakende 
Yasası’nın yeniden gözden geçiril-
mesini istedi. Erdoğan da “Bizim için 
fiyat istikrarının sağlanması önemli. 
Vatandaşın şikâyetlerini alıyoruz, ta-
limat verdim. Vatandaşa pahalı satışı 

önleyeceğiz. Bu konuda kararlıyız” 
mesajı verdi. 

Cumhurbaşkanı, toplantıda gündeme 
gelen kıdem tazminatı meselesiyle 
ilgili de görüşlerini dile getirerek, “Hiç 
kimsenin mağdur edilmesini istemi-
yoruz. Bu konuda mutabakat esastır. 
Aile Bakanı ile oturup tüm boyutla-
rıyla değerlendirip, istişareyle karar 
vereceksiniz. Tüm tarafların muta-
bakatını dikkate alacağız. Bu işin üç 
ayağı var: İşçi, işveren ve hükümet. 
Üç ayağı da mutabakata varacak bu 
konuyu çözeceğiz” dedi.

SIKINTILARI 
HALLEDECEĞİZ
Yurtiçinde ve yurtdışında ekonomide 
yaşanan gelişmelerin de ele alındığı 
toplantıda Erdoğan, “Sıkıntıları mut-
laka halledeceğiz. Bundan sonraki 
süreçte hepimize görev düşüyor. 
Başta fiyat istikrarı olmak üzere eko-
nomideki tüm konuları beraber çöze-
ceğiz” ifadesini kullandı.

ŞİMDİ BUNUN TAM 
ZAMANI
Beştepe’de işsizlik rakamla-
rı da detaylarıyla değerlendirildi. 
Erdoğan, TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu’nun istihdam seferber-

liğiyle ilgili sözünü hatırlatarak, “Rifat 
Bey’in istihdam sözü vardı. Bunun 
şimdi tam zamanı” dedi. Bunun üze-
rine toplantıya katılan işçi ve işveren 
temsilcileri, “Çalışmalarımızı sürdürü-
yoruz” yanıtını verdiler.

AB YORUMU: ÜYELİKTEN 
VAZGEÇMEDİK
Erdoğan, Türkiye’nin AB üyeliğiyle 
ilgili “Üyelikten biz vazgeçmiş değiliz. 
Bu konudaki çalışmalarımızı sürdü-
receğiz. AB’nin Türkiye’ye karşı sa-
mimiyeti önemli” dedi. AB ile vizesiz 
geçişin de konuşulduğu toplantıda 
taraflar serbest dolaşım konusunda 
hükümetten destek istediler.

ÖNCELİK 3600 EK 
GÖSTERGE
Seçimlerden önce gündeme gelen 
3600 ek gösterge konusu da toplan-
tıda konuşulan bir başka konu oldu. 
Toplantıya katılan taraflar 3600 ek 
göstergenin belli bir kesimi değil tüm 
çalışanları kapsaması gerektiğini dile 
getirdiler. TBMM çalışmaya başlar 
başlamaz ilk ele alınacak konulardan 
birinin 3600 ek gösterge olacağını 
kaydeden Erdoğan da “Bunların hep-
si Meclis’te konuşulur. İlk gündeme 
gelecek konulardan birisi bu mesele 
olacak” açıklamasını yaptı.
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PALANDÖKEN: “AVM 
VE ZİNCİR MARKETLER 
BAYRAMDA VE BELİRLİ 
GÜNLERDE TATİL 
OLMALI”

Dini bayramların ilk günü ve 1 Ocak tarihlerinde AVM’lere yönelik alınan tatil kararının 
önümüzdeki Ramazan Bayramı’nda zincir marketler de dahil edilerek hayata geçirilmesini 
isteyen TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken, “Ankara, Antalya ve Konya Valilikleri’nin 
Ramazan ve Kurban Bayramlarının 1’inci günü ile 1 Ocak tarihlerinde AVM’lerin 
kapalı olmasına ilişkin kararları, kısıtlı bir süre kalması nedeniyle geçen yıl uygulamaya 
geçirilememişti. AVM’lerde çalışan personelin sosyal hayatı göz önünde bulundurularak 
önümüzdeki Ramazan Bayramı’nda AVM’lerle ilgili tatil kararı zincir marketlerde ilave 
edilerek hayata geçirilmeli. Üç Valiliğin almış olduğu bu karar 81 ildeki Valiliklere örnek 
olmalı” dedi.

“RAMAZAN BAYRAMI’NIN 
İLK GÜNÜ İÇİN AVM VE 
ZİNCİR MARKET KARARI 
NETLEŞMELİ”

Önümüzdeki Ramazan Bayramı’nın 
ilk günü AVM ve zincir marketlerin tatil 
olması yönünde net bir açıklama bek-
lediklerini dile getiren Türkiye Esnaf ve 
Sanatkarları Konfederasyonu (TESK) 
Genel Başkanı Bendevi Palandöken, 
“Üç Valiliğin dini bayramların ilk günü 
ve 1 Ocak tarihlerinde kapalı olması 
ve sabah saat 10.00 gece saat 22.00 
ye kadar çalışması yönündeki kararı, 
bu Ramazan Bayramı’nda uygulama-
ya koymakta geç kalınmamalı. AVM 
ve zincir marketlere yönelik tatil kararı-
nın vakit kaybedilmeden önümüzdeki 
Ramazan Bayramı’nda hayata geçi-
rilmesini esnaf ve sanatkârımızın yanı 

sıra AVM ve Zincir Marketlerde çalışan 
personel de sevinçle karşılar. AVM ve 
yeni dahil edilecek Zincir Market kararı 
yalnızca 3 ilde değil, 81 ildeki Valilikle-
re örnek olarak tüm Türkiye’de hayata 
geçirilmeli. Çünkü alınan ve uygula-
maya konulan karar tüm Türkiye’yi 
ilgilendiriyor. Bu kararı alan ve uygu-
lamaya geçirecek olan Valiliklere tüm 
esnaf ve sanatkarlar adına şimdiden 
teşekkür ediyorum” diye konuştu.

“AVM’LERİN TATİL 
KARARI TÜM TÜRKİYE’DE 
HAYATA GEÇİRİLMELİ”
Bugüne kadar geçen zamana yazık 
olduğunu söyleyen Palandöken, 
“AVM ve Zincir Marketlerin açılış ve 
kapanışlarıyla ilgili olarak Perakende 
Yasası’nın güncellenmesi talebimizi 
her zaman dile getiriyoruz. Şimdi 

hiç değilse dini bayramların ilk günü 
ve yılbaşından sonraki gün AVM 
ve Zincir Marketlerin tatil edilecek 
olması, ileride haftanın bir günü tatil 
olabilmesinin de önünü açabilir. AVM 
ve Zincir Marketlerde çalışanların bir 
sosyal hayatı olduğunu, ailelerinin ol-
duğunu, sabah 09.00’da gelip gece 
yarılarına kadar çalıştıklarını düşünür-
sek gerçekten zor günler geçiriyorlar. 
Br günlük tatil kararı, insanların bay-
ramları ailelerini ziyaret ederek ya da 
kurbanlarını keserek geçirmesi için 
de önemli bir zamanlama. Bu kararın 
kalıcı olması ve tüm ülkede bir an 
önce uygulamaya geçirilmesi lazım. 
Dünyanın hiçbir yerinde haftanın her 
günü, özel günlerde ve tüm tatil-
lerde açık olan AVM bulamazsınız. 
Avrupa’nın bu uygulamasını biz de 
örnek almalıyız” şeklinde konuştu.

Türkiye’nin Vitrin’i
Sayı 254 MAYIS 2019 
ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

PALANDÖKEN: 
“AVM VE ZİNCİR 
MARKETLER 
BAYRAMDA VE 
BELİRLİ 
GÜNLERDE 
TATİL OLMALI”
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15 TEMMUZ’U
HATIRLAYALIM

Türkiye’nin Vitrin’i
Sayı 255 HAZİRAN 2019 
ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

PALANDÖKEN: MİLLET İRADESİ HER 
ZAMAN EN BÜYÜK GÜÇ OLACAKTIR!
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“DEMOKRASİNİN 
OLMADIĞI YERDE 
MİLLETİN SÖZ HAKKI 
YOKTUR”
Millet iradesinin her zaman en büyük 
güç olacağını vurgulayan Türkiye 
Esnaf ve Sanatkârlar Konfederasyo-
nu (TESK) Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken, “15 Temmuz 2016 
gününün akşamında cumhuriyet ve 
rejim düşmanlarının işgal ve darbe 
girişimine şahit olduk. Tarihi, vatan 
topraklarını korumak için savaşmış, 
zaferlerle dolu olan ülkemizde bu gi-
rişimin başarısız olmasının en büyük 

nedeni milletimiz ve onun sarsılmaz 
kararlılığı olmuştur. Cumhuriyet ve 
demokrasinin her zaman koruyucusu 
olan milletimiz, sokaklara çıkarak 
üzerine düşen görevi cesaretle ve 
korkusuzca yerine getirmiştir. Zor 
şartlarda kazanılan bu vatanı ve 
kurulan bu cumhuriyeti, masum gü-
venlik güçlerimizi de kirli amaçlarına 
alet ederek yıkmaya çalışan hainlere 
hak ettikleri karşılık verilmiştir. Mille-
tin hür ve özgür iradesine dayanan 
demokrasi en büyük güvencemizdir. 
Demokrasinin olmadığı yerde, ne bir 
ülkeden ne de milletin söz hakkından 
bahsedilebilir” şeklinde söyledi.

“15 TEMMUZ DARBE 
GİRİŞİMİNE 51 
ESNAFIMIZI ŞEHİT 
VERDİK” 
Palandöken, “O kanlı gecede vatanı 
ve demokrasiyi korumak adına va-
tandaşla birlikte ilk olarak esnafımız 
sokaklara çıkmıştır. Karanlık sokakları 
aydınlatan, caddelerimizin sokakla-
rımızın koruyucusu olan esnafımız 
milli iradenin gücüne büyük katkılar 
sağlamıştır. Biz esnaf ve sanatkârlar 
teşkilatı olarak; ülkemizin geleceğine 
güveniyor, milletler camiası içerisinde 
ülkemizin hak ettiği en iyi yere, en 
kısa sürede ulaşacağına, en büyük 
gücün Yüce Milletimizin İradesi oldu-
ğuna inanıyoruz. Aileleri ve yanlarında 
çalışanlarla birlikte ülkemizin büyük 
bir kesimini temsil eden esnaf ve 
sanatkârlarımız, nereden ve kimden 
gelirse gelsin, darbelere karşı dimdik 
ayakta durmuş ve ayakta durmaya 
devam edecektir. Bu vesileyle 15 
Temmuz hain darbe girişimine he-
veslenenleri bir kez daha şiddetle 
kınıyor, 51’i esnaf olan 249 şehidimi-
ze Allahtan rahmet, gazilerimize ise 
sağlıklı uzun ömürler diliyorum” diye 
konuştu.

PALANDÖKEN, “MİLLET İRADESİ HER 
ZAMAN EN BÜYÜK GÜÇ OLACAKTIR”
15 Temmuz kanlı darbe girişiminin 2. Yıldönümü sebebiyle yazılı bir açıklama yapan TESK 
Genel Başkanı Bendevi Palandöken, “Millet iradesinin ve gücünün galip geldiği 15 Temmuz 
kanlı işgal ve darbe girişiminin 2. yıldönümünde kaybettiğimiz tüm vatandaşlarımızı ve 
esnafımızı saygı ve rahmetle anıyorum. Milletimiz demokrasiye olan inancını hiçbir zaman 
kaybetmemiş ve bundan böyle de her zaman onun koruyucusu olacaktır” dedi.
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TESK
TÜRKİYE 
ESNAF VE SANATKÂRLARI 
KONFEDERASYONU

“Esnaf  
güvenlidir...”

Mahalle 
esnaf ve sanatkârla 
daha zengindir

B E N D E V İ 
P A L A N D Ö K E N

Genel  Başkan
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TİCARET BAKANI PEKCAN 
ESNAFIN DERDİNİ DİNLEDİ

Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan, “Zor bir dönemden geçiyoruz. Biliyorum ki hepinizin çok 
sıkıntıları var. Bunların da farkındayız ve elimizden geldiği kadar bunları nasıl yenebiliriz 
diye çalışmalar yapıyoruz” dedi. 

Ustalıklarını konuşturuyorlar, aynı 
zamanda da Ahi Evran’ın 21’inci yüz-
yıldaki temsilcilerisiniz. Bizler de fırsat 
buldukça bütün iş dünyası temsilcileri 
ve esnaflarıyla bir araya gelmeye 
çalışıyoruz” diye konuştu. 

“Esnaf şehirlerin can 
damarı” 
Şehrin kültürünü gelen turiste esnafın 
aktardığını söyleyen Pekcan, “Dünya 
bir dijital dönüşümden geçiyor. E- ti-
caretten en çok esnafımız etkileniyor. 
Türkiye de değişiyor, ekonomi de de-

Ticaret Bakanı Pekcan, 81 ilin esnaf 
ve sanatkarlar odaları birlik başkanla-
rıyla Ankara’da düzenlenen “İstişare 
Toplantısı”nda bir araya geldi. Bir 
kısmı basına açık olan programda 
Pekcan, esnafın sıkıntılarını tek tek 
not alarak değerlendirmelerinin ardın-
dan yazılı dönüş yapacağını söyledi. 
Türkiye’nin zor bir dönemden geçti-
ğini ifade eden Pekcan, bu sıkıntıları 
ortadan kaldırmak için çalışmaların 
sürdürüldüğünü ifade etti. Pekcan, 
“Zor bir dönemden geçiyoruz. Bili-
yorum ki hepinizin çok sıkıntıları var. 

Bunların da farkındayız ve elimizden 
geldiği kadar bunları nasıl yenebiliriz 
diye çalışmalar yapıyoruz. Bugün bu 
toplantıyı arkadaşlarımdan ben iste-
dim. Sizlerle bir kere daha bir araya 
gelip, dertleri, sıkıntıları paylaşayım 
istedim. Çünkü Bakanlığa geldiğim 
günden itibaren bütün iş dünyasının 
temsilcilerini istişare kurulu yardımıyla 
sıkıntılarını ve önerilerini getiriyorlar. 
Biz de bu sıkıntılar için çözüm üret-
meye çalışıyoruz. Esnaflarımızın ne 
cumartesi, pazarı var ne bayramı ne 
yılbaşısı var, her zaman çalışıyorlar. 

Türkiye’nin Vitrin’i
Sayı 256 TEMMUZ 2019 
ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

TİCARET BAKANI PEKCAN 
ESNAFIN DERDİNİ DİNLEDİ

TESK 15 TEMMUZ 
DEMOKRASİ VE MİLLİ BİRLİK 

GÜNÜNDE ALANLARDAYDI

SAYI256
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ğişiyor. Biz de esnaflarımız için neler 
yapabiliriz onları çalışıyoruz. Dünyada 
değişmeyen bir şey var. En zengin 
ekonomilere de baktığınız zaman; 
Paris’e, Londra’ya, New York’a, 
İstanbul’a gidin o şehri ayakta tutan, 
o şehrin can damarı o şehrin esnafı. 
O şehrin kültürünü gelen turiste de, 
yerli halkına da yansıtan her zaman 
esnaflarımız. Biz de güçlü esnaf, 
güçlü Türkiye vizyonundan yola çıka-
rak bu yolda çalışmalarımızı sürdürü-
yoruz” ifadelerini kullandı. 

“Cumhurbaşkanı her 
zaman esnafın yanında” 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın da esnaf ve sanatkarlara 
çok önem verdiğini söyleyen Pekcan, 
“Cumhurbaşkanımız her zaman es-
nafın yanında oluyor. Bu vizyonla bir 
benden bir senden diyerek iki kişiyi 
işe alan esnafımız, bir kişinin primleri-
ne vergi desteği vermektedir. Bunun 
dışında genç girişimcileri destekle-
mek için üç vergi dönemi boyunca 
75 bin liraya kadar olan kazançlarını 
vergiden muaf tutmuş durumdayız. 
Bununla beraber esnafımızın 11 
bin liraya kadar olan kazançlarına 
vergi indirimi uyguluyoruz. İlk defa 
sigortalı olan esnafların ve ilk defa 
sigortalı olan gençlerin 1 yıllık sigorta 
primlerini Maliye ve Hazine Bakanlığı 
tarafından ödeniyor. Biz de bakanlık 
olarak talepleri tek tek inceliyoruz. En 
son yemek kartlarıyla ilgili sıkıntılar 
vardı. Onların komisyon oranları çok 
yüksekti. Bunu düzeltme yönünde 
çalışmalar yaptık. Bu konuda çok 
eleştiri aldık ama çalışmalar yaptık. 
En geç 30 gün içerisinde geri öde-
me yapılması konusunda çalışmalar 
yaptık. Ama bunların ne kadarı size 
zamanında ödendi bilemiyoruz” diye 
konuştu. 

“Buluşmalara devam 
edeceğiz” 
Cumhuriyet tarihinde ilk defa esnaf 
ve sanatkarların sektör analizlerinin 

yapıldığını belirten Pekcan, “Ben-
devi Palandöken’in de altını çizdiği 
üzere esnaflarımıza 1 yıla kadar olan 
kredilerde yüzde 7 faizde, bir yıldan 
fazla olanlara ise yüzde 8 faizle kredi 
imkanı tanıdık. Kredi limitleri arttırıldı. 
İşletme kredileri için 200 bin liraya 
kadar, yatırım kredileri için alım sa-
tım, araç alımlarında 500 bin liraya 
kadar kredi limitleri tamamlandı. 
Gene esnaflarımızın uzun vadeli ve 
sürdürülebilir politikalarla desteklen-
mesi ve güçlenmesi için çalışıyoruz. 
Cumhuriyet tarihinde ilk defa esnaf 
ve sanatkarlarımız için sektör ana-
lizleri çalışmasını tamamladık. Üni-
versitelerin de desteğiyle 8 sektörün 
incelenmesi ve analizlerini yapmış 
bulunuyoruz. Bugün burada sizlerin 
taleplerini toplayacağız, oldukça da 
kalabalığız ama tek tek cevaplamaya 
süremiz yetmeyebilir ama daha sonra 
mutlaka hepsine yazılı geri dönüş 
yapacağız. Bu buluşmalara gerek 
Ankara’da, gerekse Anadolu’da de-
vam edeceğiz” dedi. 

Esnafa yönelik markalaşma ve paza-
ra giriş için çalışmalar yürütüldüğünü 
söyleyen Pekcan, “Bakanlık olarak 
hem iç ticaret hem dış ticaret hem 
gümrükleri tek çatı altında toplanmış 
durumda. Bunu esnafımız için fırsata 
dönüştürmeyi düşünüyorum. Bu 
doğrultuda da esnaflarımızın sadece 
yerel bir işletme olmasından ziyade 
esnaflarımızı nasıl uluslararası bir 
işletme yapabiliriz bu konu üzerinde 
çalışacağız. Eğitim hizmetlerimize bu 
doğrultuda devam edeceğiz. Artık 
sizlerin rakipleri arka sokaktaki esnaf 
olmayacak, dünyanın herhangi bir 
yerindeki esnaf olacak. E-ticaret bi-
zim rakibimizse, biz o e-ticareti kulla-
narak esnafımızı uluslararası arenada 
nasıl rekabetçi kılarız. Bu konuda 
çalışmalarımızı sürdürüyoruz. Esnafı-
mıza yönelik markalaşma ve pazara 
giriş projesini hayata geçirdik. UR-GE 
Projesi var Bakanlığımızın, bu uygula-
mayı esnaflar üzerine nasıl uygularız 
diye arkadaşlarımız çalışmaya devam 

ediyor” şeklinde konuştu. 

“Haksız rekabetle karşı 
karşıyayız” 
“31 Mart’ta gerçekleştirilen yerel se-
çimler ve akabinde yenilenen İstanbul 
seçimlerinden sonra artık geçim dö-
nemine girdik” diyen Türkiye Esnaf ve 
Sanatkarları Konfederasyonu (TESK) 
Genel Başkanı Bendevi Palandöken 
ise, “Yerel seçimlerin ardından ülke-
mizde seçim dönemi bitti. Artık sayın 
bakanım geçim dönemi. Ekmek pa-
rası. Bizim tek beklentimiz kepengi-
mizin açık kalması, devlete yük olma-
dan kendi maharetimizle zanaatımızla 
ayakta kalabilme. Takdir edersiniz ki 
bu bizim yaşam hakkı. Esnaf ve sa-
natkarlar hiçbir zaman devletine yük 
olmadı, olmayacağız. Ama gerçekten 
haksız rekabetle karşı karşıyayız. 
Günümüzün modası olan perakende 
sektöründeki düzenlenen yasa tasa-
rısı bile bizim ayakta kalabilmemize 
yeterli çare olmadı” dedi. 

“Yüreğimize su 
serptirilmeli” 
TESK olarak sayılarının giderek azal-
dığını söyleyen Palandöken, esnafın 
sokağın simgesi olduğunu vurguladı. 
Palandöken, “Kabinede de konu-
şulurken özellikle milletvekilleri, ‘Biz 
esnaf ve sanatkar çocuğuz’ diye ko-
nuşurlar. Esnaf bir sokağın simgesi, 
markası. En zengin tüccara sorsanız 
yine ‘Esnafım’ der. Ama esnafla olan 
mücadelede en önde yer alıyor. Bu 
bizi incitiyor, acıtıyor. Biz onlar için 
emek sarf ediyoruz, mücadele ediyo-
ruz, onların ürününü satıyoruz onlar 
da bizim rakibimiz olmasın. TESK 
olarak sayımız her gün azalıyor. 4 
milyon, 3 milyon diye telaffuz etti-
ğimiz kesim neredeyse bizim kadar 
diğer mesleki odalara gitmek suretiy-
le bir haksız rekabet doğruluyor. Ta-
mam, tüzel kişiler emin ama şirketler 
fark edilmeli. Bir an evvel bu mesele 
çözülmeli en azından yüreğimize su 
serptirilmeli” şeklinde konuştu.
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TESK 

15 TEMMUZ 
DEMOKRASİ VE MİLLİ BİRLİK 

GÜNÜNDE ALANLARDAYDI
TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken ve TESK çalışanları, 15 Temmuz Demokrasi ve 
Milli Birlik Gününde, TESK Genel Merkezi önünde ve Ankara Emniyet Müdürlüğü önünde 

vatandaşlara binlerce bayrak dağıttılar.

Milli birliğimizi en iyi simgesi Türk 
Bayrağı’nı yoldan geçen vatandaşlar 
ve Ankara Emniyet Müdürlüğünün 
yeni binasının açılışına gelenler mut-
lulukla aldılar.

TESK Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken’e teşekkür eden vatan-
daşlar, milli hassasiyetlerin zirve yap-
tığı bu günlerde millete Türk Bayrağı 
dağıtmanın birlik duygusunu güçlen-
dirdiğini ifade ettiler.

TESK Genel Başkanı Bendevi Pa-
landöken de,  “ 49 esnaf şehidimizin 
olduğu o menfur günü asla unut-
mamalıyız. Ülkemizin bütünlüğüne 
ve demokrasimize kastedenler her 
zaman hatırlanmalıdır. 

Güvenlik güçlerimizle milletimizin el 
ele vererek bastırdığı bu hain kalkış-
manın faillerine karşı mücadele her 
zaman diri tutulmalıdır. Bunu sağla-
manın yolu da milletimizin birliğinin ve 
bağımsızlığımızın simgesi Türk Bay-
rağının her zaman en güzel yerlerde 
dalgalanmasını sağlamaktır” dedi.

TESK’e bağlı pek çok Esnaf ve 
Sanatkâr Odaları Birliği de 15 Tem-
muz Demokrasi ve Milli Birlik Günün-
de çeşitli faaliyetlet yaptılar. Bunların 
bir kısmını bilginize sunuyoruz:
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OKULLAR AÇILDI
Okullara yeni tatil düzeni
Milli Eğitim Bakanı Ziya Selçuk, Nisan ve Kasım’da birer haftalık ara tatil olacağını açıkladı
Millî Eğitim Bakanlığı, tatil ve okul zamanlarının daha dengeli ve verimli hale getirilmesi 
için yeni bir eğitim-öğretim çalışma takvimi modeli hazırladıklarını açıkladı.

Bakan Selçuk, yaz tatillerinin iki hafta 
kısalacağını, o iki haftanın ise ara tatil 
olacağını belirterek, 18-22 Kasım 
2019’da ilk ara tatil yapılacak. 6-10 
Nisan 2020 tarihleri arasında ikinci 
ara tatil verilecek. Bizim yaz tatilini 
kısaltmamız söz konusu değil. 11 
haftaya düşürülmesi, yüzde 10’luk 
indirimden söz ediyoruz. Ara tatillerde 
öğretmenler, okullar kurumsal işleyişe 
yönelik bir takım öz değerlendirmeler 
yaparak çeşitli iyileştirmelere gide-
cekler. Yapılandırılmış ara tatillerde; 

Türkiye’nin Vitrin’i
Sayı 257 AĞUSTOS 2019 
ISSN 10301-470 / www.tesk.org.tr

PALANDÖKEN, “SAĞLIKLI VE 
KALİTELİ KIRTASİYE 
KIRTASİYECİDEN ALINIR”

YENİ EĞİTİM 
ÖĞRETİM YILI AÇILDI..

SAYI257
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“OKUL GIDASI 
LOGOSU” 
UYGULAMASI BİR 
YIL ERTELENDİ
15 Eylül 2019 tarihli Resmi Gazete’de yayınlanan 
tebliğ ile okul kantinlerinde okul gıdası logolu ürün 
uygulaması ile ilgili şartlar için sürenin 7 Eylül 2020 
tarihine kadar uzatıldI.

çocuklara ve öğretmenlere dinlenme 
ve etkinliklere katılma fırsatı veriliyor. 
Öğretmenlerimiz çok yoruluyorlar. 
Ara tatillerde yeni bir yapılanma 
söz konusu. Birer haftalık tatillerin, 
sadece tatil olarak değerlendirilme-
mesi, çocukların eğitimsel faaliyetlere 
katılması da hedefleniyor. Her tatilin 
bir teması söz konusu olacak. Bilim, 
kültür, sanat, spor gibi... Bazı geziler, 
fuarlar da bu ara tatillerin konusu 
olabilecek” dedi.

YENİ EĞİTİM-ÖĞRETİM ÇALIŞMA 
TAKVİMİNE GÖRE;

• 2019-2020 eğitim öğretim yılı 9 
Eylül 2019’da başlayacak.

• 18-22 Kasım 2019’da ilk ara tatil 
yapılacak.

(Hafta sonu tatilleri ile birlikte 9 gün)

• 25 Kasım’dan 17 Ocak’a kadar 
birinci dönem devam edecek.

• Yarıyıl tatili 20-31 Ocak 2020 tarih-
leri arasında olacak.

(Hafta sonu tatilleri ile birlikte 16 gün)

• İkinci yarıyıl eğitim-öğretim dönemi 
3 Şubat 2020’de başlayacak.

• 06-10 Nisan 2020 tarihleri arasında 
ikinci ara tatil verilecek.

(Hafta sonu tatilleri ile birlikte 9 gün)

• 13 Nisan’da başlayacak ikinci 
dönemin ikinci yarısı 19 Haziran’da 
tamamlanarak 11 haftalık yaz tatiline 
girilecek.

Konuyla ilgili yapılan açıklamaya göre; 
yeni çalışma takvimi ile öğrenciler, ara 
tatillerde dinlenme fırsatı elde etmenin 
yanında, öğrendiklerini kontrol ede-
cek ve öğrenmelerini derinleştirecek. 
Ara tatiller öğrencilerin olası öğrenme 
eksikliklerinin derinleşmeden ve yeni 
konular eklenmeden telafi edilebil-
mesi için uygun bir zaman olarak 
planlandı.

Milli Eğitim Bakanlığına bağlı kurum-
ların bünyesindeki gıda işletmelerinde 
satışa sunulacak hazır ambalajlı gıdalar-
da “Okul Gıdası” logosunun kullanımına 
ilişkin süre bir yıl ertelendi.Milli Eğitim 
Bakanlığına bağlı kurumların bünyesin-
de faaliyet gösteren kantin, kafeterya, 
büfe, çay ocağı gibi gıda işletmelerin-
de satışa sunulacak hazır ambalajlı gı-
dalarda “Okul Gıdası” logosunun kullanı-
mına ilişkin süre bir yıl uzatıldı.Tarım ve 
Orman Bakanlığının “Okul Gıdası Logosu 
Uygulaması Usul ve Esasları Hakkında 
Tebliğde Değişiklik Yapılmasına Dair 
Tebliği” Resmi Gazete’de yayımlanarak 
yürürlüğe girdi.

Buna göre, tebliğ hükümlerine uyum 
sağlamaları için gıda işletmecilerine 7 
Eylül 2020 tarihine kadar süre tanındı. 
Tarım ve Orman, Sağlık ve Milli Eğitim 
bakanlıkları arasında imzalanan proto-
kolle Milli Eğitim Bakanlığına bağlı resmi 
ve özel okul/kurumların bünyesinde faa-
liyet gösteren kantin, kafeterya, büfe, çay 
ocağı gibi işletmelerde satışa sunulacak 
hazır ambalajlı gıdaların etiketi üzerinde 
“Okul Gıdası” logosunun yer alması 
kararlaştırılmıştı.Tarım ve Orman Ba-
kanlığınca hazırlanan tebliğin yürürlüğe 
girme tarihi daha önce 16 Eylül olarak 
belirlenmişti. Kaynak: “Okul gıdası logo-
su” uygulaması bir yıl ertelendi
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PALANDÖKEN,“SAĞLIKLI 
VE KALİTELİ KIRTASİYE 
KIRTASİYECİDEN ALINIR”
Palandöken: “ Sağlıklı ve kaliteli kırtasiye ürünlerinin sadece kırtasiyecilerden alındığı 
asla unutulmamalıdır. Bu yıl tahminen sadece kırtasiye için 5 milyar dolara yakın bir 
harcamanın yapılacağı dikkate alınırsa pazarın büyüklüğünden dolayı çok sayıda sağlıksız 
ürünün piyasaya sürüleceğini de bilmemiz gerekmektedir. Sektörde şimdiden hareketlilik 
başladı” dedi.
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veriş öncesi uyaran Türkiye Esnaf ve 
Sanatkarlar Konfederasyonu (TESK) 
Genel Başkanı Bendevi Palandöken 
konuya ilişkin yaptığı açıklamada, 
“Okulların açılmasına sayılı günler 
kaldı. Çocuklarımız için özenerek ala-
cağınız ürünler onların sağlığını tehdit 
etmemelidir. İthal ürünlerin menşeine 
ve markasına mutlaka dikkat edilme-
lidir. En önemlisi CE ve TSE uluslara-
rası standart işaretleri aranmalı ve bu 
ürünler güvenilir yerlerden alınmalıdır” 
diye konuştu.

“SÜSÜNE DEĞİL İÇERİĞİNE 
DİKKAT EDİN”
Rengârenk ve süsleyerek yapılan 
ürünlerin dış görüntüsüne kanılma-
masını belirten Palandöken, “Ya-
rınlarımızın umudu çocuklarımızın 
sağlıklarını korumalıyız. Kullanacakları 
kırtasiye malzemelerinin ve formala-
rın fiziksel değil, kimyasal içeriğine 
dikkat edin. İnternet üzerinden ya-
pılan reklamlara ve yollarda eğreti 
tezgâhlarda satılan albenili kırtasiye 
malzemelerinden uzak durulmalıdır. 
En önemlisi sadece okulların açıldığı 
dönemde uzak doğu ülkelerinden 
getirilerek kırtasiye ve okul kıyafeti 
satışı yapan, çocuklarımızın sağlığını 
hiçe sayıp sadece kendi ceplerini 
ve kazançlarını düşünen fırsatçıların 

2019-2020 Eğitim - Öğretim yılının 
başlamasına sayılı günler kala 20 
milyona yakın öğrenci velisini yakın-
dan ilgilendiren kırtasiye konusunda 
uyaran TESK Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken, “Sağlıklı ve kaliteli kır-
tasiye ürünlerinin sadece kırtasiyeci-
lerden alındığı asla unutulmamalıdır. 
Bu yıl tahminen sadece kırtasiye için 
5 milyar dolara yakın bir harcamanın 
yapılacağı dikkate alınırsa pazarın 
büyüklüğünden dolayı çok sayıda 
sağlıksız ürünün piyasaya sürüleceği-
ni de bilmemiz gerekmektedir. Sek-
törde şimdiden hareketlilik başladı” 
dedi. 

“5 MİLYAR DOLARLIK 
BİR CİRO İŞTAHI 
KABARTIYOR”
Bu yıl eğitim ve öğretime yaklaşık 20 
milyon öğrencinin devam edeceğinin 
dikkate alınarak sadece kırtasiye 
pazarında 5 milyar dolarlık bir hacmin 
çok sayıda dolandırıcı ve sahte ürün 
satışı yapanların iştahını kabartaca-
ğını belirterek öğrenci velilerini alış-

ekmeğine yağ sürülmemeli. Kırtasi-

ye ürünlerini güvenilir ve tanıdığınız 

esnaflardan almayı ihmal etmeyin. 

Çünkü öğrencilerimizin okulda tüm 

gün temas halinde bulunduğu ve 

kullandığı defter, kalem, silgi, çanta 

vb. ürünlerin sağlıklı ve kaliteli olma-

sı gerekiyor. Merdivenaltı kalitesiz 

ve çok ucuz ürünler çocuklarımızın 

sağlığını tehlikeye sokar. Tanıdığınız 

esnafın sattığı ürünler denetim ve 

kontrolü yapılmış güvenli ürünlerdir. 

Ticaret Bakanlığı geçen yıl yaklaşık 

1 buçuk milyon ürünü denetledi. Bu 

ürünlerin yüzde 99’u güvenilir, yüzde 

1’lik kısmı ise sağlığa zararlı ürünler. 

Bu nedenle okul malzemeleri mut-

laka kırtasiyeci esnafından alınmalı. 

Çocuklarımız bizim geleceğimizdir. 

Onlar eğitim alırken sağlıklarından 

olmamalı” diye söyledi.

Gümrük ve Ticaret Bakanı Nurettin 

Canikli, tüketicinin korunmasına 

yönelik yürüttükleri faaliyetlerden 

birinin piyasa gözetimi ve denetimi 

olduğunu belirterek, bu kapsamda 

piyasada tekstil, kırtasiye, ayakkabı 

gibi ürünlerin insan sağlığını tehdit 

edip etmediğine yönelik denetimler 

gerçekleştirdiklerini söyledi.
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Tüm yurtta bir hafta süren etkin-
liklerle “Belini, Dilini, Gözünü bağlı 
tut. Elini, Sofranı, Kapını açık tut” 
düsturuyla kutlanan 32. Ahilik Haftası 
Kutlamalarının kapanış töreni, Caca-
bey Meydanında düzenlendi. Kırşehir 
Belediyesi Mehter Takımının göste-
risinin ardından Ankara Devlet tiyat-
rosu Sanatçısı Osman Nuri Ercan 
ve ekibinin yaptığı Ahilik Döneminin 
ustalık eğitimi mezuniyet töreni niteli-
ğindeki şed kuşatma töreninin temsili 
ile başladı.

Öztürk : “Ben siftah 
yaptım, komşuma git” 
geleneği 
esnafın temelini 
oluşturur.

Törenlere ev sahipliği yapan Kır-
şehir Esnaf ve Sanatkarlar Odaları 

Birliği Başkanı Bahamettin Öztürk, 
“Kırşehir’de “Ben siftah yaptım, kom-
şuma git” geleneğinin esnafın teme-
lini oluşturduğunu ifade ederek, her 
platform da “ben değil biz” olmalıyız 
anlayışını hakim kılmaya çalıştıklarını 
söyledi. Öztürk, “Bir hafta boyunca 
Kırşehir merkezli bir çok etkinlik dü-
zenlendi. Şehrimizde sevgiyi hakim 
kılarak anlayış ve hoşgörü temelini 
yaşatma gayretinde olduk. 21. yüz-
yılın Ahileri esnafımız; üstün vasıflarla 
devletine ve milletine bağlı ülkesine 
hizmet etme anlayışında olan dürüst-
lük ve tok gözlülük anlayışıyla bezen-
miş halde kutlamaların merkezinde 
misafirlerini ağırladı”dedi.

Esnaf ve sanatkarların sorunlarını da 
dile getiren Öztürk, sicil affı sorunun 
çözülmesi, ucuz Çin malı sorunun 
çözüme kavuşturulması kalfaların 
SGK primlerinin devletçe karşılanma-

sı gibi önerilerini de dile getirdi. Öz-
türk; “Esnaf ve sanatkarın kullandığı 
akaryakıt ve enerjide indirim uygulan-
ması, belediyelerce sanatkara tahsil 
edilen eğlence vergilerinde indirime 
gidilmesi camiamız mensuplarının 
desteklenmesi adına önemli adım-
lar olacaktır. Ahi Evran Külliyesinin 
tamamlanması noktasında devlet 
büyüklerimizden yardım bekliyoruz. 
Şehrimizin gelişimi için çalışmaları 
devam eden Çevre Yolu, 4000 Kişilik 
Kapalı Spor Salonu, En Az 500 Kişilik 
Yeni Devlet Hastanesi ve Doğum 
Hastanesi, hızlı tren hattı, Üniversite-
mize yeni bölümlerin kazandırılması, 
Askeri Birlik gibi beklentilerimiz dai-
ma canlı halde durmaktadır.” diyerek 
taleplerini aktardı.

Ekicioğlu: “Ahilik alın teri 
ve emeğe saygı ile ör-
nektir”

32. AHİLİK 
HAFTASI KIRŞEHİR 
VE TÜM YURTTA 
KUTLANDI…

55. Esnaf Bayramı ve 32. Ahilik Kutlamaları her yıl olduğu gibi Kırşehir’de yapılan törenlerle 
sona erdi. Bu yıl düzenlenen törene Türkiye Büyük Millet Meclisi Başkanı Prof. Dr. Mustafa 
Şentop ve TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken katıldı.
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32. AHİLİK HAFTASI TÜM 
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Kırşehir Belediye Başkanı Selahattin 
Ekicioğlu “Anadolu tarihine baktığı-
mızda bu toprakların insanlık adına 
adeta hazine niteliğinde değerlere 
ve insanlara ev sahipliği yaptığını 
görüyoruz. Birlik, beraberlik ve kar-
deşlik ilkelerini kendine pusula etmiş 
olan Ahilik kültürü de yaklaşık 800 
yıl önce yine bu topraklarda insanın 
ve toplumun daha iyiye, daha güzele 
ulaşma çabasının müthiş bir örneği 
olarak karşımıza çıkıyor.  Anadolu’da 
toplumsal adalet ve toplumsal birliğin 
gelişmesi için mücadele veren ve 
hemşehrisi olmaktan onur duyduğu-
muz Ahi Evran-ı Veli’nin önderliğinde 
gelişen Ahilik, başta esnaflar olmak 
üzere toplumun bütün kesimine hak-
tan ve doğrudan yana durmayı öğüt-
lemiştir.” dedi.

12. yüzyıldan günümüze uzanan 
Ahilik felsefesi ve bize sunduğu 

değerlerin, toplumsal birliğimizin ve 
toplumsal kalkınmamızın sağlanması 
konusunda bizim için bugün de hala 
önemini koruduğunu ifade eden 
Başkan Ekicioğlu ,  “Ortaya koyduğu 
üretim anlayışı ve adalet duygusu 
toplumsal kalkınmamız için adeta 
bir çıkış noktası oluşturmaktadır. 
Ahilik felsefesinde yer alan daha çok 
çalışıp, daha çok üretmenin önemi 
Cumhuriyetimiz’in ilk yıllarında Büyük 
Önderimiz Mustafa Kemal Atatürk’ün 
ortaya koyduğu ‘’Bir tek şeye ihtiya-
cımız var, çalışkan olmak.’’  sözüyle 
bir kez daha anlam kazanacak, tüke-
timi değil üretimi öncelikli olarak be-
nimsemek bugüne ve geleceğe daha 
umutla bakmamıza yardımcı olacak-
tır.” diyerek sözlerine devam etti. 

Ekicioğlu : “Yeni Ahi Evran’lar, yeni 
Fatma Bacı’lar yeni Aşık Paşa’lar 
yeni Hacı Bektaş’lar, yeni Yunus 

Emre’ler yaratacak bir kültürel iklim 
ve toplumsal dokuyu hazırlamak 
bizlerin sorumluluğundadır”

“O tarihlerde Anadolu’nun orta yerin-
de zamanın kooperatifi ve sendikası 
gibi kurumlarıyla Dünya tarihçilerini 
şaşırtan Ahi Evran-ı Veli  tarafından 
kurulan Ahilik teşkilatı ve birçok araş-
tırmacı tarafından Dünya’nın ilk kadın 
örgütlenmesi olarak kabul edilen ve 
Ahi Evran’ın eşi Fatma Hatun tarafın-
dan kurulan Bacıyan-ı Rum Anadolu 
Bacıları gibi yapılanmaların bu kadim 
topraklarda Kırşehir’de kurulması da 
bizim için ayrı bir onur teşkil etmek-
tedir. Böylesine kadim bir Anadolu 
kültürüne sahip Kırşehir’imizde da-
ima iyiliği ve doğruluğu öğütleyen 
Ahilik Felsefesini gelecek kuşaklara 
iyi anlatmamız gerekiyor.  Onların 
içinden yeni Ahi Evran’lar, yeni Fatma 
Bacı’lar yeni Aşık Paşa’lar yeni Hacı 
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lar. Bu ülkede Ahiler varken iki kavga 
edeni dükkanına sokup sulh edenler, 
‘İşte esnaf ve sanatkarın gerçeği 
bu.’ diyenler, ‘Ahilik kültürüne sahip 
çıkın.’ diyorlar. ‘Mahalle kültürünü, 
sokak kültürünü bitirmeyin.’ diyorlar. 
‘Sermaye büyüsün ama esnaf ve sa-
natkar iş yerlerinde çırağını, kalfasını 
yetiştirsin’ diyorlar.”

Palandöken: 
“Arabuluculuğun kökleri 
de Ahiliktedir.”
Şimdiki arabuluculuk kurumunun 
işlevini geçmişte Ahilerin yaptığına 
işaret eden Palandöken, “Modern 
zamanda bugün ara buluculuk ku-
rumu kuruldu. Eskiden bunu Ahiler 
yapardı. Biz artık ticarette esnaf ve 
zanaatkarın önünün açılması istiyo-
ruz. Sayın Cumhurbaşkanı’nın, par-
lamentonun birçok kanunu değiştir-
mesine rağmen halen esnafın sıkıntı 
çektiği görülüyor.” diye konuştu.

Bektaş’lar, yeni Yunus Emre’ler ya-
ratacak bir kültürel iklim ve toplumsal 
dokuyu hazırlamak bizlerin sorumlu-
luğundadır.” dedi ve bu sorumlulu-
ğun bilinciyle bizi biz yapan en büyük 
değerlerden biri olan Pir Ahi Evran-ı 
Veli’yi bir kez daha saygıyla anarak 
konuşmasını tamamladı.

Palandöken: “Esnafın problemleri 
halkın problemi. Birlik beraberlikle bu 
problemleri aşacağız”

“32. Ahilik Haftası Kutlamaları” ka-
panış töreninde konuşan Palandö-
ken, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın, Kırşehir Ahi Evran Külli-
yesinin yapımı, camisi ve türbesinin 
düzenlenmesi ile ilgili büyük destek 
verdiğini, Ahiliğe hep katkı yaptığını 
söyledi.

Kırşehir’in, kentte “Ahi Baba” adıyla 
tanınan ve bu kültürü en iyi şekilde 
temsil eden Mustafa Karagüllü gibi 

bir Ahi esnafını yetiştirdiğini vurgula-
yan Palandöken, kendisine Allah’tan 
rahmet diledi.

Törene katılımından dolayı TBMM 
Başkanı Prof. Dr. Mustafa Şentop’a 
teşekkür eden Palandöken, 
Şentop’un, Mecliste her zaman es-
naf ve sanatkarın sorunlarına sahip 
çıktığını dile getirdi.

Son zamanlardaki gelişmeler dolayı-
sıyla esnafın sıkıntı içinde olduğuna 
işaret eden Palandöken, sözlerini 
şöyle sürdürdü:
“Esnafın problemleri halkın problem-
leri. Bu ülkede herkes birlik ve be-
raberlik istiyor. Ayrımcılığa ve teröre 
yer yok diyor. Hele her gün bir şehit 
veren bu Kırşehirliler, ‘Artık bu zulüm 
bitsin, bu ülke birlik ve beraberlik 
içerisinde, huzur içerisinde devam 
etsin’ diyorlar. ‘Her gün televizyonu 
açtığımızda bir kadın cinayeti, genç 
kızımızın cinayetinden bıktık.’ diyor-

2019’DA VİTRİN
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Şentop: “Ahiliğin 
temelinde kardeşlik 
yatmaktadır”
Törende konuşan TBMM Başkanı 
Prof. Dr. Mustafa Şentop, Ahiliğe 
değinerek, “Ahiliği anlatmaya kalksak 
günler boyu konuşulabilir. Geçmiş, 
içinde bulunduğumuz güncel dün-
yanın temellerinin harcının karıldığı 
yerdir. Yaşadığımız günlerin ruhuna 
hakim olan her şeyin temelinde geç-
mişin bazı anahtarlarının bazı kilitleri 
açması ya da kapaması yatar. Za-
mandan ötesinde atılan kimi temeller 
üzerinde yükselen sosyal ve kamusal 
yapılar bazen güncel alanı da belirle-
meye devam eder. Ahiliğin temelinde 
kardeşlik anlayışı yatmaktadır. Özün-
de meslek edindirme, meslek kural-
larını belirleme, piyasayı düzenleme, 
yardımlaşma, dayanışma ve kardeşlik 
duygusunu barındırmaktadır” dedi.

Ahiliğin geleneğinin devam ettiğini 
belirten Şentop, “Yüzlerce yıldır var-
lığını devam ettiren Ahilik teşkilatının 
bir genel merkezi, şubeleri, yazılı 
tüzüğü yoktur. Bir nevi soyut kültürel 
bir mirastır. Doğruluk, dürüstlük gibi 
temel ilkeleri vardır. Yüzlerce yıldır 
yaşaması ve yaşatılmasının esasen 
sebebi de budur. Ahiliğin mayası bu 
topraklarda, Kırşehir’de çalınmıştır. 
Ahilik aynı zamanda çok fonksiyonları 
olan bir teşkilattır. Barış zamanında 
piyasanın ticaretini düzenliyor, savaş 
zamanlarında sivil savunma görevleri-
ni yerine getiriyor. Otoritenin kaybol-
duğu durumlarda yönetim boşluğunu 
dolduruyor. Ahilik günümüzde anla-
mında meslekte alaylı olmayı ifade 
ediyor. Temelinde usta, çırak ilişkisi 
var. Böylece hem meslek yönetiyor 
hem de değerleri nesilden nesile 
aktarılmasını temin ediyor” şeklinde 
konuştu.

Ülkede çok sayıda insanın esnaflık 
yaptığını kaydeden Şentop, “Bugün 
ülkemizde 1 milyon 700 bine yakın 
esnafımız bulunmaktadır. Üstelik 
esnafımızın 270 bine yakınını da 
kadınlarımız teşkil etmektedir. Ka-

dınlarımızın iş hayatında olmaları, 
katma değer oluşturmada, istihdam 
yaratmada söz sahibi olmaları adına 
bu durumu son derece umut verici 
kabul ediyorum. Kadınlarımızın eko-
nomik ve sosyal hayatımıza aktif bir 
şekilde katılmalarıyla birlikte kadın 
esnafımızın sayısının önümüzdeki 
yıllarda daha fazla olacağına inanı-
yorum. Bugün bir aileyi ortalama 4 
kişi kabul ettiğimizde 7 milyona yakın 
kardeşimizin esnaflıktan geçimini 
temin ettiğini söyleyebiliriz” ifadelerini 
kullandı.

Şentop: “Ülkemiz 
faiz, enflasyon, 
kur cenderesinden 
kurtarmak için büyük 
bir gayretle mücadele 
ediyor.”
Ekonomi konusunda yapılan çalış-
maların devam ettiğini belirten TBMM 
Başkanı Prof. Dr. Mustafa Şentop, 
“Cumhurbaşkanımız Sayın Recep 
Tayyip Erdoğan’ın bu konudaki has-
sasiyetini hepiniz biliyorsunuz. Eko-
nomik zorluklar karşısında esnafımızı 
ayakta tutmak için her türlü desteği 
vermekte, her türlü kolaylığı göster-
mektedir. Enflasyon canavarı ve faiz 
illetine karşı verdikleri mücadelede 
ne kadar haklı olduğuna hepiniz şa-
hitsiniz. Ülkemiz faiz, enflasyon, kur 
cenderesinden kurtarmak için büyük 
bir gayretle mücadele ediyor. Onun 
bu mücadelesini boşa çıkarmak için 
uluslararası lobiler büyük bir direnç 
gösteriyor; ama Türkiye büyük ülke. 
Milletimiz büyük bir millet. Bizim 
dinamiklerimiz bu lobilerin direncini 
kıracak kadar güçlü. Türkiye eko-
nomisinin yerinde saymasını isteyen 
güçlere karşı verdiğimiz mücadelede 
inşallah başarıya ulaşacağız. Bakın 
son birkaç ayda faizler yüzde 24’ler 
seviyesinden yüzde 12’ler seviyesine 
indi. Çift hanelere çıkan enflasyon 
yeniden tek hanelere doğru yaklaştı. 
Yeni ekonomik programla birlikte 
ekonomimiz cari fazla vermeye baş-

ladı. Daha önce yıllık 60 milyar dolar 

seviyesinde olan döviz açığını bu yıl 

kapattık. Bu yıl şu ana kadar 4 milyar 

dolar düzeyinde cari fazlaya ulaştık. 

Bu durumu bazı uluslararası kredi 

derecelendirme kuruluşları da teyit 

ettiler” şeklinde konuştu.

Esnafın durumunun farkında oldukla-

rını ifade eden Şentop, “Esnafımızın, 

iş hayatındaki insanlarımızın, vatan-

daşlarımızın sıkıntılarının farkındayız. 

Bu sıkıntıların sebeplerini ve müseb-

biplerini de biliyoruz. Sıkıntıları aşma-

nın yolu, Türkiye’nin büyümesinden 

güçlenmesinden rahatsız olan, mil-

letimize kasteden fitne odaklarının 

isteklerine uymak, onların taleplerine 

göre hareket etmek değildir. Sıkıntı-

lar, yeni macera arayışlarıyla, kişisel 

hırslarını her türlü millet menfaatinin 

üstünde tutanların denemeleriyle de 

aşılacak değildir. Milletimizin feraseti, 

sabrı, kararlılığı; istikbali gören ve he-

defe kitlenmiş güçlü siyasi liderlik ile, 

birlik ve beraberliğimizi, ahiliğimizi, 

kardeşliğimizi koruduğumuz sürece, 

aramıza tefrika sokmadığımız süre-

ce Allah’ın izniyle her türlü sıkıntının 

üstesinden geleceğiz” dedi.

Yılın Çırağı, Yılın Kalfası, 
Yılın Ahisine ödülleri 
verildi
Konuşmaların ardından Türkiye Esnaf 

ve Sanatkarlar Konfederasyonu Ge-

nel Başkanı Bendevi Palandöken ile 

Ticaret Bakan Yardımcısı Sezai 

Uçarmak tarafından TBMM Başka-

nı Prof. Dr. Mustafa Şentop’a Şed 

kuşatılarak, Ahilik kaftanı giydirildi. 

Törende ayrıca, yılın çırağı seçilen 

Konyalı Özgür Demirci, yılın kalfası 

seçilen Trabzon’dan Ayşe Saka ve  

yılın Ahisi seçilen Adıyaman’dan Şük-

rü Çalım’a TBMM Başkanı Şentop 

tarafından plaket verildi.
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Suriye’nin toprak bütünlüğüne, egemenliğine ve siyasi birliğine saygı gösterildiğini ifade eden 
bildiride, harekatın meşru ve uluslararası hukuka uygun olduğu dile getirildi.

Masum insanları katleden ve Türkiye’nin güvenliğine açık 
tehdit oluşturan terör gruplarına sessiz kalmanın beklene-
meyeceğine dikkati çeken bildiride, şunlar kaydedildi:
“Fırat Kalkanı ve Zeytin Dalı harekatlarıyla başlayıp devam 
eden tüm bu operasyonlarıyla Türkiye, terör örgütleri-
ne ve destekçilerine gereken cevabı en güçlü şekilde 
vermektedir. Aynı zamanda da sivillerin ve masumların 
korunmasına azami dikkat gösterilmektedir. Türkiye’nin 
terörle mücadeleye dönük çabaları, etnik ve dini temizlik 
de dahil olmak üzere, insanlığa karşı işlenen suç niteliğin-
deki PKK/PYD/YPG ve DEAŞ eylemleri nedeniyle yerlerin-
den edilmiş Suriyelilerin geri dönüşlerinin önünü açacak, 
Suriye’nin toprak bütünlüğü ve birliğinin korunmasına da 
katkıda bulunacaktır. Bu nedenle Türkiye’nin başlattığı her 
harekat, Suriyeli göçmenler, mazlum ve mağdur durum-
daki yerel halk tarafından desteklenmektedir. Geçmişte 
de olduğu gibi Türk ordusu, ‘selam Türk’ün bayrağına’ 
şeklinde karşılanmaktadır.”

STK’lar Uluslararası camiayı, teröre karşı ortak duruş 
sergileme ve evrensel insan haklarını bu bölgede hakim 
kılma yönünde niyetlerini açık bir şekilde göstererek, 
Türkiye’ye destek vermeye davet etti.

Türkiye ve ekonomisine yöneltilen tehditlere Türk milleti, 
iş dünyası ve sivil toplumun, bir ve beraber olarak en 
güzel cevabı vereceğini vurgulayan STK’lar, “Bu tehditler 
karşısında bu vatanın her bir ferdi, Türkiye’nin geleceği 
için daha çok çalışacak, daha çok üretecektir. Gün sessiz 
kalma değil, milli birlik ruhuyla bir ve beraber olarak ses 
verme günüdür.” dediler

Hisarcıklıoğlu, Türkiye sivil toplumu ve iş dünyası olarak 
dualarıyla devletin ve “kahraman askerlerin” yanında 

olduklarını, Türk Silahlı Kuvvetlerinin bölgedeki terör un-
surlarını yok edeceğine ve terör örgütlerini hezimete uğra-
tacağına inandıklarını ifade eden STK’larTürkiye’nin hare-
kattaki amacının sınırlarının güvenliğini sağlamak, ülke ve 
diğer bölge ülkeleri için tehdit oluşturan terör koridorunu 
ortadan kaldırmak olduğunu vurguladılar.

Basın toplantısında TESK Genel Başkanı Bendevi Pa-
landöken, TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu,Türkiye 
Barolar Birliği Başkanı Metin Feyzioğlu, HAK-İŞ Genel 
Başkan Vekili Yunus Değirmenci, Memur-Sen Genel 
Başkan Yardımcısı Levent Uslu, TÜRK-İŞ Genel Başkanı 
Ergün Atalay, TİSK Yönetim Kurulu Üyesi Metin Demir, 
Kamu-Sen Genel Başkanı Önder Kahveci ve TZOB Genel 
Sekreteri Hasan Hüseyin Coşkun da hazır bulundu.

Toplantıda alınan karar doğrultusunda il teşkilatları da 
illerinde yaptıkları basın açıklamalarıyla Harekata destek-
lerini dile getirdiler.
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STK’LAR 
CUMHURBAŞKANINI 
BAKÜ DÖNÜŞÜNDE 
KARŞILADI
Aralarında  TESK Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken’in de bulundu-
ğu STK Başkanları Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’ı Azerbay-
can resmi ziyaretinin dönüşünde 
Ankara’da karşıladı. STK Başkanları 
Barış pınarındaki kararlılığından dola-
yı Cumhurbaşkanına olan desteklerini 
dile getirirken şu açıklamayı yaptılar:

“Bizler, Türkiye’nin işçi, memur, 
esnaf, çiftçi, emekli ve işverenlerini 
temsil eden sivil toplum ve meslek 
örgütleri; 

Türkiye Emekliler Derneği•	
Hak İşçi Sendikaları Konfederasyo-•	
nu (HAK-İŞ), 
Memur Sendikaları Konfederasyo-•	
nu (MEMUR-SEN), 
Türkiye Esnaf ve Sanatkârlar Kon-•	
federasyonu (TESK), 
Türkiye İşçi Sendikaları Konfede-•	
rasyonu (TÜRK-İŞ), 
Türkiye İşveren Sendikaları Konfe-•	
derasyonu (TİSK), 
Türkiye Kamu Çalışanları Sendika-•	
ları Konfederasyonu (KAMU-SEN) 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği •	
(TOBB) 
Türkiye Ziraat Odaları Birliği (TZOB) •	

olarak bugün burada Sayın Cumhur-
başkanımızla bir araya geldik.  

Biliyorsunuz, bizler 11 Ekim’de 
Ankara’da bir basın toplantısı düzen-
lemiştik. 

Devletimizin Suriye’nin kuzeyinde 
yuvalanan terör örgütlerine karşı baş-
lattığı “Barış Pınarı” isimli operasyon 
kararının arkasında olduğumuzu ve 
desteklediğimizi vurgulamıştık.

Yarın da ülke genelindeki teşkilatları-
mız, bu açıklamayı tüm ülke sathında 
yeniden duyurmuş olacak.

Öte yandan uluslararası kamuoyunu 
da doğru bilgilendirmek ve ülkemize 
karşı oluşturulmak istenen algı ope-
rasyonlarına set çekmek üzere de 
harekete geçtik.

Her birimiz, yurtdışındaki muadilimiz 
olan kurumlar ve üyesi olduğumuz 
uluslararası kuruluşlar nezdinde çalış-
maya ve ülkemizin bu haklı duruşunu 
aktarmaya başladık.

Hep birlikte, dünya kamuoyuna ses-
lendik ve dedik ki; Bu harekât, meş-
rudur ve evrensel hukuka uygundur.

Türkiye, uluslararası kurallardan do-
ğan hakkını kullanmıştır. 

Barış Pınarı Harekâtı, Birleşmiş Millet-
ler Güvelik Konseyi terörle mücadele 
kararları ile BM Sözleşmesi’nde yer 
alan meşru müdafaa hakkı çerçeve-
sinde başlatılmıştır.

Suriye’nin toprak bütünlüğüne, ege-
menliğine ve siyasi birliğine saygı 
gösterilmektedir.

PALANDÖKEN: “TESK 
olarak bugüne kadar 

pek çok ülkede muadil 
kuruluşlarımızla işbirliği 
içinde her iki tarafın da 

esnaf ve sanatkarlarının 
mesleki faydaları için 

çalıştık. Bu çalışmalarımızda 
dostane ilişkiler geliştirdik. 

Bugün Türkiye’nin güney 
sınırında oluşturulmaya 

çalışılan terör koridorunu 
yok etmek ve Suriye’nin 

kuzeyinde güvenli 
bölge oluşturmak için 

başlatılan harekata 
destek vermek üzere 

muadil kuruluşlarımızın 
başkanlarına bir mektup 

gönderdik”
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Aynı zamanda da sivillerin ve ma-
sumların korunmasına azami dikkat 
sarf edilmektedir.

Değerli basın mensupları,
Fırat Kalkanı ve Zeytin Dalı 
Harekâtıyla başlayıp devam eden 
tüm bu operasyonlarıyla Türkiye, tüm 
terör örgütlerine ve destekçilerine 
gereken cevabı en güçlü şekilde 
vermektedir.

Gün sessiz kalma değil, milli birlik 
ruhuyla, bir ve beraber olarak ses 
verme günüdür.

Birilerinin tehditleri ve yaptırım ka-
rarları, bizi doğru bildiğimiz yoldan, 
doğruları yapmaktan, mazlumların 
hak ve hukukunu korumaktan alıko-
yamaz.

Türk milleti, iş dünyası ve sivil toplu-
mu, bir ve beraber olarak bunlara en 
güzel cevabı verecektir.

Dualarımızla ve bütün gönlümüzle 
devletimizin ve kahraman askerleri-
mizin yanındayız.

Türk Silahlı Kuvvetlerimizin bölgedeki 
terör unsurlarını yok edeceğine ve 
terör örgütlerini hezimete uğratacağı-
na olan inancımız tamdır. 

Şehit verdiğimiz askerlerimize ve 
vatandaşlarımıza Allah’tan rahmet 
diliyoruz, mekânları cennet olsun. 
Yaralılarımıza acil şifalar diliyoruz. 

Cenab-ı Hak Mehmetçiğimizi koru-

sun, ordumuzu muzaffer kılsın. Allah 
yar ve yardımcımız olsun.”

STK Başkanları Parti 
Liderlerini de Ziyaret Etti
STK’lar; Cumhuriyet Halk Partisi 
Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu’nu 
ziyaret etti. Ziyarette; TESK, TOBB, 
Hak-İş, Türkiye Kamu-Sen, Memur-
Sen, TİSK, Türk-İş, TZOB ve Türkiye 
Emekliler Derneği yer aldı. 

Kılıçdaroğlu’nun kabulü, parti genel 
merkezinde basına kapalı olarak ger-
çekleşti. Genel Başkan Yardımcıları 
Veli Ağbaba ve Aykut Erdoğdu’nun 
da katıldığı kabul, 50 dakika sürdü.

Kabulün ardından genel merkezden 
ayrılan heyet Barış Planı Harekatı 
çerçevesinde görüşlerini aktardıkları-
nı söyledi.

STK’lar daha sonra MHP Genel 
Başkanı Devlet Bahçeli’yi ziyaret etti. 
Kabulde; Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği TESK, TOBB, Hak-İş, Türkiye 
Kamu-Sen, Memur-Sen, TİSK, Türk-
İş, TZOB’un yanı sıra Türkiye Emekli-
ler Derneği de yer aldı. 

Parti genel merkezinde basına kapalı 
gerçekleşen kabul, yaklaşık yarım 
saat sürdü.

Kabulün ardından genel merkezden 
ayrılan heyet Bahçeli’ye şifalar dile-
mek üzere ziyarette bulunduklarını 
belirtti.

Palandöken’den 
yurtdışındaki kuruluşlara 
mektup
TESK Genel Başkanı Bendevi Palan-
döken 9 Ekim 2019 günü başlayan 
Barış Pınarı harekatına esnaf ve 
sanatkarlar olarak destek verdikle-
rini belirterek, yurtdışındaki muadil 
kuruluşlarına da Türkiye’nin yanında 
olmaları için çağrıda bulunduklarını 
söyledi.

Palandöken “TESK olarak bugüne 
kadar pek çok ülkede muadil ku-
ruluşlarımızla işbirliği içinde her iki 
tarafın da esnaf ve sanatkarlarının 
mesleki faydaları için çalıştık. Bu 
çalışmalarımızda dostane ilişkiler 
geliştirdik. Bugün Türkiye’nin güney 
sınırında oluşturulmaya çalışılan terör 
koridorunu yok etmek ve Suriye’nin 
kuzeyinde güvenli bölge oluşturmak 
için başlatılan harekata destek ver-
mek üzere muadil kuruluşlarımızın 
başkanlarına bir mektup gönderdik” 
dedi.

Palandöken’in mektubu başta tüm 
AB üyesi ülkelerdeki esnaf ve sa-
natkar teşkilatının çatı kuruluşu olan 
Belçika Merkezli Sme United olmak 
üzere Fransa, Almanya, Yunanistan, 
İtayla, İspanya, İsveç, Hollanda, İn-
giltere, İrlanda, Polonya, Danimarka, 
Romanya, Finlandiya, İspanya gibi 
AB üyesi ülkelerin esnaf ve sanatkar 
teşkilatına iletildi.
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Türkiye - Avrupa Birliği (AB) Karma İstişare Komitesi (KİK) Türkiye Kanadı 
Üyeleri ile Milli Savunma Bakanı Hulusi Akar’ı ziyaret etti. 

STK’LARDAN MEHMETÇİĞE DEST EK ZİYARETİ
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G
enelkurmay Başkanı Orgeneral Yaşar 
Güler’in de bulunduğu ziyarette; Türkiye 
Esnaf ve Sanatkarlar Konfederasyonu 
(TESK), Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB),Hak İşçi Sendikaları Konfederas-
yonu (HAK-İŞ), Türkiye Kamu Çalışanları 
Sendikaları Konfederasyonu (KAMU-

SEN), Memur Sendikaları Konfederasyonu (MEMUR-SEN), 
Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu (TİSK), Türkiye 
İşçi Sendikaları Konfederasyonu (TÜRK-İŞ), Türkiye Ziraat 
Odaları Birliği (TZOB) başkan ve temsilcileri yer aldı. 

Heyet ziyarette Akar ve Genelkurmay Başkanı Orgeneral Güler 
ile bir araya gelmekten duydukları mutluluğu dile getirdi.

“Suriye’nin kuzeyinde yuvalanan teröristleri hedef alan Barış 
Pınarı Harekatı’nın arkasında olduklarını ve desteklediklerini 
ifade eden heyet üyeleri, harekata verdikleri destekle ilgili 
STK’lar olarak yaptıkları açıklamayı hatırlattı.

Harekatın başlamasının ardından yurt dışında Türkiye aleyhine 
başlatılmak istenen kampanyaya karşı yurtdışındaki muhatap-
larına mektup yazdıklarını belirten heyet üyeleri, yaptıkları diğer 
çalışmalar ve ziyaretlere ilişkin de bilgi verdi.

Milli Savunma Bakanı Hulusi Akar da, “Türkiye’nin, Silahlı Kuv-
vetlerimizin, DEAŞ ile mücadele konusunda durması, yavaş-
laması, hafife alması asla söz konusu değil, çünkü biz şunun 
bilincindeyiz, DEAŞ hiçbir zaman Müslümanları ve İslamiyet’i 
temsil edemez.” dedi.

Türkiye Cumhuriyeti’nin kuruluşunun 96’ncı yıl dönümünde 
önemli bir heyetle bir araya gelmekten duyduğu memnuniyeti 
dile getiren Akar, iş dünyası, işçi ve memur temsilcilerine Barış 
Pınarı Harekatı’na verdikleri destekten dolayı teşekkür etti.

STK’LARDAN MEHMETÇİĞE DEST EK ZİYARETİ
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nitelikli insan gücü  var. İş ve meslek 
sahibi vatandaşlarımızın emeği var. 
Saygıdeğer Cumhurbaşkanımız Re-
cep Tayyip Erdoğan’ın ifade ettikleri 
gibi ‘beşeri sermayemiz bizim en 
büyük gücümüz.’ Bilim ve teknolo-
jide, istihdam ve üretimde gerçek-
leştirdiğimiz atılımları daha da ileri 
seviye çıkarabilmek için sürdürmek 
için insanımıza, insan kaynağımıza 
yatırım yapmak mecburiyetindeyiz. İş 
ve meslek kurslarıyla niteliği artırmak 
hedefindeyiz” diye konuştu. 

Mesleki Yeterlilik Kurumu 14. Olağan 
Genel Kuruluna katılan Aile, Çalışma 
ve Sosyal Hizmetler Bakanı Zehra 
Zümrüt Selçuk yaptığı konuşmada, 
“Mesleki Yeterlilik Kurumumuz 13 
yıldır mesleklerin tanımlanması ve 
standartların oluşturulması konusun-
da önemli çalışmalar yapmakta. Ça-
lışma hayatının disipline edilmesinde, 
nitelikli istihdamın artırılmasında da 
ciddi bir role sahip. MYK Yönetim 
Kurulu Başkanımıza ve üyelerine, 
kıymetli delegelere teşekkür etmek 
istiyorum. İstikrarlı büyümenin, 
ekonomik kalkınmanın merkezinde 

Nitelikli iş gücüne 
yatırım yapmalıyız
İyi bir mesleğin insanın elindeki en 
değerli hazine olduğunun altını çizen 
Bakan Selçuk, “Her meslekte yetkin 
hale gelmek için sebat etmek, sabırla 
ve büyük bir gayretle çalışmak gere-
kiyor. Biliyoruz ki uluslararası alanda 
etkin bir konuma sahip olmanın en 
önemli koşullarından biri güçlü bir 
ekonomiye sahip olmak. Bunun için 
de sektörlerin ihtiyacı olan nitelikli 
işgücüne ve eğitime yatırım yap-
mamız gerekiyor. Eğitim, toplumsal 

MYK 14. GENEL KURULU YAPILDI 

SELÇUK: “HEDEF 1 MİLYON 
KİŞİYE MYK BELGESİ 
KAZANDIRMAK”
Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanı Zehra Zümrüt Selçuk, “Hedefimiz 2023’e 
gelmeden 1 milyon kişiye mesleki yeterlilik belgesi kazandırmak. 2019 yılının başından 
bugüne 1 milyon 150 bin kişinin işe yerleşmesine aracılık ettik” dedi.
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tilerini karşılayan nitelikli işgücünün 
küresel düzeyde Türkiye’ye rekabet 
avantajı kazandıracağını belirten 
Bakan Selçuk,  “Dünyada uygula-
nan en yaygın yöntemlerden birisi 
mesleki yeterlilik sistemi. Bu sistemin 
temelinde mesleklerin tanımlanması 
ve standartların oluşturulması yer 
alıyor. Bu anlamda Mesleki Yeterlilik 
Kurumumuz, önemli fonksiyonlar ve 
görevler icra ediyor. Bugüne kadar 
tüm paydaşlarımızın da katkılarıyla 
833 ulusal meslek standardı, 484 
ulusal yeterliliği yürürlüğe koymuş 
durumdayız.  Kurumumuz, akredite 
sınav ve belgelendirme sistemiyle 
çalışma hayatına nitelikli eleman ka-
zandırmaya devam ediyor. Mesleki, 
teknik eğitimin ve belgelendirmenin 
yeniden yapılandırılması konusunda 
da önemli bir görevi icra ediyor” dedi.  
 

“Hedef 1 milyon kişiye 
mesleki yeterlilik 
belgesini kazandırmak” 
İlk defa Mesleki Yeterlilik Kurumu 
marifetiyle mesleki, teknik eğitimde 
uluslararası akreditasyonu sağladık-
larını belirten Selçuk, “Bugüne kadar 
833 meslekte standartları yürürlüğe 
aldık. Yetkilendirdiğimiz 200’ü aşkın 
sınav ve belgelendirme kuruluşu ile 
81 ilde bugün faaliyetlerini devam 
ettiriyor. Bugüne kadar yaklaşık 770 
bin kişiye mesleki yeterlilik belgesi 
verdik. Hedefimiz 2023’e gelmeden 
1 milyon kişiye mesleki yeterlilik bel-
gesini kazandırmak. Ulusal meslek 
standardımızı da bine tamamlamak. 
Bizler her zaman önce insan dedik. 
İnsan odaklı politikalarla hamdolsun 
büyük reformlar gerçekleştirdik. İş 
sağlığı ve güvenliği konusunda yaptı-
ğımız düzenlemeleri de bu reformları-
mızın bir parçası olarak hayata geçir-
dik. Bilhassa insan kaynaklı kazaları 
azaltmada mesleki bilgi ve becerinin 
ne kadar önemli olduğu malum. Bu 
sebeple 2015’te tehlikeli ve çok teh-
likeli birçok alanda mesleki yeterlilik 
belgesini zorunlu hale getirdik” şek-

potansiyele biçim ve yön kazandıran 
en önemli faktör. Ancak eğitimin 
günümüzde artık okullarla sınırlı kal-
madığını, hayat boyu devam ettiğini 
hepimiz biliyoruz. Bugün her alanda 
bilgi toplumuna özgü bir gerçekliği 
yaşamaktayız. Bilgi edinme ve eğitim 
sürekli bir ihtiyaç; istihdam hayatı 
boyunca devam eden bir süreç. Do-
layısıyla eğitim çalışmalarını işgücüyle 
istihdam bağlantısını sağlayacak 
şekilde fonksiyonel hale getirmek 
durumundayız. Mesleki eğitim ve 
istihdam politikaları arasındaki uyumu 
temin etmek durumundayız. İsta-
tiksel olarak büyük bir emek işgücü 
potansiyeline sahibiz. Toplam işgücü 
sayımız 33 milyonu aşmış bulunuyor” 
ifadelerini kullandı. 

İşe yerleştirme 
50 kat arttı
2018 yılında özel sektör işe yerleştir-
me sayısının 2002’ye kıyasla 50 kat 
arttığının altını çizen Bakan Selçuk, 
“1 milyon 250 bin kişinin istihdamını 
sağlamış olduk. Cumhurbaşkanımızın 
riyasetinde yürütülen istihdam sefer-
berliği 2. faz kapsamında istihdamı 
artırmaya yönelik çabalarımızı karar-
lıkla sürdürmekteyiz. 81 ilimizde 770 
bilgilendirme toplantısı düzenledik. 
50 bini aşkın işverenimizle bir araya 
gelerek teşviklerimizi ve hizmetleri-
mizi tanıttık. Türkiye genelinde yü-
rütülen toplam 912 organizasyonda 
134 bine yaklaşık katılımcıyı ağırladık. 
Böylece 2019 yılının başından bugü-
ne kadar da 1 milyon 150 kişinin işe 
yerleşmesine aracılık ettik. 2019 yılı 
itibarıyla işgücüne katılım oranımız 
yüzde 54, Türkiye istihdam oranı 
yüzde 47 olarak gerçekleşti. Hedefi-
miz, istihdam oranımızı 2023 yılında 
yüzde 50’nin üstüne çıkarmak” şek-
linde konuştu. 
 

“484 ulusal yeterliliği 
yürürlüğe koymuş 
durumdayız” 
Çalışma hayatının ihtiyaç ve beklen-

linde konuştu. 
 

“500 milyon lira sınav ve 
belgelendirme desteği 
verdik” 
Birçok alanda hükümet olarak taşın 
altına ellerini koyduklarını dile getiren 
Bakan Selçuk, “Gerek çalışanları-
mıza, gerekse işverenlerimize 500 
milyon lira sınav ve belgelendirme 
desteği verdik. Yeni mesleklerde 
mesleki yeterlilik belgesi zorunluluğu 
getirmeye önümüzdeki süreçte de 
devam edeceğiz. Hayatımızı şekillen-
diren bir diğer konu da gelecek çağın 
öncü teknolojilerini tecrübe etmek ve 
işgücünü donatabilmek. Tahminlere 
göre önümüzdeki yıllarda çok çeşitli 
görevleri üstlenen 47 milyar cihaz 
internete bağlı hale gelecek. Yapay 
zekâ, robotlar, artırılmış gerçeklik 
gibi teknolojiler de büyük ilerleme-
lerin yaşandığı diğer alanlar olacak. 
İş gücü piyasası küreselleşme ve 
teknolojik gelişmelerle birlikte sürekli 
bir değişim içinde. Bu süreç aslında 
iş ve meslekler üzerinde de değişim 
dönüşümleri beraberinde getiriyor” 
dedi.  

“Gelecek bilgi temelli 
ekonomi üzerine 
kurulacak” 
Bazı iş ve mesleklerin teknoloji ve 
dijitalleşme nedeniyle güncelliğini 
kaybettiğini, yeni nesil mesleklerin or-
taya çıktığını belirten Bakan Selçuk, 
“Özellikle bilişim ve imalat sanayine 
bağlı iş ve meslekler, gençler tarafın-
dan daha fazla rağbet görüyor. Bilgi 
ve iletişim teknolojilerinin sektörel 
yapıyı ciddi şekilde dönüştüreceğini 
bekliyoruz. Bu süreçte en gözde 
mesleklerden biri de kuşkusuz kodla-
ma ve yazılım mühendislikleri olacak. 
Bugün dünyada 21 milyon profesyo-
nel yazılımcı var. Ülkemizde de yazı-
lımcı sayısı giderek artıyor. Türkiye’de 
yazılımcı sayısını arttırmak için çalış-
malarımızı yürütüyoruz. Ülkemizde bu 
süreci milli teknoloji hamlesi olarak 
yaşıyoruz. Cumhurbaşkanımız Recep 
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mızı savunma sanayi ve sivil havacılık 
sektörlerine yönelik olarak da meslek 
standardı ve yeterlilik hazırlamayla 
ilgili sürdürüyoruz. Sadece Mesleki 
Yeterlilik Kurumu değil, İŞKUR kana-
lıyla da geleceğin mesleklerine yöne-
lik kurs ve programlar düzenlemeye 
devam etmekteyiz” diye konuştu.  
 

“4 yılda 39 bin bilişim 
kursuna katılım oldu” 
Bilişim sektöründe ortaya çıkacak 
nitelikli iş gücü ihtiyacının giderilmesi 
için özel politika ve uygulamalar ge-
liştirmekte olduklarını belirten Bakan 
Selçuk, “Son 4 yılda 39 bin kişi bilişim 
sektöründe mesleki eğitim kurslarına 
katıldı. 33 bin kişiyi ise bu alanda 
işbaşı eğitim programlarına dahil ettik. 
Nitelikli Bilişim Uzmanı Yetiştirme Pro-
jesi kapsamında yaklaşık 8 bin kişiye 
eğitim verdik. Bizler burada da insan 
odaklı bir anlayışla hareket ediyoruz. 
Mesleki Yeterlilik Kurumumuz, eğitim-
istihdam ilişkisini geliştirmek üzere 
ilgili kamu kurumlarımızla özel sektörü 
buluşturmaya devam ediyor. Ürünlerin 

Tayyip Erdoğan’ın da ifade ettiği 
gibi ‘Gelecek bilgi temelli ekonomi 
üzerine kurulacaktır.’ Bu sürecin 
önemini her daim vurguluyor, 2023, 
2053, 2071 hedef perspektiflerimiz 
üzerinden ilerliyoruz. Gençlerimizi bu 
hassasiyet ve kavrayışla geleceğe 
hazırlamamızın gerektiğine inanıyo-
ruz” ifadelerini kullandı.  
 

Geleceğin mesleklerine 
yönelik kurs ve 
programlar 
11. Kalkınma Planı ile dijital dönüşüm 
ve teknolojik gelişme gibi konuların 
önemine dikkat çeken Selçuk, “Bu 
sebeple, Bakanlık olarak önümüzdeki 
dönemin yeni meslekleri için hazır-
lıklarımızı sürdürmekteyiz. Bulut tek-
noloji uzmanı, bulut bilişim uzmanı, 
dijital adli tıp uzmanı, yazılım mühen-
disliği, mobil yazılım geliştirme uz-
manlığı gibi yeni mesleklere odakla-
nıyoruz. Bunların yanında endüstriyel 
robot programcısı, robotik sistemler 
uzmanı, robot operatörleri, siber 
güvenliği de sayabilirim. Çalışmaları-

dolaşımı gibi emeğin de dolaşımı söz 
konusu. Dünyada gelişmiş sanayi 
ülkelerinde bu anlamda mesleki yeter-
lilik kurumlarının öne çıktığını görmek-
teyiz” dedi.  
 

“Avrupa ile yeterlilik 
konusunda uyumlu hale 
geldik” 
Türkiye Yeterlilikler Çerçevesi’ni oluş-
turarak Avrupa Yeterlilikler Çerçevesi 
ile uyumlu hale gelindiğini aktaran 
Bakan Selçuk, “Türkiye Yeterlilikler 
Çerçevesi, geçtiğimiz yıl Avrupa 
Komisyonu tarafından onaylana-
rak kabul edildi. Böylece ülkemiz 
Avrupa’da kendi yeterlilik çerçevesini 
oluşturan ülkelerden biri haline gel-
di. Yeri gelmişken mesleki yeterlilik 
belgesinin Avrupa’da geçerliliği olan 
tek ulusal sertifikamız olduğunu da 
belirtmek isterim. Yeterliliklerin kalite 
güvencesinin sağlanmasına ilişkin 
usul ve esasları düzenleyen Yönet-
meliğin yürürlüğe girmesini sağladık”  
şeklinde konuştu.  



61

vitrin / 2020

Ustasının Gölgesinde,
Eğitimin Işığında
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KAMU ESNAFIN 
YANINDA 
OLMALI
Seçimle işbaşına gelen yerel 
yönetimler, elbette öncelikli olarak 
seçildikleri bölgede yaşayan 
halkın ihtiyaçlarını gidermelidirler. 
03.07.2005 Tarih ve  5393 sayılı 
Belediye Kanununda belediyelerin 
görev ve sorumlulukları  şöyle 
tanımlanmış:

“ÜÇÜNCÜ BÖLÜM

Belediyenin Görev, Yetki ve 
Sorumlulukları

Belediyenin görev ve sorumlu-
lukları 

Madde 14- Belediye, mahallî müşte-
rek nitelikte olmak şartıyla;

a) İmar, su ve kanalizasyon, ulaşım 
gibi kentsel alt yapı; coğrafî ve kent 
bilgi sistemleri; çevre ve çevre sağlı-
ğı, temizlik ve katı atık; zabıta, itfaiye, 
acil yardım, kurtarma ve ambulans; 
şehir içi trafik; defin ve mezarlıklar; 
ağaçlandırma, park ve yeşil alan-
lar; konut; kültür ve sanat, turizm 
ve tanıtım, gençlik ve spor orta ve 
yüksek öğrenim öğrenci yurtları (Bu 
Kanunun 75 inci maddesinin son 
fıkrası, belediyeler, il özel idareleri, 
bağlı kuruluşları ve bunların üyesi 
oldukları birlikler ile ortağı oldukları 
Sayıştay denetimine tabi şirketler 
tarafından, orta ve yüksek öğrenim 
öğrenci yurtları ile Devlete ait her 
derecedeki okul binalarının yapım, 
bakım ve onarımı ile tefrişinde uygu-
lanmaz.); sosyal hizmet ve yardım, 

nikâh, meslek ve beceri kazandırma; 
ekonomi ve ticaretin geliştirilmesi 
hizmetlerini yapar veya yaptırır. (Mül-
ga son cümle: 12/11/2012-6360/17 
md.) (…) (Ek cümleler: 12/11/2012-
6360/17 md.) Büyükşehir belediye-
leri ile nüfusu 100.000’in üzerindeki 
belediyeler, kadınlar ve çocuklar için 
konukevleri açmak zorundadır. Di-
ğer belediyeler de mali durumları ve 
hizmet önceliklerini değerlendirerek 
kadınlar ve çocuklar için konukevleri 
açabilirler.(1)(4)

b) (…)(2) Devlete ait her derecedeki 
okul binalarının inşaatı ile bakım ve 
onarımını yapabilir veya yaptırabilir, 
her türlü araç, gereç ve malzeme 
ihtiyaçlarını karşılayabilir; sağlıkla 
ilgili her türlü tesisi açabilir ve işle-
tebilir; mabetlerin yapımı, bakımı, 
onarımını yapabilir; kültür ve tabiat 
varlıkları ile tarihî dokunun ve kent 
tarihi bakımından önem taşıyan 
mekânların ve işlevlerinin korunma-
sını sağlayabilir; bu amaçla bakım ve 
onarımını yapabilir, korunması müm-
kün olmayanları aslına uygun olarak 
yeniden inşa edebilir. (Değişik ikinci 
cümle: 12/11/2012-6360/17 md.) 
Gerektiğinde, sporu teşvik etmek 
amacıyla gençlere spor malzemesi 
verir, amatör spor kulüplerine ayni 
ve nakdî yardım yapar ve gerekli 
desteği sağlar, her türlü amatör spor 
karşılaşmaları düzenler, yurt içi ve 
yurt dışı müsabakalarda üstün başarı 
gösteren veya derece alan öğrenci-
lere, sporculara, teknik yöneticilere 
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ve antrenörlere belediye meclisi ka-
rarıyla ödül verebilir. Gıda bankacılığı 
yapabilir.(3)”

Görüldüğü üzere, belediyeler, kendi 
görev bölgelerinde yaşayan halkın 
hayatını kolaylaştıracak iş ve işlemleri 
yerine getirme yükümlülüğü altında-
lar. Belediyeler temiz su, iyi çalışan 
kanalizasyon, yolların yapılması, park 
ve bahçelerin düzenlenmesi, kadın 
ve çocuklara yönelik özel hizmetler 
gibi pek çok hizmeti yerine getirmek 
zorunda.

Bu kadar çok hizmeti yerine getirmek 
dikkat, nitelikli personel, iyi bir dene-
tim mekanizması ve belki en çok da 
halk sevgisi gerektirir.

Belediyeler yedi gün yirmidört saat 
aktif çalışmak zorunda. Sular kesilse, 
kanalizasyon tıkansa, yol çökse, “sa-
bahı bekleyelim, sabah çözeriz” diye-
mez belediye, hemen, en kısa sürede 
bu sorunları çözmek zorunda, yoksa 
kazalardan, salgın hastalıklardan 
sorumlu olur.

Peki bütün bu yoğunluk içinde bele-
diyeler neden ekmek üretir? Neden 
misafirhane hizmeti verir? Ucuz lo-
kanta işletir? Niçin kermes düzenler? 
Hatta bazı yerlerde süt, yoğurt satar?

Belediyeler,  mesleği ekmek üretmek 
olan bir esnaftan, yani bir fırıncıdanbir 
ekmeğin kaç liraya mal edileceğini 
daha iyi bilebilir mi? Otel, pansiyon 
işletmecisi bir gecelik yatak ücretini 
mümkün olan en uygun fiyattan ver-
mek istemez mi? Peki neden bele-
diyeler kendi asli görevleri dışındaki 
bu işlere zaman, eleman ve sermaye 
ayırır? Neden esnaf ve sanatkârların 
küçücük sermayelerine rakip olur?

Eğer amaç; gerçekten yoksulların 
ihtiyaçlarını gidermek ise, esnaf ve 
sanatkârlarla işbirliği yaparak, esnaf 
ve sanatkarların ürettiği malları, bele-
diyelerin gerçekten ihtiyaç sahiplerine 
götürmesi daha uygun olmaz mı? 

Belediyeler, esnaf ve sanatkârlarla 
rekabet etmemeli, işbirliği yapma-
lı. Zaten zincir marketler ve büyük 

sermaye baskısı altında rekabet 
koşulları gittikçe kötüleşen esnaf ve 
sanatkârlara bir de belediyeler rakip 
olmamalı.

Geleneksel ve güvenli mahalle haya-
tımızın sürdürülebilmesinin en önemli 
parçası esnaf ve sanatkârlardır. 
Esnaf ve sanatkârlar ticaret hayatın-
dan, mahallemizden ve hayatımızdan 
çıkarsa, sokaklarımızın güvenliği ve 
dayanışma kültürümüz de yok olur. 
Ki bu, birbirine sıkıca bağlı ve bu ne-
denle birlikte pek çok badire atlatmış 
milletimizin birlik olma ve direnme 
gücünü tahrip eder.

Belediyeler, esnaf ve 
sanatkârlarımızla birlikte, esnaf ve 
sanatkârlarımızı güçlendirerek asli 
işlerini yapsınlar. 

Ne demiş büyüklerimiz? “Ekmeği ek-
mekçiden al, beş kuruş da üste ver” 

NOTLAR

(1) 10/9/2014 tarihli ve 6552 sayılı Kanunun 
120 nci maddesiyle, bu bentte yer alan, 
“gençlik ve spor” ibaresinden sonra 
gelmek üzere, “orta ve yüksek öğrenim 
öğrenci yurtları (Bu Kanunun 75 inci 
maddesinin son fıkrası, belediyeler, il özel 
idareleri, bağlı kuruluşları ve bunların üyesi 
oldukları birlikler ile ortağı oldukları Sayıştay 
denetimine tabi şirketler tarafından, orta 
ve yüksek öğrenim öğrenci yurtları ile 
Devlete ait her derecedeki okul binalarının 
yapım, bakım ve onarımı ile tefrişinde 
uygulanmaz.)” ibaresi eklenmiştir.

(2) Bu maddenin birinci fıkrasının (b) bendinde 
yer alan “Okul öncesi eğitim kurumları 
açabilir;...”  ifadesi Anayasa Mahkemesi’nin 
24/1/2007 tarihli ve E. 2005/95, K. 2007/5 
sayılı Kararı ile iptal edilmiştir.

(3) 12/11/2012 tarihli ve 6360 sayılı Kanunun 
17 nci maddesiyle bu bendin birinci 
cümlesinde yer alan “sağlıkla ilgili her türlü 
tesisi açabilir ve işletebilir;” ibaresinden 
sonra gelmek üzere “mabetlerin yapımı, 
bakımı, onarımını yapabilir;” ibaresi 
eklenmiştir.

2019’DA VİTRİN
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Kısıtlı sermayesi ile ayakta kalma mü-
cadelesi veren esnafın belediyelerle 
rekabet edecek gücü olmadığını söy-
leyen Türkiye Esnaf ve Sanatkarları 
Konfederasyonu (TESK) Genel Baş-
kanı Bendevi Palandöken, “Devlet 
desteği aldığı için daha uygun fiyata 
satılan ürünler yüzünden esnafımız iş 
yapamaz hale geldi. Her geçen gün 
artan haksız rekabet karşısında es-
naf ve sanatkarımız güç kaybediyor. 
Oysa devletin görevi, özel sektörün 
üretemediği kamusal mal ve hiz-
metleri üretmektir. Örneğin iç ve dış 
güvenlik hizmetleri, elektrik, su, doğal 
gaz, kanalizasyon gibi hizmetler, eği-
tim ve sağlık hizmetleri, devlet eliyle 
yapılan kamusal hizmetlerdir. Ancak 
belediye bünyesinde faaliyet gösteren 
firmalar halk ekmeği, simit, poğaça, 
börek gibi unlu mamulleri üretip sa-
tıyor. Bu da yetmiyormuş gibi oluş-

turulan satış noktalarında çay, kahve 
servisi de yaparak adeta kahvehane, 
pastane, kafe gibi çalışıyor. Bu du-
rum, fırıncı esnafı başta olmak üzere, 
pastacı ve kahvehaneci esnafını zora 
sokuyor” diye konuştu. 
 

“Belediyenin görevi 
kamusal mal ve hizmet 
üretmektir” 
Belediyeler tarafından üretilen ürün 
ve hizmetlerden kaynaklanan haksız 
rekabetin önüne geçilmesi gerektiğini 
ifade eden Palandöken, “Cumhuri-
yetin ilk yıllarında devlet bazı ürünleri 
üretip özel sektöre öncülük ediyordu. 
Ardından devlet tekelindeki birçok fir-
ma özel sektöre devredildi. Ancak şu 

anda özel sektörün satması gereken 
bazı ürünler devlet eliyle satılıyor. Bu 
da esnafımızı mağdur ediyor. Hiçbir 
esnafımız devletle rekabet edecek 
güçte değil. Kamusal mal ve hizmet-
ler dışında, özel sektörün ürettiği mal 
ve hizmetler devlet tarafından üretil-
memeli. Belediyelerin bakkal, fırıncı, 
pastacı, kahveci ve şehir içi yolcu 
taşımacılığı yapan şoför esnafıyla 
rekabet etmesinin önüne geçilmeli. 
Hem esnafın ayakta kalması hem de 
ekonominin güçlenmesi için serbest 
piyasa koşullarına aykırı olan haksız 
rekabet unsurları bir an önce önlen-
meli. Eğer herkes kendi işini yaparsa 
sorun kendiliğinden çözülür” şeklinde 
konuştu. 

Palandöken:

“BELEDİYELER ESNAFLA 
REKABET ETMEMELİ”
TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken, “900 yıllık bir geçmişe sahip olan esnaf ve 
sanatkarlarımız kuralsızlık yüzünden sürekli kan kaybediyor. Birisi çıkıp da şu kuralsızlığa 
bir son verelim ve düzeltelim demiyor. Düzelmesi gereken meseleler düzelse kimse 
sıkıntıya düşmez. Herkes kendi işini yapsa sorun kendiliğinden çözülmüş olur” dedi.   
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“KAMYONLARDA 
TAKOĞRAF ZORUNLUĞU 
2020 SONUNA 
ERTELENDİ”
Taşımacı ve şoför esnafının sorun-
ların görüşmek üzere Ulaştırma ve 
Altyapı Bakanı Mehmet Cahit Turan’ı 
makamında beraberinde TŞOF Baş-
kanı Fevzi Apaydın ile birlikte ziyaret 
eden TESK Genel Başkanı Bendevi 

Palandöken, “Şoför esnafımızın çö-
zülemeyecek problemi yoktur. İkili 
ilişkiler ile her zaman sorunlarımızın 
üstesinden geldik. Sayın Bakanımız 
Mehmet Cahit Turan’a birinci ağız-
dan şoför ve nakliyeci esnafımızın 
sorunlarını aktırdık. Karayolu Taşıma 
Yönetmeliği gereğince, sayısal ta-
kograf ünitelerindeki verilerin, elekt-
ronik ortamda kart verme otoritesine 

gönderme zorunluluğu 1.1.2020 ta-
rihinden itibaren yürürlüğe girmiştir. 
Taşımacı esnafımız gerekli hazırlıkları 
tamamlayamadıkları için süre 30 Ha-
ziran 2020 tarihine kadar uzatılmıştır” 
diye konuştu. 

“U-ETDS SİSTEMİNDE 
SÜRE 6 AY UZADI” 
Ayrıca, Karayolunda bireysel taşıma-

ŞOFÖR ESNAFININ SORUNLARI 
BAKANLIKTA MASAYA YATIRILDI
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Mehmet Cahit Turan’ı makamında beraberinde TŞOF Başkanı 
Fevzi Apaydın ile birlikte ziyaret ederek taşımacı ve şoför esnafının yaşadığı sorunları dile 
getiren TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken, “Sayın bakanımızla yapılan görüşme çok 
olumlu geçti. Şoför esnafımızın yaşadığı sorunlar kısa sürede giderilecek” dedi. 
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cılık yapan esnafın 24 saat içerisinde 
9 saat çalışma zorunluluğuna makul 
bir tolerans süresi eklenmesi ve ka-
rayollarında yeterli dinlenme alanları 
oluşturulması için gerekli çalışmaların 
yapılmasını da isteyen Bendevi Pa-
landöken, “Karayolu Taşıma Yönet-
meliği gereğince yetki belgesi sahip-
lerinin, yük taşımacılığı yaptıkları araç 
ve taşımasını üstlendikleri eşyalara 
ilişkin bilgileri, eşyanın kabul edildiği 
saatten, en geç 6 saat sonrasına 
kadar Bakanlığın U-ETDS sistemine 
işlemek/iletmek zorunluluğunda de-
ğişiklik yapılmasına ilişkin yeni düzen-
leme gerekli çalışmalar yapılarak 6 ay 
süreyle ertelenmesi yönünde karar 
alınmıştır” şeklinde konuştu.

“D4 LERDE KAMERA 
ZORUNLULUĞU 1 YIL 
UZAYACAK”
Yurtiçi eşya taşımacılığında Ton x 
Km. esasına göre taban fiyat ta-
lebinde bulunduklarını ifade eden 
Palandöken, “Kamyoncu esnafı, 
akaryakıt, yağ, lastik, yedek par-
ça, bakım ve onarım gibi işletme 
giderlerini karşılayamaz durumda. 
Sektörde büyük firmalarla müca-
dele etmek zorunda kalan esnaf 
yıkıcı rekabetin altında ezilmekte ve 
iş hacmi gittikçe küçülen sektörde 
hakkına düşen payı da alamıyor. Bu 
nedenle; yurtiçi yolcu taşımacılığında 
zaman zaman uygulamaya konulan 
taban fiyat uygulamasına benzer bir 

uygulamanın yurtiçi eşya taşımacı-
lığında da uygulanarak Ton x Km. 
esasına göre her 6 ayda bir taban 
fiyat belirlenmesi yönündeki talebimiz 
Bakanlıkça olumlu karşılandı. şehir içi 
yolcu taşımacılığında kullanılan taksi, 
minibüs ve otobüs cinsi taşıtlarda 30 
gün süreyle kayıt yapabilen ön ve iç 
kamera ile kayıt cihazının bulundurul-
ması ve aktif halde tutulması zorunlu-
luğu içişleri Bakanlığı tarafından 1 yıl 
süreyle ertelendi. D4 yetki belgesi ile 
yolcu taşımacılığı yapan ticari araçlar 
içinde iç ve dış kamera ile en az yedi 
gün süreli kayıt yapabilen kayıt cihazı 
bulundurulmasına yönelik zorunlulu-
ğun 1 yıl süreyle ertelenmesi yönün-
de talebimiz de değerlendirilerek kısa 
sürede sonuca varılacaktır” dedi.

Palandöken: “Karayolu Taşıma Yönetmeliği gereğince yetki belgesi sahiplerinin, yük 
taşımacılığı yaptıkları araç ve taşımasını üstlendikleri eşyalara ilişkin bilgileri, eşyanın 
kabul edildiği saatten, en geç 6 saat sonrasına kadar Bakanlığın U-ETDS sistemine 
işlemek/iletmek zorunluluğunda değişiklik yapılmasına ilişkin yeni düzenleme gerekli 
çalışmalar yapılarak 6 ay süreyle ertelenmesi yönünde karar alınmıştır”
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ŞOFÖR ESNAFININ SORUNLARI 
BAKAN VARANK’A DA İLETİLDİ
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Mehmet Cahit Turan’dan sonra Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mustafa Varank’ı makamında beraberinde TŞOF Başkanı Fevzi Apaydın ile birlikte ziyaret 
ederek taşımacı ve şoför esnafının yaşadığı sorunları dile getiren TESK Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken, “Dün Ulaştırma ve Altyapı Bakanımız Sayın Mehmet Cahit Turan’ı 
ziyaret ederek şoför ve nakliyeci esnafımızın sorunlarını dile getirdik. Kısa sürede bazı 
sorunlar aşılacak. Bugünde şoför ve nakliyeci esnafımızın takograf konusunda yaşanan 
sorunların zözümü için Sanayi ve Teknoloji Bakanımız olarak sizi ziyaret ediyoruz. Takograf 
kullanma süresinin uzatalıraka zamana yayılması esnafımızı rahatlatacaktır. İsteğimiz bu 
sürenin 2023 sonuna kadar ertelenmesidir” dedi. 
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İçişleri Bakanı Süleyman Soylu’nun yaptığı 
açıklama ile  dijital takografların takılma 
zorunluluğunun 10 Temmuz 2020 tarihi-
ne kadar ilave ek süre verildiğini belirten 
TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken, 
“Şoför ve nakliyeci esnafımızı sıkıntıya so-
kan dijital takograf takma zorunluğu  10 
Temmuz 2020 tarihine kadar ertelenmiştir. 
Kararın ertelenerek yük ve yolcu taşımacı-
lığı yapan esnafımıza bu imkanı sağlayan 
tüm yetkililere teşekkür ediyorum” dedi.

SÜRE UZUN TUTULMALIYIDI”
Öte yandan kısa bir açıklama yapan TŞOF 
Başkanı Fevzi Apaydın ise, yapılan ertele-
me için yetkililere teşekkür ederek, “Kısa 
sürede olsa yapılan erteleme esnafımıza bir 
nefes aldıracaktır. Ancak bu ertelemenin 
yıl sonuna kadar uzatılması esnafımız için 
daha uygun olurdu” diye konuştu. 

“KAMYONLARDA 
TAKOĞRAF ZORUNLUĞU 
2020 SONUNA 
ERTELENDİ”
Taşımacı ve şoför esnafının sorunla-
rın görüşmek üzere Ulaştırma ve Alt-
yapı Bakanı Mehmet Cahit Turan’dan 
sonra Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mustafa Varank’ı  makamında bera-
berinde TŞOF Başkanı Fevzi Apaydın 
ile birlikte ziyaret eden TESK Genel 
Başkanı Bendevi Palandöken, “Şoför 
esnafımızın çözülemeyecek problemi 
yoktur. İkili ilişkiler ile her zaman so-
runlarımızın üstesinden geldik. Sayın 
Bakanımız Mehmet Cahit Turan’dan 
sonra şimdi de Sanayi Bakanımız 
Mustafa Varank’a birinci ağızdan şo-
för ve nakliyeci esnafımızın sorunlarını 
aktırdık. Yapılacak ilk bakanlar kurulu 
toplantısında görüşüleceğini öğren-
diğimiz şoför ve nakliyeci esnafımızın 

yaşadrığı sorunlarının kısa sürede 
çözüleceğine olan inancımız tamdır” 
diye konuştu. 

“TAKOGRAFLARIN 
TAKILMA ORANI YÜZDE 
70” 
Bakan varank’ı makamında ziyaret 
sırasında söz alan TŞOF başkanı 
Fevzi Apaydın ise, “Siz bizim şoför 
nakliyeci esnafımızını bizden daha iyi 
biliuyorsunuz. Verdiğiniz rakamlardan 
da anlaşılacağı gibi mevcut kamyon-
ların yüzde 70’i takoğrafını taktırmış 
vaziyette. Geri kalan yüzde 30’luk 
bölüme süre uzatıl.masını stalep edi-
yoruz. Çünkü şuan şoför ve nakliyeci 
esnafımızın işlerinin en düşük olduğu 
bird dönemdeyiz. Birde araçına ta-
koğraf taktıramayan kesim ferdi kam-
yonculuk yapan küçük esnaflarımızın 
kullandığı araçlardır. Takoğrafını 

taktıran araçlar ise şirket araçlardır. 
Bunun için bu kesim esnafımızın 
yaşadığı bu sorunun çözümünde siz-
lerin yardımını istiyoruz. Süre zaman 
kaybedilmeden münasip bir zamana 
uzatılırsa yaşanan olumsuzluklar son 
bulacak nakliyeci esnafımız rahatla-
yacaktır” dedi. 
 

“BAKANLAR KURULUNDA 
GÖRÜŞÜLECEK”
Türkiye Esnaf ve Sanatkarlar Kon-
federasyonu (TESK) Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken ve TŞOF Baş-
kanı Fevzi Apaydın’ı dinledikten son-
ra açıklama yapan Sanayi ve Tekno-
loji Bakanı Mustafa Varank, “Konu 
Bakanlar Kurulu toplantısında günde-
me gelecektir. Cumhurbaşkanımızın 
hakemliğinde konu enine boyuna 
görüşülerek karara bağlanacağından 
şüpheniz olmasın” diye konuştu.  

PALANDÖKEN, “TAKOGRAF 
ZORUNLUĞU ERTELENDİ”
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“ESNAFIMIZIN 
SORUNLARI ÇANKAYA 
KÖŞKÜ’NDE MASAYA 
YATIRILDI”
Çankaya Köşkünde tüm sektör-
deki esnafın sorunlarının masaya 
yatırıldığını belirten Türkiye Esnaf 
ve Sanatkârlar Konfederasyonu 
(TESK) Genel Başkanı Bendevi Pa-
landöken, “Prof. Dr. Vedat Bilgin’in 
başkanlığında Sosyal Politikalar Ku-
rulu toplantısında berberden şoför 
esnafına, bakkaldan kasap esnafına 
kadar tüm esnafımızın sorunlarını 
masaya yatırdık. TESK Başkan Ve-

kili ve Türkiye Şoförler ve Otomo-
bilciler Federasyonu Başkanı Fevzi 
Apaydın, TESK Yönetim Kurulu 
Üyesi ve Kasaplar Federasyonu 
Başkanı Fazlı Yalçındağ ve TESK 
Genel Sekreteri Naci Sulkalar’ın 
katılımıyla, esnafın ayakta kalma-
sının sosyal devletin de ayakta 
kalması demek olduğunu belirttik. 
Ekonominin en küçük birimi olan 
esnafımızın, en büyük meslek ör-
gütü olan TESK olarak bizlerin en 
önemli isteğinin, yaşanan sorunları, 
esnafımızın büyümesinde ve artma-
sının önündeki engellerin aşılması-
dır” diye konuştu.

“PERAKENDE SEKTÖRÜ 
BAŞTAN AŞAĞI 
YENİLENMELİ”
Başta kuralsızlık olmak üzere 
perakende yasasının yeniden dü-
zenlenerek ihtiyaçlara cevap verir 
hale gelmesi gerektiğini hatırlatan 
Palandöken, “Kuralsızlık aldı başını 
gidiyor. Bir isme ait 10 bin mağaza-
nın olması, rekabet kurallarına aykırı 
iken ve etik değil iken, esnafımızın 
neredeyse tüm sektörlerini olumsuz 
etkilemesi artık kabul edilebilir bir 
durum olmaktan çıktı. Zincir mar-
ketlerin açılış ve kapanışlarına kural 
getirilmesi yani bu kuralsızlık ortamı-
nın düzeltilmesi başta olmak üzere, 
Sosyal Güvenlik konusunda yaşanan 
SSK ve BAĞ-KUR prim gün sayı-
sının eşitlenmesi, esnafa özel ticari 
akaryakıt sağlanması, elektrik, su, 
doğalgaz gibi temel harcamalarda 
indirim sağlanması, krediye ulaşmak 
için sicil affı, girişimcilik kredilerinde 
esnaf tanımının Esnaf ve Sanatkârlar 
Meslek Kuruluşları Kanunu’ndaki 
gibi olması, çek borcu olan esnafı-
mızın hapis cezası yerine borçlarının 
yapılandırılması gibi sorunlar çözüm 
bekliyor. Esnaf ve sanatkarın yani 
orta direğin ayakta kalması sosyal 
devletin de ayakta kalması demektir. 
Anayasamızda belirtildiği üzere dev-
let esnafın yanında olmalı, korumalı 
ve desteklemelidir” şeklinde söyledi.

PALANDÖKEN, “ESNAFIN SORUNLARI 
SOSYAL POLİTİKALAR KURULUNDA 
MASAYA YATIRILDI”
Cumhurbaşkanlığı Sosyal Politikalar Kurulu’nda esnafın sorunlarının detaylı şekilde 
konuşulduğunu bildiren TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken, “Sayın Cumhurbaşkanına 
iletilmek üzere esnaf ve sanatkarlarımızın tüm taleplerini, tüm sorunlarını, çözüm önerileri ile 
birlikte Sosyal Politikalar Kurulu toplantısında anlattık. Esnafın varlığının ve ahilik kültürünün 
sürekli olması için devletin esnafın yanında olması gerektiğini bir kez daha vurguladık” dedi.
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“BİR ÖNCEKİ YILA GÖRE 
İŞ YERİ AÇILIŞLARI VE 
KAPANIŞLARI ARTTI”
Esnaf ve sanatkarlara ait iş yeri açı-
lış ve kapanışlarının bir önceki yıla 
göre arttığını belirten Türkiye Esnaf 
ve Sanatkarları Konfederasyonu 
(TESK) Genel Başkanı Bendevi Pa-
landöken, “Esnaf ve Sanatkarlar Sicil 
Gazetesi’nde yayımlanan ilanlara 
göre, 2019 yılında 238 bin 416 iş yeri 
açıldı. Bir önceki yıla göre iş yeri açılış-
ları yüzde 3,9 arttı. Öte yandan 2019 
yılında 114 bin 977 iş yeri de kapandı. 
İş yeri kapanışları bir önceki yıla göre 
yüzde 8,2 arttı” diye konuştu.

“EN FAZLA İŞ YERİ AÇILIŞI 
VE KAPANIŞI İSTANBUL’DA 
GERÇEKLEŞTİ”
En fazla iş yeri açılan ve kapanan 
illerin başında İstanbul’un geldiğini 
söyleyen Palandöken, “2019 yılı bo-
yunca iş yeri açılışının en fazla olduğu 
iller 27 bin 761 ile İstanbul, 15 bin 
253 ile İzmir, 13 bin 643 ile Ankara, 
12 bin 130 ile Antalya ve 9 bin 634 
ile Bursa oldu. İş yeri açılışının en az 
olduğu iller ise 126 ile Ardahan, 139 
ile Bayburt, 251 ile 251 ile Tunceli ve 
359 ile Gümüşhane olarak gerçek-
leşti. Öte yandan 2019 yılı boyunca 

iş yeri kapanışının en fazla olduğu 
iller, 9 bin 414 ile İstanbul, 7 bin 
187 ile İzmir, 5 bin 851 ile Antalya 
ve 4 bin 897 ile Mersin oldu. İş yeri 
kapanışının en az olduğu iller ise 95 
ile Kilis, 126 ile Ardahan, 139 ile Bay-
burt, 191 ile Şırnak ve 251 ile Tunceli 
olarak gerçekleşti” şeklinde konuştu.

PALANDÖKEN, “BİR YILDA ESNAF VE 
SANATKÂR SAYISI 37 BİN 988 ARTTI”
Esnaf ve sanatkâr sayısının 2019 yılsonu itibariyle 1 milyon 
791 bin 201 olduğunu söyleyen TESK Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken, “Esnaf ve sanatkar sayısı 2019’da 
bir önceki yıla göre 37 bin 988 artarken bu esnaf ve 
sanatkarlarımıza ait iş yeri sayısı da bir önceki yıla göre 40 
bin 809 artış gösterdi” dedi.
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“ENGELLİLERİN HAYATINI 
ZORLAŞTIRMAMAK DA 
KOLAYLAŞTIRMAKTIR”
Görme engelli vatandaşların ha-
yatını zorlaştırmamak, daha fazla 
engel olmamak da bir yerde kolay-
laştırmaktır diyen Türkiye Esnaf ve 
Sanatkârları Konfederasyonu (TESK) 
Genel Başkanı Bendevi Palandöken, 
“Ülkemizde binlerce görme engelli 
vatandaşımız var. Günümüz koşul-
larında tabii ki her geçen gün daha 
iyi şartlar sunulmaya çalışılıyor. Araç 
kullanımını, otopark, akıllı telefon 
kullanımı, asansör ve bunun gibi 
birçok günlük durumda teknolojinin 
gelişmesiyle şartlar da olumlu yönde 
gelişiyor. Fakat şartlar ne olursa ol-
sun görme engelli bireyler kalpleriyle 
görüyor. Günlük yaşamda engeli ol-
mayan bireylere göre çok daha fazla 
zorluk çekiyorlar. Onların hayatlarını 
zorlaştırmamak bile aslında bir yerde 
kolaylaştırmaktır. Onlar için ayrılmış 
koltuklar, park yerleri, kaldırımdaki 
sarı bantlar, engelli asansörleri vb. 
konulara her zaman duyarlı olmalıyız. 
Hepimiz bir engelli adayı olduğumuzu 
unutmadan yaşamın her alanında 
yardımcı olmalıyız” şeklinde belirtti.

“GÖRME ENGELLİ BİREY-
LER YAŞAMIN HER ALA-
NINDA DESTEKLENMELİ”
Çalışma hayatında, sporda, sanatta, 
yaşamın her alanında desteklenen 

engelli bireylerin çok daha azimli 
olduğunu vurgulayan Palandöken, 
“Görme engelli bireyleri kamuda, 
özel sektörde, çalışma hayatının her 
kademesinde istihdam edebilmeliyiz. 
Özel eğitimler ile destek verildiğinde 
sanatta, sporda, iş hayatında, sos-
yal yaşamda her zaman azimli olan 
engelli vatandaşlarımızın bu azmini 
görüyor, biz de TESK olarak engelli 

vatandaşlarımıza iş yeri açılışlarında 
avantaj sağlıyor ve yıllık aidatlarında 
en düşük tarifeyi uyguluyoruz. Görme 
engelli bireylerin sorunlarını anla-
mak için her yıl 7 – 14 Ocak Beyaz 
Baston Görme Engelliler Haftası 
beklenmemeli. Bu önemli haftada 
tüm görme engelli vatandaşlarımıza 
engelsiz bir gelecek diliyorum” şek-
linde konuştu.  

PALANDÖKEN, “ENGELLİLERİN 
HAYATLARINI KOLAYLAŞTIRMALIYIZ” 
Beyaz Baston Görme Engelliler Haftası nedeniyle yazılı bir mesaj yayımlayan TESK Genel 
Başkanı Bendevi Palandöken, “Görme engelli bireylerin her zaman hayatını kolaylaştırmalıyız. 
Yalnızca Beyaz Baston Görme Engelliler Haftası’nda duyarlı olmak asla yeterli değil. 
Hepimizin birer engelli adayı olduğunu unutmadan sokakta, caddede, otoparkta, 
mağazalarda, asansörde, kaldırımda hayatın her alanında yardımcı olmalıyız” dedi.



73

vitrin / 2020

PALANDÖKEN, “BEYAZ EŞYADA 
DA ÖTV VE KDV İNDİRİMİ 
YAPILMALI”
Mobilyada KDV oranının yüzde 18’den yüzde 8’e düşmesinin sevindirici olduğunu belirten 
TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken, “Bu indirim ile mobilya sektörü canlanacak, 
vatandaşın mobilyaya olan talebi artacaktır. Vergi indiriminin ekonomik büyümeye 
etkisinin hissedilebilmesi için beyaz eşya ve tüm elektronik ev eşyalarında da ÖTV ve KDV 
indirimi yapılmalıdır. Çünkü evlilik planı yapan tüm gençlerin beklentisi bu yönde” dedi.

“KRİZLER VERGİ 
İNDİRİMLERİ İLE TEĞET 
GEÇTİ”
Geçici olarak yapılan vergi indirim-
lerinin ekonomideki canlanmaya ne 
kadar etki ettiğini geçtiğimiz yıllarda 
çok net gördüklerinin altını çizen 
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Kon-
federasyonu (TESK) Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken, “2001 ve 2009 
krizlerinde, krizlerin teğet geçmesinin 
en önemli nedeni zamanında yapılan 
vergi indirimleri oldu. Özellikle oto-
motivde yapılan indirimler, ekono-
minin büyümesini önemli katkı sağ-
lıyor. Aynı şekilde mobilya ve beyaz 
eşyada yapılan indirimler de talebin 
canlanması açısından çok önemli. 
Bu nedenle mobilyadaki kalıcı vergi 
indirimi sevindirici ama aynı indirimin 
beyaz eşya ve tüm elektrikli ev eş-
yalarında da yapılması lazım. Beyaz 
eşya günümüzde lüks tüketim malı 
olarak değerlendirilemez. Dolayısıyla 
beyaz eşyadan ÖTV alınmaması ge-
rekir. Otomotiv sektöründe de başta 
Hybrid ve elektrikli araçlar olmak 
üzere ÖTV oranlarında indirim yapıl-
malı. Otomotivdeki canlanma tüm 
sektörleri etkiliyor. Otomobil satışları 
artarsa vergi gelirleri de artar. Aynı 
zamanda daha temiz bir çevre için 
de bu araçların kullanımını destekle-
meliyiz” şeklinde konuştu.
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AESOB Eğitim ve Değerlendirme 
Toplantısı Gerçekleştirildi

Antalya Esnaf ve Sanatkârları Odaları Birliği

Antalya Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği Eğitim ve Değerlendirme Toplantısı 
3-5 Ocak 2020 tarihleri arasında gerçekleştirildi. Antalya Büyükşehir Belediye 
Başkanı Muhittin Böcek, TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken, Antalya Ticaret 
İl Müdürü Mesut İlter, AESOB Başkanı Adlıhan Dere, Birlik Kurul Üyeleri, Antalya 
Merkez ve Kaş’tan Gazipaşa’ya kadar Esnaf ve Sanatkarlar Odası Başkanları, 
Yönetim ve Denetim Kurulu Üyelerinin katılımlarıyla gerçekleştirilen toplantıda 
konuşan AESOB Başkanı Adlıhan Dere, “2019’u güzel çalışmalarla bitirdik, 2020 
yılına yeni umutlar ve büyük bir heyecanla girdik.” dedi.

Antalya Esnaf ve Sanatkarlar Odaları 
Birliği Eğitim ve Değerlendirme Top-
lantısı, 3 Ocak’ta Antalya Merkez’de 
bulunan 37 Oda Başkanı, Yönetim ve 
Denetim Kurulu Üyelerine, 4 Ocak’ta 
ise Kaş’tan Gazipaşa’ya kadar il-
çelerde bulunan 38 Oda Başkanı, 
Yönetim ve Denetim Kurulu Üyelerine 
yönelik düzenlendi. Antalya Esnaf ve 
Sanatkarlar Odaları Birliği faaliyetleri-

nin ve yeni dönem projelerinin aktarıl-
dığı toplantı Antalya Büyükşehir Be-
lediye Başkanı Muhittin Böcek, TESK 
Genel Başkanı Bendevi Palandöken, 
Antalya Ticaret İl Müdürü Mesut İlter 
ve AESOB Başkanı Adlıhan Dere’nin 
açılış konuşmaları ile başlayarak 
Protokol Uzmanı İhsan Ataöv’ün 
Protokol ve Nezaket Kuralları Eğitim 
sunumuyla devam etti. 

“2020 yılına yeni 
umutlarla girdik”
AESOB Başkanı Adlıhan Dere, 
2020 yılının 2019’a benzememesini, 
esnafın sorunlarının ivedilikle çözül-
mesini, esnafın ayakta duramaması 
halinde tüm ekonominin sekteye 
uğrayacağını belirterek, “Antalya 
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği 
olarak 2019 yılını güzel çalışmalarla 

TESK TEŞKİLATTAN
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bitirdik, 2020’ye yeni umutlar ve yeni 
heyecanlarla girdik. Antalya Büyük-
şehir Belediye Başkanımız Muhittin 
Böcek ile seçimin hemen ardından 
bir çalıştay yaptık. Bu çalıştaydan 
sonra da sorunların tek tek çözümü 
noktasında önemli adımlar attık. 
Önümüzdeki günlerde Antalya Bü-
yükşehir Belediye Başkanımız Mu-
hittin Böcek ve 75 Esnaf-Sanatkarlar 
Odası Başkanlarımızın katılımlarıyla 
kahvaltılı bir toplantı düzenleyerek 
esnafımızın sorunlarını ele alacağız. 
Yine Mart ayı içerisinde Esnaf Çalış-
tayı yapmayı kararlaştırdık. Esnaf ve 
sanatkarlarımızın sorunlarının en aza 
inmesi için birlik ve beraberlik içinde 
çalışmalarımıza devam ediyoruz. Bu 
çalışmalarımıza var gücümüzle de-
vam edeceğiz. Cumhurbaşkanımız, 
Bakanlarımız, Valimiz, Büyükşehir 
Belediye Başkanımız, tüm beledi-
ye başkanlarımız, Kamu Kurum ve 
Kuruluşlarımızla işbirliği içerisinde 
sorunlarımızı aktarmaya, çözüm öne-
rilerimizi sunmaya devam edeceğiz. 
Biliyoruz ki çağımız bilgi çağı. Biz de 
bu çağa uyum sağlamak için, esna-
fımızın gelişmesi ve yeniliklere uyum 
sağlaması adına önemli adımlar 
atarak, eğitim seferberliği başlattık. 
Bu yıl boyunca da tüm esnafımızın 
ihtiyaç duyduğu eğitimleri gerçekleş-
tireceğiz.” dedi. 

“AESOB örnek oluyor”
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Kon-
federasyonu (TESK) Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken, Antalya’da 
faaliyet gösteren esnafların çok şanslı 
olduğunu vurgulayarak, “Adlıhan 
Dere başkanımız ve Antalya Esnaf 
ve Sanatkarlar Odaları Birliğimiz 
Türkiye’deki tüm birliklere örnek ola-
cak projelere imza atıyor ve atmaya 
devam edeceğine olan inancım tam. 
Aynı zamanda değerli kardeşim 
Adlıhan Dere’nin ilklere imza attığını 
ve büyük bir azimle çalışmalarına 
devam ettiğini her fırsatta dile getiri-
yorum. Antalya’da 82 bin esnafımızın 
başkanı olan Adlıhan başkanımız 

benim TESK Yönetim Kurulu üyem. 
Kendisiyle her ay en az iki üç kere 
bir araya geliyor esnaf ve sanatkar-
larımızın durumu hakkında görüşme 
gerçekleştiriyoruz. Esnafımızın sorun-
larının çözümünde gece gündüz fark 
etmeksizin çabalıyor, bu kapsamda 
hem Ankara’da hem de Antalya’da 
önemli temaslarda bulunuyor. Bili-
yoruz, esnaf ve sanatkarlarımızın bir 
çok sorunu var ancak bizler bu so-
runları en iyi bilen kişileriz. Her fırsatta 
bu sorunları dile getiriyoruz. Çünkü 
esnaf ve sanatkarlarımızın toplu-
mun barometresi olduğunu çok iyi 
biliyoruz. Esnaf ve sanatkarlarımızın 
mahalle kültüründe ne kadar önemli 
bir yeri olduğunu çok iyi biliyoruz. 
Birlik ve dirlik içerisinde olduğumuz 
sürece sorunlarımızı çözmek için var 
gücümüzle çalışmaya devam edece-
ğiz.” dedi.

“İçinizden biriyim”
AESOB Eğitim ve Değerlendirme 
Toplantısı’nda Oda Başkanları ve 
Yönetim Kurulu Üyelerine hitap eden 
Antalya Büyükşehir Belediye Başka-
nı Muhittin Böcek, “Bugün hem bir 
esnaf, hem bir köylü çocuğu, hem 
üretici yani içinizden birisi olarak 
huzurunuzdayım. Ben, sen yok biz 
varız. ‘Biz birlikte yaparız’ düşünce-
siyle yola çıktık. Geride kalan 9 aylık 
süre içerisinde ortak akılla Antalya’yı 

yönetmekle ilgili çalışmalar yaptık. 
Antalya’da 80 binin üzerinde üyesi 
olan Antalya Esnaf ve Sanatkarlar 
Odaları Birliği’nin 75 Oda Başkanı ve 
Yönetim Kurulu Üyeleriyle beraber 
çalıştayımızı yaptık. Önümüzdeki 
süreçte esnafımızla ilgili, Esnaf Odası 
Başkanlarımızın talepleri doğrultu-
sunda yapılması gereken ne varsa 
yapacağız. AESOB ile bir çalıştay 
daha gerçekleştirerek, esnafımızın 
sorunlarına yönelik çalışmalar yapa-
cağız. Zaten Adlıhan başkanımızla 
sürekli irtibat halindeyiz ve kendisi 
esnafımızın yaşamış olduğu sıkıntıları 
dile getirerek projeler üretiyor. Ben 
Adlıhan kardeşime hem çalışmaları 
hem de bizleri bugün buraya davet 
ederek sizlerle buluşturduğu için 
teşekkür ediyorum.” dedi.   

AESOB Eğitim ve Değerlendirme 
Toplantısı Protokol Uzmanı İhsan 
Ataöv’ün Protokol ve Kurumsal 
Nezaket Kuralları Eğitim sunumuyla 
devam etti. Oda Başkanı ve Yönetim 
Kurulu Üyeleriyle birlikte uygulamalı 
bir biçimde gerçekleştirilen eğitim 
ardından AESOB Başkanı Adlıhan 
Dere, Antalya Büyükşehir Belediye 
Başkanı Muhittin Böcek, TESK Ge-
nel Başkanı Bendevi Palandöken, 
Antalya Ticaret İl Müdürü Mesut İlter 
ve Protokol Uzmanı İhsan Ataöv’e 
teşekkür ederek plaket takdim etti. 
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CUMHURİYET TARİHİNİN EN 
DÜŞÜK FAİZİ ESNAFA VERİLİYOR

Kilis Esnaf ve Sanatkârları Odaları Birliği

Kilis Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği (KESOB) Başkanı Şevket Memiler, 
Cumhuriyet Tarihinde Esnaf ve Sanatkarın ilk defa yüzde 4.5 oranlarda kredi 
kullanabileceğini söyledi.   

KESOB Başkanı Şevket Memiler, son 
iki ay içinde esnafa verilen kredi faiz 
oranlarının art arda önce yüzde 6’ya 
şimdi de Cumhuriyet tarihinde ilk 
defa yüzde 4,5 seviyesine düştüğünü 
belirterek, “Faizlerdeki indirimin bizim 
için de büyük sürpriz oldu. Kredilerin 
amacında kullanılması ve zamanında 
ödenmesi halinde, bugün ki faiz sis-
temi içerisinde bedava para denecek 
kadar aşağılara düştü” dedi. 

Ekonomik ve döviz kurunda ki dalga-
lanmalardan dolayı 2019 yılı ortala-
rında faizlerin yüzde 8’ e kadar yük-
seldiğini belirten Memiler, Hükümetin 

müdahaleleriyle önce yüzde  6’ ya 
şimdi de hiç beklemediğimiz bir anda 
yüzde  4,5’ e düşürüldüğünü ifade 
etti. Bundan önce yüzde 6 faiz oranı 
ile kredi kullanan esnaf ve sanatkarın 
bu indirimden yararlanamayacağını 
dile getiren Memiler, yüzde 4,5 faiz 
oranının yeni kredi kullanacak es-
naflara uygulanacağını vurgulayarak, 
“Krediler amacında kullanılırsa zama-
nında ödenirse bugün ki faiz sistemi 
içerisinde can suyu olabilecek nitelik-
te bir para. Yeter ki esnaf arkadaşla-
rımız aldığı parayı amacında kullan-
sın, zamanında ödesin. Amacında 
kullanılmayıp, zamanında ödemediği 

taktirde sıfır faizli kredi de versek bir 
gün onu ödemekte de sıkıntı çeke-
cektir” şeklinde konuştu. 

Esnafın geçtiği zorlu süreçte düşük 
maliyetli sıcak bir paranın kalkınmada 
önemli bir rol üstleneceğini vurgu-
layan Memiler, “Hiç beklemedikleri 
bir anda yapılan bu faiz indiriminden 
çok memnun olduklarını, Cumhuriyet 
tarihinde ilk defa bu oranlarda esnaf 
ve sanatkara kredi kullandıracakla-
rını belirterek, kredi faiz oranlarının 
düşürülmesinde emeği geçen bütün 
yetkililere teşekkür ediyorum” diye 
konuştu. 

TESK TEŞKİLATTAN
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Kırşehir Esnaf ve Sanatkârları Odaları Birliği

Kırşehir Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı Bahamettin Öztürk, esnaf kredi 
faiz oranlarının düştüğünü belirttiği açıklamasında; “Cumhuriyet tarihinde esnaf ve 
sanatkar, ilk defa bu oranlarda kredi kullanabilecek”dedi. 

Esnafa verilen kredi faiz oranının 
yüzde 6 sonrası 4.5.,’e düşmesini 
değerlendiren birlik başkanı Öztürk, 
“Faizlerdeki indirim büyük bir sürpriz 

oldu. Kredilerin amacında kullanılma-
sı ve zamanında ödenmesi halinde, 
bugünkü faiz sistemi içerisinde be-
dava para denecek kadar aşağılar-

da, ekonomik ve döviz kurundaki 
dalgalanmalardan dolayı 2019 yılı 
ortalarında faizlerin yüzde 8’e kadar 
yükseldi. Hükümetin müdahaleleriyle 
önce yüze 6’ya şimdi de hiç bek-
lemediğimiz bir anda yüzde 4,5’e 
düşürüldü”diye konuştu. 
  

Krediler amacında 
kullanılırsa can suyu 
niteliğinde  
Kredilerin amacında kullanıldığında 
ve zamanında ödendiğinde can suyu 
niteliğinde olduğunu ifade eden Öz-
türk, açıklamasını şöyle sürdürdü; 
“Bizim vermiş olduğumuz krediler 
amacında kullanılırsa zamanında 
ödenirse, bugünkü faiz sistemi içe-
risinde  can suyu olabilecek nitelikte 
bir para. Yeter ki esnaf arkadaşımız 
aldığı parayı amacında kullansın, 
zamanında ödesin.  

Amacında kullanmayıp, zamanında 
ödemediği taktirde sıfır faizli kredi de 
versek bir gün onu ödemekte sıkıntı 
çekecektir.”                           

KIRŞEHİR ESOB BAŞKANI 
ÖZTÜRK; “ESNAF, KREDİ 
FAİZLERİNİN ORANI YÜZDE 
4.5.’E DÜŞTÜ” 
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2019 DÜNYADA 
KARIŞIKLIKLAR 
VE PROTESTOLAR 
YILI OLDU
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Avrupa’da Sokak Protestolarının dün-
ya geneline damga vurduğu 2019’da 
hiç kuşkusuz en büyük ve en ses 
getiren Paris sokaklarını adeta savaş 
alanına çeviren ekonomik koşulları ve 
çalışma hayatındaki sıkıntıları hedef 
alan sarı yelekliler olarak adlandırılan 

larını Kolombiya’daki protestolar takip 
ederken Şili ve Ekvador’da geçim 
protestoları yaşandı.

Ortadoğu da son dönemin en karışık 
yılını yaşadı, Suriye’de savaş 9. Yılını 
doldururken, İran’da benzin zammı 

2019 yılında Dünya gerek ekonomik, gerek siyasal, gerek çevresel ve gerek 
toplumsal çalkantılarla dolu geçti. 

protestolar ülke tarihinde yaşanan en 
uzun soluklu sokak protestosu oldu.
 
Sokak Protestolarının en yaygın 
olarak yaşandığı Güney Amerika’da 
ise protestolar siyaset ve ekonomi 
odaklıydı. Bolivya’da seçim protesto-
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halkı sokağa döktü. Irak, Lübnan, 
Mısır ve Cezayir’de ise siyasi protes-
tolar vardı.

Asya kıtası da protestolardan nasibi-
ni aldı. Hong Kong ve Hindistan’da 
yasa protestoları düzenlendi.

Dünyada Protestoların yanı sıra bir 
çok sorun krize varan boyutlara 
ulaştı.

İngiltere İran’ın, İran da İngiltere’nin 
tankerini alıkoyarken, Nükleer Kuv-
vetler Anlaşması Rusya’nın çekilme-
siyle sona erdi. Sudan’da ordu yöne-
time el koydu. Libya’da iç karışıklıklar 
baş gösterdi.

Nobel ödülleri de çok tartışıldı. Ede-
biyat dalında Nobel Ödülü Srebnitsa 
soykırımını reddeden yazar Peter 
Handke’ye verildi. Böylece iki yıldır 
çeşitli sorunlarla verilemeyen ede-
biyat ödülü bu kez de tartışmalı bir 
isme verilmiş oldu.

Dünya can kayıplarına da üzüldü. 
Son 4 aydır devam eden ve durdu-
rulamayan yangınlarda Avustralya’da 
doğal yaşam büyük zarar gördü. 
Etiyopya Uçağı düştü 157 yolcudan 
kurtulan olmadı. Sri Lanka ve Yeni 
Zelanda’da din merkezlerine yapılan 
saldırılarda büyük can kayıpları ya-
şandı.

Vitrin Dergisi olarak 2020 yılının tüm 
dünya için barış, huzur ve kardeşliği 
getirmesi en büyük temennimiz.

TESK DÜNYA
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AB’nin 2019 yılındaki hiç kuşkusuz 
en önemli gündemini parlamento 
seçimleri oluşturdu. Avrupa ülkeleri 
23-26 Mayıs tarihlerinde sandık ba-
şına giderek Avrupa Birliği’nin (AB) 
gelecek 5 yılını şekillendirecek aday-
ları oyladı.

Seçimlerde, daha önce başat güç 
olan merkez sağ ve sol partiler, oy 
kaybı yaşadı ve çoğunluğu kaybetti. 

Bununla birlikte Yeşiller, sağcılar ve 
liberaller sandıktan güçlenerek çıktı.

Yapılan seçimlerin ardından AB’nin 
yeni dönemine liderlik edecek isimler 
belirlendi…

AP Başkanlık seçimleri kuralları gere-
ği birinci turda salt çoğunluğu sağla-
yamayan adaylar ikinci turda yarıştı. 
Sosyal Demokratların adayı David 

Maria Sassoli 345 oy aldı.

Böylece 63 yaşındaki Dassoli, AP’nin 
başkanlığını kazandı.

Eski gazeteci olan Sassoli, 1 Tem-
muz 2014’te AP Başkan Yardımcısı 
olarak seçilmişti.

Almanya Şansölyesi Angela Merkel’in 
dört hükümetinde de görev yapan 
ve 2013’ten beri Almanya Savunma 
Bakanlığını yürüten Ursula von der 
Leyen, Avrupa Birliği Komisyonu 
Başkanı oldu.

Avrupa Birliği’nin eski kalkınma ve 
insani yardım bakanı olan Louis 
Michel’in oğlu Belçika Başbakanı 
Charles Michel Avrupa Konseyi Baş-
kanı oldu.

2004-2007 yıllarında Avrupa Par-
lamentosu başkanlığını yürüten, 
İspanya’nın 72 yaşındaki Dışişleri 
Bakanı Josep Borell AB’nin yeni 
Dışişleri Temsilcisi oldu.

Avrupa Merkez Bankasının ilk kadın 
başkanı ise Christine Lagarde oldu.

Öte yandan AB’nin bir diğer önem-
li gündemini de Brexit oluşturdu. 
İngiltere’nin AB’den ayrılmasını ön-
gören 23 Haziran 2016’daki Brexit 
halkoylamasını takip eden üç buçuk 
yıl son derece “sancılı” geçti.Ve 2019 
İngiltere içinde Brexit yılı olarak geçti.

Brexit konusunda kararlı bir tutum 
izleyen Johnson hükümeti, AB ile 
masaya oturarak yeni bir anlaşma 
yaptı.

İngiliz Parlamentosunda ayrılık bel-
gesinin oylanarak kabul gördü ve 
daha önce üç kez ertelenen Brexit’in 
anlaşmalı olarak 31 Ocak’ta gerçek-
leşmesi bekleniyor.

AB’DE 2019 BÖYLE GEÇTİ
AB’de 2019 gündemini Brexit görüşmeleri ve Parlamento seçimleri oluşturdu. 
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mi Bölümünden 1969 Yılında mezun 
olan İhsan ÇAKICI elli yıllık meslek 
hayatındaki birikimlerini ve deneyim-
lerini resme gönül vermiş kişilerle 
paylaşmak için Atölyesini oluştur-
muştur. Karışık renklerle oluşturduğu 
tuval resimleri yanında kendine özgü 
eserler üretmekte olup ulusal ve 
uluslararası alanda pek çok ödüle 
sahiptir. 

Meslek hayatına 1969 yılında öğret-
menlikle başlayan Müjdat ÖZBAHÇI-
VANOĞLU, kırk dokuz yıllık kariyerini 
Kültür ve Turizm Bakanlığı’nda Daire 
Başkanı olarak tamamlamıştır. Uzun 
yıllara yaydığı ve yaptığı resim tutku-

sunu, alandan gelen deneyimleri ile 
kaybolmaya yüz tutmuş geleneksel 
sanatları içeren resimlerde buluş-
turmuş ve ilk kez bu karma sergide 
taçlandırmış ve izleyenlerin beğenile-
rine sunmuştur.

Hacettepe Üniversitesi İktisadi ve 
İdari Bilimler Fakültesi İşletme Bölü-
münde profesör olarak meslek ha-
yatına devam ederken 1997 Yılında 
İhsan ÇAKICI Atölyesi’nde resme 
başlayan Ülkü ŞİŞİK yağlıboya ile 
başlayıp 2003 yılında soyut resme 
yönelmiştir. Çeşitli karma ve kişisel 
sergilere katılmış olup özel koleksi-
yonlarda resimleri bulunmaktadır.

Resim yaparken de yapılacak ya da 
yeniden ortaya getirilecek şey önün-
de bir serinkanlılığa ve huzura gerek-
sinim duyulması gerekir ve her resim 
bir maceradır. 

Meslek yaşamlarında çeşitli duygu 
düşünce ve heyecanı yaşayan kişiler 
içlerinde var olan resim yapma tut-
kusu ile bir gün İhsan ÇAKICI Atölye-
sinde buluşurlar.

Doğanın, insanın soyut kavramların, 
geleneksel sanatların resmedildiği bu 
‘’dilsiz Şiirleri’’ izleyenlerin, beğenile-
rini görmek bizleri de mutlu kıldı.

Gazi Eğitim Enstitüsü Resim-iş Eğiti-

İnsanın söyleyecek bir şeyi olmalı. Bu bazen söz bazen yazı bazen de resimle olur. Çok 
sevmeyince insan resim yapamaz. Duygu, coşku ve düşünce gerek. Hayatımızdaki bu 

duyguyu bu coşkuyu ve düşünceyi boya ile dışa vurmaktır, resim yapmak. Şiir yazmak gibidir 
resim. Çünkü resim dilsiz bir şiirdir.

İKİNCİ BAHAR 
RESSAMLARI TESK 

SANAT GALERİSİNDE
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Bankası’nda tamamlayan Ahmet 
Sıdki GÜLTEKİN resme duyduğu 
ilgiyi 2009 yılında İhsan ÇAKICI 
Atölyesi’nde başlayarak değerlendir-
miştir. Karma ve kişisel sergiler açan 
GÜLTEKİN doğa resimleri üzerinde 
çalışmayı tercih etmektedir.

Gazi Üniversitesi’nde 1996 yılında 
lisans eğitimini tamamlayan Nazire 
ÇOLAK  çeşitli okullarda nakış öğret-
menliği ve sınıf öğretmenliği yaptıktan 
sonra 2017 yılında emekli olmuştur. 
2008 yılından beri devam ettiği İhsan 
ÇAKICI Atölyesi’nde  çocukluk hayali 
olan resimlerinde dünün Ankara’sını 
canlandırmayı tercih etmiştir.

Gazi Üniversitesi Resim-İş Eğitimi 
bölümünü 1977 yılında bitiren Vicdan 
BEK çeşitli okullarda Resim-İş Öğret-
menliği yaptıktan sonra 2000 yılında 
emekli olmuştur. 2001 yılından bu 
yana İhsan ÇAKICI Atölyesi’nde 
çalışmalara katılan BEK çeşitli za-
manlarda karma ve kişisel sergiler 
açmıştır. Çalışmalarında kimi zaman 
hayvan sevgisini kimi zaman doğa 
sevgisini ön plana çıkarmış özellikle 
Atatürk Portrelerinde başarılı çalış-
maları ile dikkat çekmektedir.

Ankara Kız Teknik Yüksek Öğretmen 
Okulunu bitirerek Meslek hayatına 
atılan Nazife Mecit BETTEMİR emek-
lilikten sonra içindeki resim tutkusu 
ile İhsan Çakıcı atölyesine başlamış-
tır. Resimlerinde doğa temalı çalış-
malar yapmaktadır.  

Naciye Neşe BETTEMİR Ankara 
Üniversitesi İletişim Fakültesi Radyo 
Televizyon ve Sinema Bölümü ile 
Ankara Üniversitesi Dil ve Tarih Coğ-
rafya Fakültesi Felsefe Bölümlerinde 
okurken bir yandan da müzik eğitimi 
aldı. Resim çalışmalarına 2009 yılında 
başladı. Çalışmalarında pastel sulu-
boya ve akrilik kullandı. 2014 Yılında 
İhsan ÇAKICI Atölyesi’nde yağlıboya 
çalışmalarına başlayarak 2.karma 
resim sergisine katılım sağladı. 

Ankara Üniversitesi Eğitim Bilimleri 
Fakültesi’ni bitirerek meslek hayatına 
başlayan Nurdan UYSAL 2002 yılın-
da resim çalışmalarına başlamıştır. 
Resim yapma tutkusunu ve becerisi-
ni çeşitli atölyelerde deneyimledikten 
sonra 2014 yılından itibaren İhsan 
ÇAKICI Atölyesi’ne devam etmiştir. 
İzleyenlere huzur veren renklerle 
bezediği doğayı resmetmeyi tercih 
etmektedir.

Yükseliş Koleji Müdürlüğünden 
emekli olduktan sonra 2009 yılından 
bu yana İhsan ÇAKICI Atölyesi’nde 
resim çalışmalarına devam eden 
Ümit YENER, bir yandan heykel 
çalışmaları da yapmaktadır. Çeşitli 
defalar karma ve kişisel sergiler 
açmıştır. Sokaktan, tuvale taşıdığı 
karakterleri spatula tekniği ile res-
metmektedir. 

Erzurum Atatürk Üniversitesi’nde 
tamamladığı eğitim sürecinden sonra 
kariyerini 2006 yılında Yapı Kredi 
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SANAT DÜNYASINDAN YILDIZLAR KAYDI...

Ülkemizde son yıllarda giderek daha 
iyi eserlerin sunulduğu sinemada 
seyirciler Türk sinemasına yoğun ilgi 
gösterdi. Ülkemizde en çok gişe yapan 
ilk 10 filmden 6’sı Türk yapımları oldu.

2019’da sanat dünyasından isimler kayıpları ile sevenlerine büyük üzüntü yaşattı. Türk 
sineması, tiyatrosu ve müziğinin emekçileri isimlere tüm Türkiye gözyaşları ile veda etti. 

TESK KÜLTÜR-SANAT

TÜRK SİNEMASI 
2019’DA DA 
YÜKSELİŞİNİ 
SÜRDÜRDÜ

Sinema izleyicisi sayısı 
bu yıl toplam 58 mil-
yon 698 bin 279 kişiye 
ulaştı. İlk onda yer alan 
filmleri ise toplam 25 
milyon 264 bin 092 
kişi izledi. Bunlardan 
18 milyon 190 bin 
318’i Türk filmlerini 7 
milyon 073 bin 774’ü 
ise yabancı yapımları 
tercih etti.

Gişede toplam 965 
milyon 547 bin 772 TL 
hasılat elde edilirken, 
ilk onda yer alan filmle-
rin toplam hasılatı 433 
milyon 753 bin 101 TL 
oldu. Bu hasılatın 303 
milyon 130 bin 424 
TL’si yerli yapımlara, 
130 milyon 622 bin 
677 TL’si ise yabancı 
yapımlara ait.

2019’da kaybettiğimiz, Ayşen Gru-
da, Yalçın Menteş, Erdoğan Sıcak, 
Necati Er, Aytaç Arman, Ümit Ye-
sin, Dilber Ay, Eşref Kolçak, Ergün 
Uçucu, Enis Fosforoğlu, Parkan 
Özturan, Yalçın Gülhan, Haldun 
Ergüvenç, Umur Bugay, Tarık Ün-
lüoğlu, Yıldız Kenter, Hale Akınlı ve 
Tunç Başaran yoğun sevgi seli ile 
sonsuzluğa uğurlandı.

Yerleri dolduramaz sanatçılarımızı 
rahmetle anıyoruz.
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Aralık ayı klasiği olarak; dergimiz, 
çeşitli konularda 2019 yılını değerlen-
dirirken ben de Süper Lig’de bu se-
zonun ilk devresini değerlendirmeye 
çalışacağım. Çok büyük sürprizlerle 
geçen bir devreyi kapattık. Süper 
Lig’in üç büyük kulübü, zamanında 
uygulamış oldukları yanlış transfer 
politikalarının getirdiği ekonomik zor-
lukları artık iyiden iyiye hissetmeye 
başladılar. Bunun sonucunda da 
Anadolu takımlarından çok daha iyi 
transferler yapamıyorlar. Çok büyük 
yıldızları alamıyorlar. Kiralık futbolcu-
ları, bonservisi elinde olan futbolcuları 
arayıp bulmak zorunda kalıyorlar. Hal 
böyle olunca da aralarındaki makas 
daralıyor ve Anadolu takımları ile 
neredeyse eşit şartlarda mücadele 
ediyorlar. Bence sezonun ilk devre-
sindeki ilginç puan tablosunun oluş-
masının başlıca nedeni budur. Tabi ki 
sezon sonuna kadar çok değişiklikler 
olacaktır ama mücadelenin son haf-
taya kadar süreceği inancındayım. 
Büyük takımların bu mücadelede bir 
adım önde olmalarının nedeni ise 
camialarının çok geniş olması ve bu 
geniş camiaların da daha önce bu 
tarz mücadelelerdeki tecrübeleridir. 

Takımlarımızı tek tek analiz edecek 
olursak;

SİVASSPOR: Bülent Uygun’un tek-
nik direktörlüğünde 2007-2008 sezo-
nunda Galatasaray’ın 6 puan gerisin-
de, Fenerbahçe ve Beşiktaş ile aynı 
puanda olup üçlü averajla dördüncü, 
2008-2009 sezonunda da Şampiyon 
Beşiktaş’ın 5 puan ardından ikinci 
oldukları iki sezonda şampiyonlu-
ğu adeta son  anda kaçırmışlardı. 
Bu yıl da hiç kimse bu performansı 
beklemiyordu ama gerçekten büyük 
iş çıkardılar ve ligin ilk yarısını önde 

kapattılar. Rıza Hoca’nın liderliğinde 
Emre Kılınç, Mert Hakan, Yatabare, 
Appindangoye ve kaleci Samassa  
gibi yıldızı parlayan oyuncularla yine 
şampiyonluğu son ana kadar kovala-
yacaklar gibi görünüyor. Tek handi-
kapları Sivas’ın zorlu kış şartları. Ama 
kim bilir belki de bu, onlar için büyük 
bir avantaj olacaktır.

BAŞAKŞEHİR: Yıllardır Abdullah 
Avcı ile üst sıraları zorlayan ve geçti-
ğimiz sezon şampiyonluğu son anda  
kaçıran kulüp, Okan Hoca ile daha 
atak bir sisteme geçti. Sezon başın-
da bocalasalar da sonrasında açıldı-
lar ve sistemin oturması, Crivelli, İrfan 
Can, Visca, Skrtel ve Mert gibi oyun-
cularının üstün performansı ile sezo-
nun ilk devresini ikinci bitirdiler. Ve 
şu anda Türkiye’yi Avrupa’da temsil 
eden tek takımlar. Çok büyük aksilik 
olmazsa onlar da son ana kadar üst 
sıralardan kopmayacaklardır.

TRABZONSPOR: Sezon başında en 
büyük yıldızları Yusuf’u Lille’e sattılar. 
Abdulkadir Ömür ve sonrasında Eku-
ban gibi iki önemli kozları da sakat-
lanınca herkes onlardan ümidi kes-
mişti. Çünkü zaten gençlerden kurulu 
kısıtlı bir kadroları vardı. Ama Sosa, 
Nwakaeme gibi tecrübeli oyuncularla 
Sörloth, Abdulkadir Parmak, Uğur-
can ve diğer genç oyuncuları çok iyi 
kaynaştıran Ünal Karaman müthiş bir 
başarı elde etti. Hocanın istifası bü-
yük ihtimalle bocalamalarına neden 
olacaktır ama umarım aynı perfor-
manslarını devam ettirebilirler.

FENERBAHÇE: Geçen yılki kabus 
sezondan sonra bu yıl herkesin çok 
şey beklediği Fenerbahçe, lige çok 
iyi başlangıç yaptı. Ve taraflı tarafsız 
herkes Ersun Yanal’dan ikinci bir 
Nisan ayı şampiyonluğu beklemeye 

başladı. Ama zaman ilerledikçe mey-
dana gelen sakatlıklar ve bazı mev-
kilerdeki kadro yetersizliği, özellikle 
deplasmanlarda kendini hissettirdi ve 
puan kayıplarına neden oldu. Çoğu 
hücum istatistiğinde ligin açık ara 
lideri olan takımın; Vedat, Gustavo, 
Emre ve Serdar Aziz dörtlüsü etrafın-
da kurulacak iskeletine, devre arası 
yapılacak nokta transferlerle ligin ikin-
ci yarısında çok daha iddialı olacağını 
düşünüyorum.

BEŞİKTAŞ: Sezona Şenol Güneş-
Abdullah Avcı değişikliği ve mali 
sorunların da üst seviyede olacağı 
beklentisi ile başladı. Güneş gibi 
atak eksenli oynayan bir takımken, 
Avcı’nın gol atmaktan çok yeme-
meye dayanan sonuç odaklı sistemi 
futbolcuları ve taraftarı başlarda çok 
zorladı. O sırada çok puan kayıpları 
da yaşadılar. Eleştiri oklarının Avcı’ya 
çevrildiği sıralarda alınan seri galibi-
yetler rahat nefes almalarını sağladı. 
Başta da dediğim gibi ekonomik 
sorunlar yüzünden, üst düzey trans-
ferler yapamadılar. Ama bir sistem 
adamı olan Abdullah Hoca eğer ki 
sistemini kurabilirse başarılı olacaktır.

ALANYASPOR: Sergen Yalçın’dan 
kalan mirası iyi kullanan Erol Bulut 
da tıpkı eskiden yardımcılığını yaptığı 
Abdullah Avcı gibi sistemini burada 
da oturttu ve üst sıralara takımını 
getirdi. Özellikle yabancı futbolcuları-
nın iyi performansı ile çok iyi sonuçlar 
da aldı. Kadrosunun kısıtlığı en büyük 
dezavantajı.

GALATASARAY: Oldukça yıpratıcı 
bir Şampiyonlar Ligi ve aynı zaman-
larda yaşadıkları Falcao transfer sü-
reci sonucunda çok fazla puan kay-
bettiler. Hem eldeki yerli futbolcuların 
hem de transfer edilen yabancı oyun-

Türk futbolunda yabancı kısıtlamasının kalkmasını, son yıllarda üç büyükler doğru 
değerlendiremezken, bu durum Anadolu kulüpleri için ise bir fırsat oldu. Sezon sonu 
şampiyonun Anadolu’dan çıkması kimseyi şaşırtmayacaktır.
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RİZESPOR: Vedat Muriqi bu takım 
için çok önemliydi ve boşluğunu 
dolduramadılar. Ve tabi ki Okan 
Buruk’un boşluğunu da. İkinci yarı da 
orta sıralarda devam edeceklerdir.

GENÇLERBİRLİĞİ: Sezona çok 
kötü başladılar ve herkesin fikri ikinci 
lige tekrar geri döneceği yönündey-
di. Ancak Hamza Hoca’nın gelişi ile 
takım çehre değiştirdi. Hücum yönleri 
ve oyuncuları ne kadar iyiyse, defans 
yönleri o kadar kötü. Bu dengeyi ku-
racak transferleri yaparlarsa başarılı 
olacakları aşikar.

KASIMPAŞA: Gençlerbirliği ile he-
men hemen aynı durumdalar. Onların 
da hücumu kuvvetli, defansı zayıf. 
Çok flaş oyuncuları var. Ekonomik 
olarak da kuvvetliler. Umarım ikinci 
devre daha iyi bir performans gös-
terirler.

KONYASPOR: Aykut Kocaman, 
benim sevdiğim futbolu oynatan 
bir hoca olmadı hiçbir zaman. İki 
sezonun istatistiklerine bakılırsa 
Konyaspor’un en fazla berabere 
kalan takım olduğu görülecektir. 
Mali sıkıntıları yoksa bu sezon kötü 
transfer politikası izlediklerini söyleye-
bilirim. Beğenmeyerek gönderdikleri 
hücum hatları, Malatyaspor’u ligin en 
fazla gol atan takımı yaparken, Kon-
yaspor attığı 15 golle Antalyaspor ve 
Ankaragücü ile birlikte ligin en az gol 
atan takımı. Ama Aykut Hoca’nın bu 
kulüp ve şehir için anlamı büyük ve 
iyi transferler yaparlarsa, taraftarları-
nın da desteği ile yukarılara çıkacak-
lardır.

ANTALYASPOR: Alanyaspor, ne 
kadar başarılı bir sezon geçiriyorsa 
şehrin diğer takımı Antalyaspor o 
kadar başarısız. Geçmişteki yanlış 
transfer politikalarının ceremesini 
çekiyorlar. Umarım düzelirler. Çünkü 
teknik direktör değişikliği de fayda 
sağlamadı. O güzel şehir, stadyum 
ve taraftar daha iyi bir performans 
hak ediyor.

ANKARAGÜCÜ: Her ailenin uslan-
maz bir çocuğu vardır. Ankaragücü 

cuların kalitesi eski Galatasaray kad-
rolarının çok uzağında. Ama bence 
bu kadar kötü oyunlarının ve başa-
rısız sonuçlarla karşılaşmalarının asıl 
nedeni, takımdaki yerli oyuncuların 
azlığı ve bu az olan yerli futbolcuların 
arasında da liderlik özelliği olan biri-
nin sahada olmaması. Fatih Terim’in 
en büyük silahı olan motivasyon 
konuşmalarının ve büyük bir itici güç 
olan taraftarın tezahüratlarının bu 
yüzden bir işe yaramadığı kanaatin-
deyim. Ama tecrübeli Terim’in ligin 
ikinci yarısında bu kadar başarısız 
sonuçlar almayacak şekilde takımını 
hazırlayacağını ve yapacakları birkaç 
iyi transferle çok daha iyi maçlar 
çıkaracaklarını düşünüyorum.

YENİ MALATYA: Sergen Yalçın 
da selefi Erol Bulut’un mirasına 
güzel sahip çıktı ve üzerine de Kon-
yaspor hocası Aykut Kocaman’ın 
beğenmeyip gönderdiği hücum 
futbolcularını transfer ederek ligin en 
çok gol atan takımlarından biri yaptı 
Malatyaspor’u. Jahovic ve Guilher-
me ile birlikte ligin ikinci yarısında da 

adlarından çok bahsedeceğimiz bir 
takım olacaklarından eminim.

GAZİANTEP FK: Süper Lig tecrübesi 
olan, kurnaz teknik direktör Sumu-
dica ve neredeyse tamamına yakını 
yeni oyunculardan kurulu bir kadro 
ile giriş yaptıkları sezona, Fener-
bahçe karşısındaki farklı yenilgi ile 
başladılar. Ama sonrasında çok iyi 
toparladılar. Sumudica, Gaziantep 
için hem büyük bir koz hem de saatli 
bir bomba. Çünkü ne zaman ne ya-
pacağı belli olmuyor.

GÖZTEPE: Başlarındaki genç, 
hırslı ve başarılı teknik direktör İlhan 
Palut’un ben ileride çok iyi yerlere 
geleceğini düşünüyorum. İkinci dev-
re, yeni stadları ile birlikte, kalelerin-
deki tecrübe abidesi Beto liderliğinde 
ilk yarıdan çok daha iyi sonuçlar 
alacaklardır.

DENİZLİSPOR: Ligin başlarında çok 
başarılı maçlar çıkaran takım sonra-
sında düşüşe geçti. Mehmet Özdilek 
ve Rodallega faktörleri ikinci yarıdaki 
en büyük silahları olacaktır.

TESK SPOR YORUM & ANALİZ
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de başkentin uslanmaz çocuğu res-
men. O cefakâr taraftarına rağmen 
bir türlü belini doğrultamıyor. Camia-
sı, taraftarı olan takımların her zaman 
için ligde var olması görüşündeyim-
dir. Çünkü başarısızlıklarda kahrolan, 
başarılarda çıldıran taraftarlar lige 
renk katarlar.

KAYSERİSPOR: Süper Lig’in tek 
bayan başkanına ve yeni, modern 
stadyumların Anadolu’daki ilk örne-
ğine sahip kulübü bir türlü gerekli 
taraftar desteğine sahip olamadı. 
Ekonomi ve sanayisi kuvvetli olan 
Kayseri’nin bu güzide kulübü umarım 
ligde kalmayı başarabilir. Çünkü bu 
tarz kulüpler Anadolu futbolu için 
önemli birer değerdir. 

Takımların kısa değerlendirmesinden 
sonra, sezonun ilk yarısının en iyi 
11’ini sıralayacak olursak;

MUSLERA (GALATASARAY): 
Oldukça kötü bir sezon geçiren 
Galatasaray’ın ayakta kalan tek fut-
bolcusu. En az üç maçı o kurtardı. 
Tecrübesi, yeteneği ve kişiliği ile ör-
nek bir futbolcu.

CAICARA (BAŞAKŞEHİR): Gös-
terişsiz ama istikrarlı bir futbolcu. 
Başakşehir’e geldiğinden beridir hep 
üst seviyede fayda verdi. Bu sezon 
da 16 maçta doksan dakika forma 
giyip 2 asist yaptı.

WELINTON (ALANYASPOR): 
Alanyaspor’un bu sezonki perfor-
mansının temel taşlarından biri. Üç 
büyüklerle adı anılıyor ve belki de 
sezon sonu onlardan birisine transfer 
olacak.

SERDAR (FENERBAHÇE): Tel tel 
dökülen Fenerbahçe savunmasını 
adeta tek başına düzene soktu. Bü-
yük takım stoperi nasıl oynamalının 
sahadaki örneği oldu. Boşu boşuna 
yerli Ramos lakabını almadığını is-
patladı.

CANER (BEŞİKTAŞ): Saha içindeki 
hırçın tavırlarına rağmen futboluna 
kimse bir şey diyemez. O gittiğinden 
beri Fenerbahçe sol bek sorunu ya-

şıyor. Bu sezon da yaptığı 8 asistle 
asist krallığında lider durumda.

ATIBA (BEŞİKTAŞ): 36 yaşında 
ama çoğu 18 yaşındaki futbolcuya 
taş çıkarır. Müthiş bir profesyonel. 
Beşiktaş’ın her şeyi. Seçim yapar-
ken, Gustavo ile ikisi arasında kaldım 
ama son haftaki performansı onu bir 
adım öne çıkardı.

EMRE (SİVASSPOR): Geçen se-
zonki performansının tesadüf olmadı-
ğını gösterdi. Attığı ve attırdığı goller 
sayesinde bence sezon sonu üç 
büyüklerin yolunu tutacak futbolcu-
lardan. Nwakaeme ile arasında kal-
dım. Hangisine yer versem diğerine 
haksızlık olacaktı ama Sivasspor gibi 
mütevazı bir kadroya sahip kulüpte 
bu başarıyı yakalaması yüzünden 
onu seçtim.

GUILHERME (MALATYASPOR): 
Erol Bulut zamanı da iyiydi ama 
Sergen Yalçın’ın atak futbol anlayışı 
sayesinde kendini daha iyi göster-
di. Sezon sonu büyük takımlardan 
birisine gitme ihtimali fazla. Bu po-
zisyon için de Trabzonsporlu Sosa 
ile ikisi arasında tereddüt geçirdim. 
Ve Emre ile aynı sebeplerden dolayı 
Guilherme’yi seçtim.

VISCA (BAŞAKŞEHİR): Yıllardır 
ligimizin uzak ara en iyi sağ açığı. Bu 
yılda Başakşehir’in başarısında en 
büyük pay onundu. Sanırım sezon 
sonu artık büyük kulüplerden birisine 
gidecektir.

SORLOTH (TRABZONSPOR): 

Yıllar önce Bursaspor’da Danimar-
kalı Pingel ile birlikte ligin tozunu 
attıran babasından çok daha iyi bir 
santrafor. Gösterişsiz, akıllı bir oyun 
anlayışı var. Tam bir takım oyuncusu 
ve kuzey ülkelerinden gelen oyun 
disiplini çok iyi. Sezon sonu Premiere 
Lig’e dönmesi muhtemel. Ama uma-
rım ligimizde kalır. Bu pozisyonda 
da Antalyaspor’lu Cisse ile tereddüt 
geçirdim ama bu sefer oyumu Trab-
zonsporlu futbolcudan yana kullan-
dım.

VEDAT (FENERBAHÇE): Transfe-
rinde Galatasaray ve Fenerbahçe’yi 
karşı karşıya getirdiğinde kimse ne-
den bu kadar olay yapıldığını anlama-
mıştı. Hatta Fenerbahçeliler dahi onu 
ikinci forvet olarak düşünmüşlerdi. 
Giresunspor’a ilk geldiğinde Kosovalı 
olmasına rağmen yerli İbrahimovic 
deniyordu. Açıkçası o zamanlarda 
seyrettiğimde bu lakabın ona birkaç 
beden büyük olduğunu düşünmüş-
tüm. Ama aradan geçen yıllarda ken-
dini çok geliştirmiş. Ve bence, eğer 
ki bu sezon gol kralı olur ve Kosova 
Avrupa Şampiyonası’na gidip de ora-
da da başarılı sonuçlar alırsa, rekor 
bir ücretle Avrupa’nın büyük kulüple-
rinde birisine gidecektir. Çünkü artık 
dünya futbolunda, o fizik, tecrübe, 
oyun zekası ve teknikte futbolcu 
bulmak kolay olmuyor.   

Gelecek ayki sayımızda görüşmek 
dileğiyle, aileleriniz ve sevdiklerinizle 
beraber geçireceğiniz sağlıklı, mutlu 
çok güzel bir yıl olsun 2020…
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TESK SPOR

Sporcularımız bu yıl ilklere imza attı-
lar, büyük başarılar kazandılar. Jim-
nastikte İbrahim Çolak büyükler ka-
tegorisinde Dünya Şampiyonluğuna 
uzanan ilk sporcumuz olurken, İrem 
Yaman iki kez Dünya Şampiyonu 
olan ilk Türk Kadın Sporcu unvanına 
ulaştı. Şahika Ercümen ise yeni bir 
dünya rekoruna imza attı. Ercümen, 
paletsiz kategoride tek nefeste 100 
metreye dalarak kadınlar dünya reko-
runun sahibi oldu. 

Paralimpik milli sporcular, katıldıkları 
uluslararası organizasyonlarda ma-
dalya üstüne madalya kazandı.

Dünya Paralimpik Yüzme 
Şampiyonası’nda finallerde 50 metre 
sırtüstünde yüzen Sümeyye Bo-
yacı, 44.74’lük derecesiyle, Dünya 
Şampiyonası’nda gümüş madalya 
kazanan ilk Türk kadın sporcu olma 
başarısı gösterdi. ITTF-PTT Masa 
Tenisi Avrupa Şampiyonası’nda Ebru 
Acer ve Sümeyra Türk’ten oluşan 
kadın takımı finalde Rusya’ya yeni-
lerek gümüş madalyada kaldı. Ebru 
Acer ve Sümeyra Türk, organizasyon 
tarihinde gümüş madalya kazanan ilk 
Türk kadın sporcular oldu.

SPORDA 2019 
BÖYLE GEÇTİ

Sporda 2019, dünyada 
ve Türkiye’de sporcuların 
başarılarıyla dolu dolu 
geçti.
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vitrin / 2020

Rıza Kayaalp grekoromen stil 130 kilo finalinde Kü-
balı Oscar Pino Hinds’i 3-1 yenerek altın madalyanın 
sahibi oldu. Rıza böylece grekoromen stilde 4 kez 
dünya şampiyonluğuna ulaşan ilk Türk sporcu ola-
rak tarihe geçti.

Türkiye’nin en çok izlenen spor dalı olan futbola 
ise Galatasaray damga vurdu. Sarıkırmızılılar hem 
Süper Lig Şampiyonu hem de TFF Süper Kupasını 
kaldıran takım oldu.

Dünyada ise Lionel Messi rüzgarı esti. Messi Altın 
Top ve FIFA yılın en iyi futbolcusu ödüllerini kazandı.
Spor dünyasını üzüntüye boğan kayıplar da yaşandı. 

1 Ocak 1961’de Fiorentina-Glasgow Rangers ara-
sında oynanan final maçında forma giyen, Avrupa 
kupalarında final maçı oynayan ilk Türk futbolcu 
olan, İtalyan taraftarlar tarafından, “Sinyor Bartu” 
şeklinde adlandırılan Can Bartu, Nisan ayında haya-
ta gözlerini yumdu. Fenerbahçeli orta saha oyuncu-
su Bartu, Türk futbolunun unutulmazları arasındaki 
yerini aldı.

Aytemiz Alanyaspor’un Çek Oyuncusu Josef Sural 
trafik kazasında, Arjantinli futbolcu Emiliano Sala 
uçak kazasında hayata gözlerini yumdu.
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POSTA 03.01.2020 AKŞAM 24.12.2019

TAKVİM 02.01.2020

TÜRKGÜN 03.01.2020

ANAYURT 27.12.2019

TESK BASINDAN

AYDINLIK 13.01.2020
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AKŞAM 06.01.2020

TÜRKGÜN 12.01.2020 POSTA 11.01.2020

ŞOK 13.01.2020

YENİ BİRLİK 30.12.2019
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TESK BASINDAN

TÜRKGÜN 13.01.2020

ANAYURT 13.01.2020 MİLAT 07.01.2020

ANAYURT 13.01.2020

ANAYURT 27.12.2019
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ANAYURT 09.01.2020 STAR 20.12.2019 AKŞAM 16.12.2019

DOĞRU HABER 03.01.2020

DÜNYA 09.01.2020

AKŞAM 05.01.2020

DÜNYA 13.12.2019DOĞRU HABER 07.01.2020

TAKVİM 10.01.2020
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TESK BULMACA

 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

Soldan sağa:  1. Çulluk – Köy ile şehir arasındaki 
yerleşim yeri 2. Salgın hastalık – Eziyet 3. “… şükür” 
(çok şükür)  - Büyük balıkçı kayığı 4. Deme – 
Müslümanların bir ibadeti 5. Güzel kokulu bir madde 
– Hamız – Yemin etme 6. Müsavat – Lavrensiyum 
simgesi 7. Helyumun simgesi – Bir nota – Güney 
Anadolu’da bir ırmak 8. Federico Fellini’nin bir filmi 
– Dingil 9. Arnavutluk para birmi – Ayak direme 10. 
Mikroskop camı – “ Aytaç …” (aktör) 11. Kıyametin 
geleceğini Sur üfleyerek bildirecek melek – İsviçre’de 
bir ırmak 12. Baryum’un simgesi – Olumsuzluk veren 
bir önek – Notada durak işareti – Elma, armut kurusu 
13. Sure cümlesi – Yüzyıl (kısa) – Su  14. Bir futbol 
takımı çalıştırıcısı 15. Genişlik – Ağabey 
 
Yukarıdan aşağıya:  1. Her halde, ne olursa olsu 
– Bir düşünce anlatan bir yada birkaç cümlelik 
söz 2. Hayli, çok – Ünlü bir Türk müziği şarkıcısı 
3. Hıristiyan tapınağı – Akıcı, sıvı – “… cümle” 
(başlıca, belli başlı olarak) 4. Tane – Kötülük – Bir 
deri hastalığı 5. Selenyumun simgesi – Eski dilde 
mavi – Bebekleri eğlendirmek için çıkarılan ses – Bir 
nota – Üç kez yinelenince bir dans adı olan hece 
6. Orkestra şefi – Lityumun simgesi – Yabancı 7. 
Bir toprak türü – Önde bulunan – “… ile Mecnun” 
(aşk masalı) 8. Karşıt anlamı veren önek – Kalıtımın 
maddi temeli sayılan asit türü – Ezgi, nağme 9. 
Gökyüzü – Kiloamperin simgesi –Uzaklık – Parola 
10. Maksimum – Bir malı, bir bedel karşılığında 
alıcıya vermek – Arapçada ikinci harf 11. Bayağılık 
– Bulmaya çalışmak 12. Paylama – Unvan – Büyük 
taş kütlesi

SOLDAN SAĞA // 1.Mizanpli – Ana 2.Otokar – Dibek 3. Dik – Sudoku 4. Ebat – Veladet 5. Ra – Oval – Tav 6. Ariya – İd – Bat 7. 
Kana – Ariza 8. Örek – Kola – Em 9. Rabat – Taze 10. Ma – Akonitin 11. Sanidin – Yani 12. Ayali – Onejit 13. Ra – Alamo – Ek 14. 
Ananas – Tiran 15. Tar – Tirat – Sü

YUKARIDAN AŞAĞIYA // 1.Moderatör – Sarat 2. İtibar – Ramayana 3. Zoka – İkabana – Ar 4. Ak – Toyaka – İlan 5. Nas – Van – Tadilat 
6. Pruva – Ak – Ki – Asi 7. Deli – Otonom 8. İdol – Dalan – Nota 9. İkat – Raziye – İt 10. Abudabi – Etajer 11. Ne – Evaze – İnikas 12. Akit – 
Tamanit – Nü

GEÇEN SAYININ ÇÖZÜMÜ

ZOR SUDOKU GEÇEN SAYI ZOR

GEÇEN SAYI KOLAY

KOLAY SUDOKU

3 5

9 1 7

5 9 7 2

4 7 8

7 5 9 1

1 2

2 3

8 7 4

6 9 8

4 5 8 2 3 1 9 6 7

1 7 2 8 6 9 4 5 3

9 6 3 7 5 4 1 8 2

6 8 1 5 7 3 2 9 4

5 2 7 9 4 8 6 3 1

3 9 4 1 2 6 8 7 5

8 4 5 6 1 7 2 3 9

7 3 9 4 8 2 5 1 6

2 1 6 3 9 5 7 4 8

4 6 7 3 2 8 5 1 9

2 5 1 4 9 7 3 8 6

9 3 8 5 6 1 4 2 7

3 8 9 7 5 4 2 6 1

5 7 4 6 1 2 9 3 8

6 1 2 9 8 3 7 4 5

1 9 3 2 7 6 8 5 4

7 4 6 8 3 5 1 9 2

8 2 5 1 4 9 6 7 3

2 9

7 4 8

9 4 2 3 7

7 8 5

3 8

5 4 1 3

3 6 5 4

3 4

7 1 6


